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Ptuj, Podravje � Organizacijo pustnega dogajanja prevzema Občina Ptuj

Koliko bo stalo Kurentovanje

Foto: Črtomir Goznik

Tednikov objektiv
Kako z odvajanjem 
in čiščenjem odplak 
v prihodnje
� Strani 4 in 5Več o akciji boste našli na oglasnih straneh.

NAGRAJUJEMO NOVE 
IN ZVESTE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA!

Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem Parku Term Ptuj 
vsak torek do vključno 20. decembra 2016. Kupon ne velja med zimskimi, pr-
vomajskimi, krompirjevimi in novoletnimi počitnicami, ob praznikih ter na dan or-
ganiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vstopnice, izplačilo v gotovini in 
nakup darilnih bonov nista možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.

Torek: Tednikov kopalni dan �

� 02/ 7494 530  � termalni.park@terme-ptuj.si
-50 %

na celodnevno vstopnico

Ptuj �

Višji zneski za 
vodo in kanali-
zacijo  � Strani 2 in 3

Podravje �

Kakšna usoda 
čaka krajevne 
urade        � Stran 7

Slovenija �

Bencinski cent ni 
samo cent, ampak 
bo 9 centov       � Stran 7

Letos je na proračunski postavki MO Ptuj za pustno dogajanje rezerviranih 340.000 evrov. Koliko denarja se je porabilo za vse 
prireditve v prejšnjih letih, ni znano, saj se je denar prelival preko javno-zasebnega partnerstva. Dejstvo pa je, da bodo letos or-
ganizatorji plačani bolje kot lani. Več na straneh 2 in 3.

56. Mednarodni pustni festival  
Ptuj, Slovenija, 2.–9. februar 2016

www.kurentovanje.net

Prebujamo  
pomlad



Ali se bo občini to splačalo 
in kakšen bo račun na koncu, 
je nemogoče napovedati. Tež-
ko je namreč priti do jasnih 
številk, koliko je organizacija 
celotnega Kurentovanja stala 
v preteklih letih, saj je šlo za 
javno-zasebno partnerstvo. 
Prav zato – da dobijo realno 
(o)ceno – naj bi se tokrat na 
občini odločili vse vajeti vzeti 
v svoje roke.

Najpomembnejša sprememba, 

kar se tiče organizacije Kurento-

vanja, je ravno v tem, da letos ne 

gre za javno-zasebno partnerstvo, 

temveč je edini organizator ptuj-

ska občina.

Finančno plat letošnjega festi-

vala so organizatorji predstavili 

v petek na novinarski konferen-

ci. Potrdili so podatek, da je za-

jamčen proračun 336.000 evrov 

(kumulativa), a le 46.000 evrov 

naj bi šlo iz mestnega proračuna, 

preostalo bodo prihodki pokrovi-

teljev festivala, koncesnin in vsto-

pnin v karnevalsko dvorano. Kot 

je pojasnil Pavel Magdič, vodja 

projekta Kurentovanje, naj bi sko-

raj polovico proračuna, 150.000 

evrov, zagotovili iz sponzorskih 

sredstev, 28 odstotkov pa od pro-

daje vstopnic.

Velik del sredstev – kar 45 od-

stotkov proračuna – bo namenjen 

za ureditev celotne infrastruktu-

re, postavitev karnevalske dvora-

ne bo stala 51.000 evrov. Nastopa-

joči in druge vsebine znašajo 33 

odstotkov celotnega proračuna 

(110.880 evrov), marketing bo 

pobral 14 odstotkov, stroški dela 

pa 8 odstotkov (26.800 evrov) 

vseh sredstev.

Zanimalo nas je, kakšni so bili 

ti stroški v preteklem letu, a so 

na ptujski občini pojasnili, da je 

primerjava lanskega in letošnje-

ga kurentovanja nekoliko težja: 

»Predvsem zaradi tega, ker je bila 

organiziranost drugačna. Vlogo, 

ki jo letos opravlja MO Ptuj, njeni 

zaposleni in zunanji sodelavci, so 

lani opravljale Javne službe Ptuj. 

Slednje so imele na voljo več za-

poslenih, ki so jih lahko vezale na 

projekt, zato je verjetno znesek 

za zunanje sodelavce nekoliko 

nižji. Pri letošnji organizaciji je 

razmerje nekoliko drugačno. Vse 

to pa ne pomeni, da na koncu 

letošnjega Kurentovanja 2016 ne 

bo možno primerjati projekta v 

obeh letih. Primerjavo med obe-

ma letoma bomo lahko naredili 

predvsem na končnih številkah. 

Ker pa smo večkrat poudarili, da 

želimo transparentno komunici-

rati z občani, partnerji in mediji, 

bodo na voljo tudi ostale številke, 

povezane z izvedbo Kurentovanja 

2016. Bo pa treba počakati, da 

projekt zaključimo in pripravimo 

vsa ustrezna poročila.«

Višji honorarji – 
zakaj?

Javne službe Ptuj letos pri 

organizaciji Kurentovanja ne 

sodelujejo. „Vključujemo se le z 

zagotovitvijo infrastrukture in 

z logistično podporo projektu,“ 

pravi direktor Javnih služb Alen 

Hodnik, ki na vprašanje, ali to, da 

ne sodelujejo kot organizator, po-

meni za občino dodaten strošek, 

ni poznal odgovora, je pa župan 

Miran Senčar zatrdil, da strošek 

zunanjih sodelavcev nikakor ne 

sme biti višji kot v preteklih letih; 

razlika v tem je le, da so ta denar 

v preteklosti plačali Javnim služ-

bam.

Tudi v preteklih letih so po-

dobno kot letos najemali zunanje 

sodelavce, poudarja tudi nekdanji 

župan Štefan Čelan in dodaja „A 

za razliko od tokrat smo vedno 

najeli koga iz naše občine. To-

krat je večina najetih sodelavcev 

iz drugih občin –celo takih, ki s 

Kurentovanjem niso v ničemer 

povezane.“ Po podatkih Javnih 

služb so kot organizator Kuren-

tovanja za pogodbe zunanjih so-

delavcev lani odšteli 5.728 evrov. 

V primerjavi s temi podatki so 

sicer letošnji honorarji bistveno 
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O znižanju subvencije bodo 

na ponedeljkovi seji odločali 

mestni svetniki. Kot predla-

ga župan Miran Senčar, se bo 

občinska subvencija zneska 

omrežnine pri komunalnih 

storitvah oskrbe s pitno vodo 

ter odvajanja in čiščenja odpa-

dne vode z zdajšnjih 65 zniža-

la na 45 odstotkov. Za uporab-

nike bo subvencija za oskrbo 

s pitno vodo nižja za nekaj 

manj kot 90 centov, za kana-

lizacijo pa za skoraj dva evra 

in pol. Navedeni zneski ve-

ljajo za individualne objekte 

(gospodinjstva in neprofitne 

uporabnike), za priključek 20 

DN. V večstanovanjskih stav-

bah se zaradi različnih veliko-

sti priključkov in razdelilnika 

med stanovanji zneski lahko 

porazdelijo in so zato tudi nji-

hove vrednosti drugačne od 

prikazanih.

V času, odkar je vodenje 

MO Ptuj prevzel župan Mi-

ran Senčar, je to zdaj že dru-

ga podražitev komunalnih 

storitev za občane. Leta 2014, 

ko je MO Ptuj še vodil Štefan 

Čelan, je občina omrežnine 

za vodo in kanalizacijo sub-

vencionirala v celoti. Upo-

rabniki so za vodooskrbo 

plačevali zgolj porabljeno 

vodo in za kanalizacijo samo 

storitev odvajanja in čiščenja. 

Nemalo je tistih, ki menijo, 

da je 100-odstotna subvenci-

ja omrežnin bila samo Čela-

nov predvolilni bombonček. 

Res je, da nobena druga ob-

čina v regiji, razen MO Ptuj, 

omrežnin ni subvencionirala 

v celoti. Nekatere občine so 

omrežnine uporabnikom fi-

nancirale deloma, druge pa 

že od začetka nič.

Naivni jamreki
Slovenec sem. Ne jamram. Iščem 

rešitve. Je sporočilo modrega, par-
don, modernega centra, ki ga je 
predsednik vlade razgrnil med 
pojasnjevanjem, zakaj ne more 
sprejeti odstopa finančnega mini-
stra, ki je bil v času svojega dela v 
stanju stalne pripravljenosti. In na 

predsednika se je zgrnil plaz kritik, ne zgolj zaradi 
odpustka ministru, temveč zaradi slogana, s katerim 
naj bi prizadel številne državljane in državljanke. Ne 
bom polemizirala o tem, ali se spodobi za predsedni-
ka vlade, da postavi takšno izjavo ali ne, kot tudi ne 
o težko pričakovani oddaji na žaru s predsednikom 
države, dejstvo pa je, da je nekaj resnice v tej izjavi. 
Slovenci smo jamreki. Se opravičujem, če sem s tem 
koga užalila. Vendar nastavimo si ogledalo. Koliko 
ljudi na vprašanje, kako si, odgovori, dobro je in na 
boljše gre? Verjetno se jih da prešteti na prste ene roke. 
Država to, država ono, ona ima, jaz nimam, jaz bi 
tudi imel, dajmo se na televizijo, pojamrajmo. Neka-
ko tako gre. Vendar imamo več, kot smo imeli pred 
20 leti, ko smo imeli v vrtcu vsi živopisne trenirke z 
madžarske tržnice, kinderjajčka pa je bila neprecen-
ljivo darilo.

Seveda bi lahko bilo boljše, toda brez iskanja reši-
tev, sodelovanja, premagovanja lastnih interesov na 
vseh ravneh bomo zgolj stopicljali na mestu. Naj še 
k temu dodam, da sem nedavno ravno na nacional-
nem radiu slišala, da se zbira denar za otroka, ki bi 
želel trenirati košarko, saj da med telovadbo ne dobi 
žoge. Če so to največji problemi v Sloveniji, potem jih 
nimamo.

Sicer pa so za predsednikom vlade temni dnevi. Na-
mreč privoščil si ga je še hrvaški komik. In naj še kdo 
reče, da je predsednika težko dobiti. Pokličeš ga na te-
lefon in je. Brez zadržkov sta se pogovarjala o ograji, 
se opravičujem, tehničnem sredstvu na meji, počitni-
cah in sklenila: peace (mir), ljubezen, adijo.

Mojca Vtič

Uvodnik

Ptuj � Mestni svet v ponedeljek o višjih zneskih za vodo in kanalizacijo

V enem letu za uporabnike že druga 
Občani mestne občine (MO) Ptuj bodo vodo in kanalizacijo predvidoma (če bo mestni svet v ponedeljek predlog podprl) 
subvencije za omrežnino. Znižanje subvencij pomeni višji strošek za končnega uporabnika. 

Fotografija je simbolična.

Mesečni strošek za uporabnika v MO Ptuj
Leto 2014 2015 2016
Voda 7,83 € 9,34 € 10,20 €
Kanalizacija 7,93 € 12,28 € 14,78 €
Skupaj 15,76 € 21,62 € 24,98 €

Preračun je izdelan za gospodinjstva in neprofitne uporabnike, za priključek 20 DN ob 
predpostavki porabe 10 m3 vode mesečo. Zneski so z DDV (9,5 %).
2014 je veljala 100-odstotna subvencija omrežnine.
2015 so subvencije omrežnin znižali na 65 odstotkov, sicer pa so za kanalizacijo dvi-
gnili tudi vrednost omrežnin.
2016 župan mestnemu svetu predlaga znižanje subvencij omrežnin na 45 odstotkov.

Vir: MO Ptuj in preračuni Štajerskega tednika

Ptuj � Organizacijo Kurentovanja v celoti prevzela občina

Bo 56. Kurentovanje drago ali bodo le 
V proračunu ptujske občine je bilo lani na postavki Kurentovanje 54.500 evrov, letos pa je ta znesek 
gotovili s sponzorskim denarjem, od koncesnin do prodaje vstopnic.

V znamenju prebujanja pomladi
Letos bo v sklopu 56. Kurentovanja okrog 90 dogod-

kov, na katerih pričakujejo okrog 100.000 obiskovalcev. 
Najboljše skupine bodo nagrajene, nagradni sklad zna-
ša 6.000 evrov. Tudi Kurentanc bo letos del programa 
Kurentovanja in bo v veliki karnevalski dvorani. Tudi vr-
teška povorka bo, prav tako tradicionalna Obarjada , a 
na dvorišču minoritskega samostana. Za organizacijo in 
izvedbo Kurentovanja je zadolžen 15-članski organizacij-
ski odbor, ki ga vodi Branko Brumen, vodja projekta pa 
je Pavel Magdič.



višji. Skupaj bo šlo za to postav-

ko 26.880 evrov (Helena Ajdnik 

bo – za moderiranje v karnevalski 

dvorani, moderiranje nedeljske 

povorke in pripravo scenarijev za 

moderatorje – prejela 2.800 neto, 

Pavel Magdić, vodja projekta, bo 

plačan od oktobra 2015 do marca 

2016 s 1.100 evri bruto na mesec 

(skupaj 6.600 evrov), predsednik 

organizacijskega odbora Branko 

Brumen pa bo prav tako šest me-

secev zapored prejemal po 500 

evrov neto). A na občini poudar-

jajo, da ti zneski, zaradi povsem 

drugačne organizacijske oblike, 

niso primerljivi in da bodo naj-

bolj zgovorne končne številke, ki 

pa so nam jih obljubili po zaključ-

ku Kurentovanja.

„Dejstvo je, da zunanje sodelav-

ce potrebujemo, saj ne moremo 

vseh zaposlenih na občini angaži-

rati, da delajo na projektu Kuren-

tovanja, ampak za to delo najema-

mo ljudi,“ poudarja Senčar.

Izbran je tudi že gostinec, ki bo 

zadolžen za gostinski del v dvora-

ni, a še izbira ni pravnomočna in 

bo znan do konca tega tedna.

Kakorkoli, na občini obljublja-

jo, da bomo letos natančno izve-

deli, koliko stane organizacija v 

celoti ter kakšen je končni izku-

piček.

Dženana Kmetec
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podražitev
plačevali dražje. Občina v enem letu že drugič znižuje višino 

Foto: Črtomir Goznik

Na tokratnem naroku je kot pri-

ča pred sodišče stopila direktorica 

Urada RS za nadzor proračuna Na-

taša Prah. Pojasnila je, da je njihov 

urad v dotični zadevi sodeloval kot 

revizijski organ, in to v času, ko je 

bil projekt že končan. Prahova 

je najprej odgovorila na vpraša-

nje, ali držijo namigi, da naj bi se 

računalo na to, da se denar, ki bi 

ga Ormožu vzeli, porabi za kateri 

drugi projekt. Poudarila je, da to 

več ni možno, saj se je staro pro-

gramsko obdobje, v katerem se je 

izvajal projekt gradnje odprtega 

širokopasovnega omrežja (OŠO) 

na Ormoškem, končalo. »Teoretič-

no bi vrnjena sredstva v času pro-

gramskega obdobja lahko porabili 

za kateri drugi projekt,« je dejala 

in nadaljevala: »Če država članica 

pri projektu sama izvede finančne 

popravke, potem ta denar za drža-

vo ni izgubljen. Če na državni rav-

ni ugotovimo, da se je dodeljeni 

denar uporabil neupravičeno, ga 

lahko terjamo.«

Zaslišanje Prahove je bilo osre-

dotočeno predvsem na ugotavlja-

nje odgovornosti za nastalo situa-

cijo. Občina Ormož je kot naroč-

nik del in upravičenka za prejem 

evropskih sredstev storila napako, 

ker javnega naročila za izvedbo 

projekta in iskanje zasebnega par-

tnerja ni objavila na evropskem 

portalu javnih naročil. Kar bi gle-

de na vrednost projekta morala. 

Župan Alojz Sok pravi, da se je 

vrednost projekta, zaradi katere bi 

morali naročilo objaviti na evrop-

skem portalu, zvišala v času, ko je 

bil izvajalec že izbran. Do tega je 

prišlo, ker je ministrstvo določilo 

še dodatna območja belih lis, na 

katerih naj se optično omrežje 

zgradi. Sok poudarja, da bi jih na 

nepravilnost v času trajanja pro-

jekta moral opozoriti posredniški 

organ (v tem primeru jih je bilo 

več: ministrstvo za infrastrukturo, 

šolstvo …), ki je med drugim izva-

jal tudi nadzorstveno funkcijo.

Čigava je 
odgovornost za 
storjeno napako?

Tistega, ki je napako zagrešil, ali 

tistega, ki bi moral vršiti nadzor in 

napake ni zaznal? Prahova je na so-

dišču pojasnila, da je v primeru od-

daje in izvedbe javnega naročila za 

zakonitost postopka v celoti odgo-

voren naročnik, torej občina. Na-

loga posredniškega telesa (v tem 

primeru so to bila ministrstva) pa 

je, da mora pri upravičencu oz. 

prejemniku sredstev ter naročni-

ku del izvajati ustrezne kontrole. 

Na Občini Ormož so prepričani, 

da krivde, če bi jim bila dokazana, 

ne nosijo sami, temveč da so sokri-

va tudi ministrstva, ki da jih v času 

trajanja projekta na nepravilnosti 

niso opozorila. Temu je nekako 

pritrdila tudi direktorica Prahova: 

»Odgovorni so oboji: občina za ne-

zakonito izvedbo javnega naročila 

in posredniško telo za slabo opra-

vljene kontrole.«

Občina Ormož v tem sodnem 

sporu zahtevka za vračilo evrop-

skih sredstev med drugim ne 

priznava, saj da je določen pavšal-

no. Po besedah Prahove so se na 

Uradu RS za nadzor proračuna za 

pavšalno korekcijo odločili zaradi 

procesne kršitve predpisov.

Mojca Zemljarič

Ormož � Domnevne nepravilnosti pri gradnji optičnega omrežja 

Sodnica glavno obravnavo prekinila 
za nedoločen čas
V tem tednu se je na ptujskem okrožnem sodišču nadaljevala glavna obravnava v pri-
meru, ko Republika Slovenija (RS) od Občine Ormož terja povračilo 1,8 milijona evrov 
evropskega denarja. Znesek povračila je določen pavšalno.

Glede na to, da na vrhovnem sodišču RS poteka več 
sodnih postopkov, iz katerih bi bilo možno primer sodne 
prakse uporabiti v primeru tožbe RS proti Občini Ormož, 
so bili deležniki na zadnjem naroku enotni, da počaka-
jo, kaj bo v podobnih primerih odločilo vrhovno sodišče. 
Odvetnik ormoške občine Aleksij Mužina je predlagal, da 
se sojenje do pravnomočne odločitve vrhovnega sodišča 
prekine. Ker pravobranilka, ki zastopa RS, predlogu ni na-
sprotovala, mu je okrožna sodnica Milena Vajda sledila in 
sklenila, da je glavna obravnava za nedoločen čas prelo-
žena. Na tokratnem naroku je odvetnik Mužina poudaril, 
da se v dotični pravdi naj ne operira z besedo kazen, saj 
da gre potencialno za vračilo nedovoljene koristi.

Želijo realno (o)ceno Kurentovanja 
Miran Senčar, župan MO PTUJ, na vprašanje, zakaj 

letos organizacijo Kurentovanja v celoti prevzema ob-
čina: „Želeli smo priti do pravega finančnega obsega. 
Vsa sredstva se zbirajo na občini Ptuj in gredo najprej 
v mestni proračun, šele nato pa na postavko Kurentova-
nje, kar je najbolj transparentno. Občini se bo to gotovo 
splačalo.“

finance končno jasne?
336.000 evrov. A iz samega proračuna bo šlo le 46.000 evrov, drugo bodo za-

Foto: Črtomir Goznik  

Župan Miran Senčar: 
»Optimizacija je zagotovo možna«

Jeseni 2014 je zdajšnji župan Miran Senčar na enem 
izmed predvolilnih soočenj zagovarjal stališče, da bi se 
za uporabnike cene komunalnih storitev morale zniževa-
ti in ne zviševati. »Sem mnenja, da je treba stroške ko-
munalnih storitev za prebivalce znižati. Optimizacija je 
zagotovo možna; že s tega stališča, če gledamo, da eno 
podjetje samo zaračunava storitev, drugo pa dela izva-
ja. To se mi zdi nedopustno. Tu je neka razlika, tukaj bi 
lahko nekaj naredili … Pa še znižanje cen v domu upoko-
jencev. Tukaj bo tudi treba nekaj narediti, ker so starejši 
v težavah.« (Vir: FB stran ZA Ptuj, objavljeno 27. 9. 2014)

Kakšno je stanje danes? Izvajanje GJS oskrbe s pitno 
vodo ter odvajanja in čiščenja odpadne vode je MO Ptuj 
z Javnih služb prenesla na KP Ptuj. Ta del predvolilne 
obljube je župan izpolnil. Manj pa je besedo držal pri ni-
žanju stroškov za uporabnike pri komunalnih storitvah. V 
obdobju enega leta je zdaj že drugič predlagano poviša-
nje cene (za uporabnike).

100-odstotno subvencijo 

za oskrbo s pitno vodo je 

MO Ptuj ukinila januarja, za 

kanalizacijo pa marca 2015. S 

tem, da je pri omrežninah za 

kanalizacijo z marcem dvigni-

la tudi zneske omrežnin: za 

odvajanje z 2,55 na 3,16 in za 

čiščenje s 6,9 na 8,2 evra na 

mesec. Zneski so brez DDV, 

ki je 9,5 %.

Mestni svet je lani v začet-

ku leta izglasoval 65-odstotno 

subvencijo omrežnine, za po-

nedeljkovo sejo pa je župan 

predlagal še 20-odstotno zni-

žanje, na 45 odstotkov. Če bo 

predlog potrjen, bodo upo-

rabniki po novem mesečno 

za omrežnino za vodo name-

sto 1,51 plačevali 2,38 evra in 

za kanalizacijo 6,84 namesto 

zdajšnjih 4,35 evra.

Vsako znižanje subvencije 

omrežnin pomeni dodatno fi-

nančno obremenitev za upo-

rabnike in finančni prihra-

nek za proračun MO Ptuj. V 

letu 2014, ko je občina omre-

žnine subvencionirala v celo-

ti, je za ta namen v proračunu 

zagotovila 1,4 milijona evrov. 

Lani je za subvencioniranje 

omrežnin za vodooskrbo in 

kanalizacijo iz občinskega 

proračuna šlo dober milijon 

evrov, letos je za ta namen re-

zerviranih 829.000 evrov.
Mojca Zemljarič



Po stari uredbi bi bilo treba 

v strnjeni poselitvi z obreme-

nitvijo 500–2.000 PE javno ka-

nalizacijo zgraditi in odvesti v 

komunalne čistilne naprave 

ali v javno kanalizacijo sose-

dnjega območja do konca leta 

2017. Na občutljivih obmo-

čjih, vplivnih območjih kopal-

nih voda in vodovarstvenih 

območjih pa že do konca leta 

2015. Enaki roki so veljali tudi 

za posameznike oz. lastnike že 

obstoječih stavb, ki bi morali 

čiščenje v malih komunalnih 

čistilnih napravah (MČN) ure-

diti sami. V izjemnih primerih 

pa so bile dovoljene nepretoč-

ne greznice.

Po novi uredbi morajo 

aglomeracije z obremenitvi-

jo 500–2.000 PE čiščenje in 

odvajanje odpadne komu-

nalne vode urediti do konca 

leta 2023. Če gre za iztok iz 

čistilne naprave v občutljivo 

območje, pa že do konca leta 

2021. Aglomeracije z obreme-

nitvijo, manjšo od 500 PE, pa 

imajo v vsakem primeru čas 

do konca leta 2023. Za posa-

meznike veljajo isti roki: do 

2023, na občutljivih obmo-

čjih pa do 2021.
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Slovenija, Podravje � Kako z odvajanjem in čiščenjem odplak v prihodnosti

Vedno znova nova pravila igre in 
Na zadnji dan lanskega leta je začela veljati nova Uredba o odvajanju in čiščenju komunalne odpadne vode, s tem pa je 
vendar mnoge med njimi niso povsem jasne ali so celo problematične.

Cirkulane
Načrt za komunalno opremljanje je 

občina že pripravila in ga tudi investicij-
sko ovrednotila: potrebovali bi okrog 2 
milijona evrov. Zaradi nove uredbe ga bo 
seveda treba delati na novo. Kanalizacij-
sko omrežje pokriva naselji Cirkulane in 
Dolane. Lani so v Dolanah zgradili novo 
čistilno napravo, letos pa nameravajo 
okoljsko takso porabiti za izgradnjo še 
70 priključkov. MČN za zdaj nima še 
nihče. Letošnji proračun so že sprejeli, 
sredstev za čistilne naprave pa v njem 
niso predvideli. S sofinanciranjem so na-
merno malo počakali, da bi se stvari raz-
jasnile. Tudi sredstev doslej preprosto ni 
bilo dovolj. Upajo, da jim jih bo uspelo 
zagotoviti v proračunu za naslednje leto.

Majšperk
V občini je 198 kanalizacijskih priključ-

kov, kaj dosti več pa jih zaradi razpršene 
poselitve niti ne bo. Občina bo okoljsko 
takso v letih 2015 in 2016 namenila tudi 
za sofinanciranje MČN. Prednost bodo 
imela gospodinjstva na vodovarstvenem 
območju. V letu 2015 je ta postavka zna-
šala 50.000 evrov, porabljenih pa je bilo 
le 3.600 evrov. Tudi letos so za sofinan-
ciranje rezervirali 50.000 evrov.

Makole
Lani so za sofinanciranje MČN name-

nili 6.758 evrov (za šest malih čistilnih 
naprav za osem gospodinjstev). Dejan-
sko pa so porabili le 1.593 evrov za eno 
čistilno napravo, ki bo odplake čistila za 
dve gospodinjstvi. Preostali denar pa 
bodo investitorjem izplačali, ko bodo 
pridobili pozitivno oceno o obratovanju 
naprave. Večino prijav so namreč dobili 
proti koncu leta 2015 in te naprave še 
ne obratujejo dovolj dolgo, da bi jih lah-
ko ocenili. »Zanimanje za te subvencije 
se je v drugi polovici leta 2015 pove-

čalo, podoben trend pričakujemo tudi 
letos,« pove direktor občinske uprave 
Makole Igor Erker. Letos ima občina za 
to pripravljenih 12.000 evrov.

Podlehnik
Občina Podlehnik še ni povsem ure-

dila odvajanja in čiščenja odplak niti v 
strnjenih naseljih. Kanalizacijsko omrež-
je je zgrajeno za dele naselij Podlehnik, 
Zakl, Stanošina in Kozminci. Analize 
stanja še niso napravili, po grobi oceni 
pa bo na javno kanalizacijo priključenih 
le 30 % stavb. MČN imajo za zdaj samo 

tisti objekti, ki so jih začeli graditi po 
sprejetju novega občinskega prostorske-
ga načrta v letu 2014. Proračuna za le-
tošnje leto sicer še niso sprejeli, vendar 
sofinanciranja MČN ne predvidevajo. 
Bodo pa v prihodnosti pripravili predlog 
za to, vendar bo vse odvisno od finanč-
nega stanja občine.

Videm
Operativni načrt bodo na Vidmu pri-

pravili še letos. Prednost bo imel ravnin-
ski del, nato pa se bodo lotili razpršene 
poselitve. Predvidevajo, da bodo za ure-
ditev ravninskega dela potrebovali okrog 
10 milijonov evrov, za hriboviti del pa 
vrednost zdaj še težko ocenijo. V občini 
je približno 2100 potencialnih priključk-
ov. Do sedaj je na čistilne naprave pri-
ključenih okrog 150 uporabnikov (cen-
ter Vidma, center Leskovca, šola Sela). 
Imajo pa tudi že štiri čistilne naprave 
na koncu kanalizacijskih sistemov: v 
Leskovcu, Vidmu, Selih in pri poslovno-
logističnem centru. Občanom bodo pri 

nakupu MČN najverjetneje pomagali, ni 
pa še jasno, kako.

Zavrč
Občina Zavrč je že leta 2012 spre-

jela operativni program odvajanja in 
čiščenja odplak. Doslej so že zgradili tri 
kanalizacijske sisteme s tremi čistilnimi 
napravami; dve sta v Zavrču, ena pa v 
Hrastovcu. V letu 2014 se je v javno ka-
nalizacijo steklo približno 10 % vseh od-
plak, v 2015 pa je bil delež še nekoliko 
višji. V občini ni še nobene individualne 
MČN. V letošnjem proračunu sredstva 
za sofinanciranje niso predvidena. Teža-
va je tudi v tem, da za zdaj vlaganje jav-
nih sredstev v zasebne investicije sploh 
ni mogoče. »Čakamo, da se izkristalizira, 
na kak način se bo sploh lahko delalo,« 
pojasnjuje podžupan Janko Lorbek. 

Žetale
Občina je zelo razpršeno poseljena, 

zato je gradnja kanalizacije smotrna 
samo v strnjenih naseljih, Žetalah in 
Dobrini. Koliko bi stalo komunalno ure-
janje celotne občine, pa še ne vedo. 
Leta 2013 so pridobili gradbeno dovo-
ljenje za kanalizacijski sistem za 250 
PE. Pripravili so ga, da bi zanj pridobili 
evropski denar, saj občina lastnih sred-
stev ni imela. Ker pa razpisa ni več bilo, 
so načrti ostali v predalu. Letos bodo 
zgradili del manjkajoče kanalizacije, s 
katerim bi na doslej edino čistilno na-
pravo (pri OŠ Žetale) lahko priključili še 
devet gospodinjstev iz Žetal in Čermožiš. 
Letošnjega proračuna še niso sprejeli, 
njegov osnutek pa sofinanciranja MČN 
ne predvideva. 

Mojca Vtič, Eva Milošič

Haloze
Tiste občine, ki so se skušale držati rokov iz stare uredbe, so z novo uredbo pravzaprav ka-
znovane. Predvsem v Halozah bo nova uredba komunalno opremljanje bistveno spremenila. 
Tu je namreč veliko le občasno poseljenih ali/in starejših stavb, zaradi specifičnega terena 
in razpršene poselitve pa v večini primerov kanalizacijskega omrežja ni smiselno graditi. Pre-
verili smo, kakšno je trenutno stanje v vseh sedmih haloških občinah.

Foto: EM

Operativni program
Sestavni del tako stare kot nove uredbe je operativni program. Ta podrobneje določi str-

njena naselja v posamezni občini, zahteve za odvajanje in čiščenje odpadne vode ter čas, v 
katerem morajo biti izpolnjene. Operativni program iz stare uredbe bi torej zaradi preneha-
nja veljavnosti stare uredbe moral prenehati veljati. Nova uredba pa operativnega progra-
ma, ki naj bi bil njen sestavni del oziroma priloga, sploh še nima. Bojda ga v prvi polovici 
leta tudi ne gre pričakovati. Ker je bil stari program finančno prezahteven, bodo v novem 
spremenili način določanja strnjenih naselij in tudi posamezne obveznosti. Stari operativni 
program torej ni več po meri nove uredbe, občine pa do sprejema novega ne morejo vedeti, 
kakšne obveze bodo dolgoročno sploh imele.

Gostota obremenjenosti
Aglomeracije so območja, kjer sta poseljenost ali izvajanje gospodarskih dejavnosti tako 

zgoščena, da je komunalne vode mogoče zbirati v skupni kanalizaciji in jih odvajati v komu-
nalno čistilno napravo. Določijo se na podlagi podatkov o skupni obremenitvi zaradi nasta-
janja odpadne komunalne vode, ti pa se izračunajo iz števila stalno prijavljenih prebivalcev 
na nekem območju. 

En stalno prijavljen prebivalec pomeni eno populacijsko enoto (PE). PE znaša 150 litrov 
odpadne vode dnevno. Vendar pa obremenjenost ni povsem enaka številu prebivalcev, saj 
poslovne, gostinske, trgovske, garažne in industrijske stavbe obremenitev povečajo še za 10 
ali 30 %, odvisno od velikosti naselja. Aglomeracijo določijo tam, kjer je obremenjenost vsaj 
10 PE v posamezni kvadratni celici velikosti 100 x 100 m, kar okvirno pomeni 10 stalnih 
prebivalcev na hektar. Če pa se več celic stika vsaj v enem oglišču in imajo skupaj 50 ali več 
PE, velja priključitev na skupno kanalizacijo za vse celice.

Takšnega določanja območij v stari uredbi ni bilo. Ker novi operativni program še ni pri-
pravljen, sploh ne moremo vedeti, kje bodo meje teh kvadratnih celic. Soseda, oddaljena le 
nekaj metrov, bi torej teoretično lahko imela različne obveznosti. Hiša enega bo na primer 
zajeta v kvadratu skupaj s preostalimi hišami v bližini, hiša drugega pa s hektarjem gozda 
ob naselju … 
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številne zakonske nedorečenosti
stara iz leta 2007, ki je to področje urejala, prenehala veljati. V novi so bistveno spremenjeni časovni roki in določbe, 

V mestih iz evropskega, 
na obrobju iz lastnega žepa

Ptujsko polje je za izgradnjo kanalizacijskega sistema v prejšnjih dveh finančnih per-
spektivah, med letoma 2002 in 2013, dobilo 70 milijonov evrov evropskega denarja. Pred-
nostno so seveda komunalno opremljanje uredili tam, kjer so odplake okolje najmočneje 
obremenjevale. Vendar pa zdaj, ko so na vrsti občine z manjšimi strnjenimi naselji, evrop-
ska sredstva za ta namen niso več na voljo.

Ni pravično, da bodo stroški lastnikov stavb odvisni od tega, ali živijo v strnjenem naselju 
ali v razpršeni poselitvi. Tudi lastnik objekta na zemljišču, ki je opremljeno z javno kanaliza-
cijo, mora načrtovanje, gradnjo in vzdrževanje kanalizacijskega priključka zagotoviti sam. 
Cena priključka je odvisna od njegove dolžine, vendar pa so tudi 50 m dolgi priključki še 
vedno cenejši kot MČN. Pri slednjih namreč poleg naprave potrebujemo še dovod in odvod, 
ki pa sta že skoraj tako draga kot kanalizacijski priključek. Zato so se nekatere občine že 
odločile, da bodo pomagale s sofinanciranjem.

Foto: Črtomir Goznik

Cena čiščenja pri Komunal-

nem podjetju Ptuj je odvisna 

od tega, koliko časa je minilo od 

takrat, ko je bila greznica naza-

dnje izpraznjena. Čiščenje ene-

ga kubičnega metra greznične 

gošče pri pretočnih greznicah 

stane 3 evre, če je bila greznica 

nazadnje izpraznjena pred pol 

leta; 5 evrov, če je od zadnjega 

praznjenja preteklo od pol leta 

do dveh let. Deset evrov za ku-

bični meter pa bo treba plačati, 

če so vam greznico izpraznili 

pred več kot dvema letoma. Pla-

čali pa boste še prevoz in 9,5 % 

DDV. Pri nepretočnih grezni-

cah v vsakem primeru velja naj-

nižja cena, saj so v tem primeru 

odplake bolj redke. Za odvoz 

blata iz male komunalne či-
stilne naprave pa se upošteva 

najvišja cena, saj gre za zgošče-

ne odplake. Iz ekonomskih ra-

zlogov so torej nepretočne gre-

znice smiselne samo za objekte, 

ki niso stalno poseljeni.

Težave pa so tudi pri prever-

janju tako velikosti kot nepro-

pustnosti greznice. To ugotovijo 

tako, da greznico najprej izpra-

znijo, za 24 ur prekinejo dotok 

odplak in v greznico natočijo 

vodo. Tako dobijo volumen 

greznice. Naslednji dan preve-

rijo nivo vode, ki pokaže, ali je 

greznica res nepretočna. Ni pa 

realno pričakovati, da bodo tako 

preizkušali greznice pri vseh hi-

šah. Tudi ni jasno, kdo naj bi to 

plačal.

Kazni
Za konec smo prihranili naj-

boljše. Stara uredba je za ne-

dovoljeno odvajanje odplak v 

greznico za lastnika stavbe dolo-

čala globo: 300–1.200 evrov za 

fizične in 4.000–40.000 evrov 

za pravne osebe. Za prekrške 

pa bi plačal tudi upravljavec 

MČN (1.200–4.100 evrov za 

fizične in 4.000–40.000 evrov 

za pravne osebe), odgovorna 

oseba upravljavca (1.200–4.100 

evrov), izvajalec javne službe 

(4.000–40.000 evrov) ter odgo-

vorna oseba izvajalca javne služ-

be (1.200 –4.100 evrov).

Po novi uredbi je za grobe 

kršitve (če se obvezne storitve 

ne izvajajo) za izvajalca javne 

službe določena globa 4.000–

10.000 evrov za samostojnega 

podjetnika posameznika in 

10.000–20.000 evrov za pravne 

osebe. Pri blažjih kršitvah (na 

primer, da ne obveščajo svojih 

uporabnikov, ne pripravijo pro-

grama ali ga ne predložijo mini-

strstvu, ne vodijo evidence in 

podobno) pa bo izvajalec samo-

stojni podjetnik plačal 2.000–

4.000 evrov kazni, pravna oseba 

pa 4.000–10.000. Odgovorno 

osebo izvajalca pa bodo oglo-

bili s 1.000–2.000 evrov kazni. 

Globe so se torej bistveno zni-

žale, predvsem pa po novem za 

lastnike stavb (tako fizične kot 

pravne osebe) sploh niso pred-

videne!

Ker se zdi preveč neverjetno, 

da bi lahko bilo res, smo zadevo 

preverili na MOP. Pojasnjujejo, 

da so skladno s pripombami 

iz javne obravnave nadzor res 

omejili le na izvajanje obvezno-

sti izvajalca javne službe. Izva-

jala ga bo državna inšpekcija, 

pristojna za okolje. "Zahteve, ki 

pa se nanašajo na uporabnike 

javne službe, sodijo v izvirno 

pristojnost občine in se skladno 

z zakonom, ki ureja gospodar-

ske javne službe, podrobneje 

urejajo z občinskimi predpisi."

Če povzamemo: gre za vzoren 

šolski primer birokratsko spisa-

ne uredbe. Določila niso jasna, 

kar po eni strani sicer olajšuje 

izogibanje predpisom, po drugi 

pa tudi omogoča, da se kaznuje, 

kar in kakor se hoče.

Eva Milošič
Foto: Črtomir Goznik

Obstoječe stavbe
Najbolj ohlapni so po novem 

pogoji za lastnike obstoječih 

stavb, ki niso v strnjeni poselitvi 

in ki niso priključene na javno 

kanalizacijo. Pri stavbah, za ka-

tere je bilo gradbeno dovoljenje 

izdano pred 14. decembrom 

2002 oz. je obstoječa ureditev 

odvajanja in čiščenja odplak 

skladna s predpisi, ki so veljali 

v času gradnje objekta, morajo 

lastniki urediti čiščenje in od-

vajanje po tej novi uredbi šele 

ob prvi naslednji rekonstrukciji 

objekta. Pri tistih stavbah, ki so 

gradbeno dovoljenje dobile po-

zneje, pa se je treba držati nove 

uredbe (MČN), razen, če je bilo 

v gradbenem dovoljenju določe-

no drugače.

Ministrstvo za okolje in pro-

stor (MOP) pojasnjuje, kaj po-

meni rekonstrukcija objekta: 

"Rekonstrukcija je definirana z 

Zakonom o graditvi objektov in 

je spreminjanje tehničnih zna-

čilnosti obstoječega objekta in 

prilagajanje objekta spremenje-

ni namembnosti ali spremenje-

nim potrebam oziroma izvedba 

del, s katerimi se bistveno ne 

spremeni velikost, spreminjajo 

pa se njegovi konstrukcijski ele-

menti, zmogljivost ter izvedejo 

druge njegove izboljšave, pri 

čemer pri stavbah ne gre za bi-

stveno spremembo v zvezi z ve-

likostjo, če se njena prostornina 

ne spremeni za več kakor 10 %." 

Za rekonstrukcijo objekta se to-

rej štejejo samo tista dela, za ka-

tera je treba pridobiti gradbeno 

dovoljenje.

Nepretočne 
greznice

Po stari uredbi je bila za str-

njeno naselje obvezna kanaliza-

cija s čistilno napravo, za razpr-

šeno gradnjo pa MČN z redkimi 

izjemami. Zbiranje v nepretočni 

greznici je bilo dovoljeno le tam, 

kjer čiščenje v MČN tehnično ni 

bilo izvedljivo zaradi prepovedi 

odvajanja odpadne vode v okolje 

ali posebnih razmer (posebne 

geografske razmere, nestalno 

poseljene stavbe itd.). Nepre-

točna greznica je bila začasno 

dovoljena tudi za tiste stavbe, 

mimo katerih je bila predvidena 

gradnja javne kanalizacije.

Po novi uredbi pa kanalizacija 

za strnjena naselja ni več edina 

možnost. Če je obremenitev 

aglomeracije manjša kot 500 PE 

in če občina na podlagi ekonom-

ske analize ugotovi, da bi javno 

kanalizacijsko omrežje in komu-

nalna čistilna naprava za celotno 

aglomeracijo povzročila več kot 

trikrat večje stroške kot MČN, se 

lahko skupine objektov opremi-

jo z MČN. Posamezni objekt pri 

obremenjenosti manj kot 50 PE 

pa se lahko opremi tudi z nepre-

točno greznico, če bi dolžina 

kanalizacijskega priključka pre-

segala 100 m ali bi gradnja pov-

zročila nesorazmerne stroške 

glede na koristi za okolje in če či-

ščenje z MČN ni izvedljivo zaradi 

posebnih geografskih razmer (v 

uredbi je kot primer navedena le 

nadmorska višina nad 1.500 m). 

Taka greznica je dovoljena tudi 

kot začasna rešitev do izgradnje 

kanalizacije. Pri razpršeni pose-

litvi pa mora lastnik svoj objekt 

priključiti na javno kanalizacijo, 

če razdalja do nje ni daljša od 

100 m. Drugače pa mora imeti 

MČN ali v posebnih primerih 

nepretočno greznico. 

Od kdaj so pretočne greznice 

prepovedane? Sicer je že uredba 

iz leta 1996 določala, da je treba 

odplake odvajati v kanalizacijo, 

kjer pa te ni bilo, je dovoljevala 

le zbiranje v nepretočni grezni-

ci. Z MOP pa pojasnjujejo, da 

je uporaba pretočnih greznic 

prepovedana šele od uveljavitve 

naslednje uredbe 14. decembra 

2002.

Težave pri 
preverjanju

Pri načrtovanju nepretočne 

greznice je treba upoštevati 150 

litrov komunalne vode na osebo 

na dan. Prostornina mora biti 

najmanj 4,5 kubičnega metra na 

osebo, vendar nikoli manjša od 

10 kubičnih metrov. Zgrajena 

mora biti iz vodotesnih mate-

rialov, prazniti pa jo je treba v 

skladu z občinskimi predpisi. 

Po novi uredbi je sicer treba 

MČN, pretočne in nepretoč-

ne greznice prazniti najmanj 

enkrat na tri leta. Štiričlanska 

družina potrebuje 18 kubičnih 

metrov veliko greznico. Če je 

ta res nepretočna, jo napolnijo 

v približno enem mesecu. Ker 

pa lahko komunalne službe na-

enkrat odpeljejo le 6 do 7 kubič-

nih metrov odplak, jih bo treba 

odvažati celo večkrat na mesec. 



Ginekologinja Dušanka Bandelj-Klanča konec januarja 
zapušča Zdravstveni dom (ZD) Slovenska Bistrica.  »Za zdra-
vstveni dom, predvsem pa za njene pacientke, je to velika 
izguba,« je povedala direktorica ZD Jožefa Lešnik Hren.

Pri ginekologinji Dušanki Bandelj Klančar je opredeljenih več kot 
6.200 pacientk. Izbira ginekologa ne bo avtomatsko prenesena na 
zdravničino novo delovno mesto, ampak ostane v ZD Slovenska 
Bistrica. 

»Zaradi pomanjkanja zdravnikov v Sloveniji za enkrat nimam 
preveč upanja, da bomo za ambulanto zaposlili novega rednega 
ginekologa. Pripravljamo začasno rešitev.« Pojasnila je, da bodo 
ambulanto izvajali ginekologi specialisti iz ptujske in celjske bol-
nišnice in iz zdravstvenih domov Celje in Ptuj. »Razpored bo sproti 
objavljen na spletni strani ZD Slovenska Bistrica. Pacientke bomo 
na pregled naročali na dosedanjo telefonsko številko,« je povedala 
Lešnik Hrenova in dodala, da bo ambulanta delovala vsaj štirikrat 
tedensko.

Mojca Vtič

petek � 22. januarja 20166 Podravje

Glažar in nadaljeval: „Pred leti 

je bilo napisano pismo o name-

ri, s katerim bi novi kartodrom 

prenesli na občino, vendar se je 

ugotovilo, da v skladu z obsto-

ječo zakonodajo to ne gre. Za 

odkup pa občina ni zainteresira-

na, ker to ni primarna dejavnost 

občine, pa tudi sredstev za to ni 

planiranih.“ Glažar še dodaja, da 

bo moral novi upravljavec ali la-

stnik še veliko vložiti, da bo pri-

dobil vsa ustrezna dovoljenja za 

izvedbo tekmovanj.

Je pa občina za zemljišča, 

na katerih ležijo kartodrom in 

spremljajoča infrastruktura, le-

tno imela odmerjeno stavbno 

nadomestilo v višini približno 

200.000 evrov, ki jih več ne 

bodo dobili. 

Kdo si sploh 
želi biti lastnik 
ali upravljavec 
kartodroma?

Za stari kartodrom so DEM 

imele pogodbo sklenjeno z Avto 

moto društvom Ptuj. To ima v 

Hajdošah še vedno opremo in 

kot bivšega najemnika so jih že 

pozvali k odstranitvi le-te. Kot 

so pojasnili na DEM, pogodbe 

AMD Ptuj niso podaljšali zaradi 

potrebe po odstranitvi starega 

kartodroma – zaradi širitve od-

vodnega kanala HE Zlatoličje (v 

skladu s prejetim gradbenim do-

voljenjem iz leta 2004).

Medsebojne pogodbene 

odnose ter razlog, zakaj niso 

podpisali nove pogodbe, smo 

poskušali preveriti tudi pri 

predsedniku društva Urošu Lan-

gerholcu, ki pa ni bil pripravljen 

odgovarjati in je dejal le, da se 

želi od te tematike distancirati.

Je pa zato bil bolj zgovoren Bran-

ko Pšajd, član AMD Hajdina, ki je 

bilo ustanovljeno leta 2011. Ne-

posredno ob ustanovitvi so se 

pojavila namigovanja, da ravno 

novo, hajdinsko društvo želi iz-

riniti ptujsko Avto moto društvo 

in prevzeti upravljanje kartodro-

ma.

„Društvo smo ustanovili z 

namenom, da našim aktivnim 

članom (dirkačem) zagotovi-

mo boljše pogoje, ker se z AMD 

Ptuj nismo strinjali z njihovim 

načinom dela. Rezultati so bili 

takoj vidni (Vid Pšajd trikrat 

naslov državni prvak, Jan Šlo-

sar dvakrat državni prvak, leta 

2014 AMD Hajdina društveni 

državni prvaki in še kar precej 

pokalnih zmag). Zgodba novega 

kartodroma nas seveda zanima, 

a žal vpliva na potek dogodkov 

nimamo. Občina Hajdina je ime-

la podpisano pismo o nameri o 

prevzemu kartodroma z DEM, a 

ga ni hotela prevzeti, tako da je 

zdaj ta objekt naprodaj,“ je po-

jasnil Pšajd. Na vprašanje o tem, 

ali je možno, da sami gredo v 

najemno pogodbo in postanejo 

upravljavec, odgovarja, da bi ga z 

veseljem najeli, a je potrebno še 

veliko denarja za dokončanje ce-

lotne investicije. Tega pa društva 

seveda nimajo. „Trenutno stanje 

na kartodromu je sramota za 

slovensko politiko, saj le ta kro-

ji usodo tega objekta. Če bi bil 

nogomet, vprašanja ne bi bilo. 

To ni objekt samo za dirkanje, to 

je objekt za pridobivanje vozni-

ških sposobnosti, druženja, turi-

zem … Za nas je dobrodošel vsak 

najemnik oziroma upravljavec, 

samo da čim prej spravi objekt v 

obratovanje in uporabo,“ še do-

daja Pšajd.

V DEM načrtujejo 
prodajo, sicer bodo 
kartodrom dali v 
najem

V zvezi z načrti z novim kar-

todromom smo seveda povpra-

šali tudi predstavnike DEM, ki 

so lastnik zemljišča v Slovenji 

vasi in investitor kartodroma. 

Direktor DEM Viljem Pozeb 

je na naša vprašanja v zvezi z 

načrti odgovoril: „Načrtujemo 

prodajo po ocenjeni vrednosti 

(z javno objavo), če prodaja ne 

uspe, pa oddajo v najem (tudi z 

javno objavo). Novi kartodrom 

bo začel delovati po zaključku 

prodajnega postopka oziroma 

po oddaji v najem, če prodaja ne 

bo uspešna.“Namigovanja, da se 

dogovarjajo z Avstrijci, ker naj bi 

ti pokazali interes za upravljanje 

kartodroma, je zavrnil in dejal, 

da so se doslej za sodelovanje 

pogovarjali le z AMD Ptuj, nihče 

drug ni izkazal zanimanja.

Kakorkoli, novi kartodrom je 

zgrajen in kot tak stoji že tri leta. 

Z njegovo izgradnjo pa se je od-

prlo veliko vprašanj, ki še vedno 

niso rešena. Predvsem: kdo bo 

novi upravljavec ali lastnik kar-

todroma in kdaj bo ta začel obra-

tovati. Ne glede na to, od kod in 

kdo bo, se vsi vpleteni strinjajo, 

da je v tem hipu najpomembne-

je, da se stvar končno razjasni in 

da novi kartodrom začne služiti 

namenu.

Dženana Kmetec

Že sama selitev kartodroma 

iz Hajdoš v Slovenjo vas je pred 

leti sprožila veliko polemik. Na-

domestna gradnja je bila sicer 

nujna zaradi širitve odvodnega 

kanala in urejanja zemljišč v Haj-

došah, a krajani sosednje vasi 

so bili jasni in so zahtevali pro-

tihrupne ograje, ki so jih preko 

oblikovane civilne iniciative 

tudi dobili.

In čeprav se je gradilo kar tri 

leta in je bilo uporabno dovo-

ljenje izdano že avgusta 2013, 

do danes novi kartodrom ni v 

uporabi.

Načrt je bil, da se po izgradnji 

preda občini Hajdina, a se to ni 

zgodilo, in kot kaže, se tudi ne 

bo. „Mi kot lokalna skupnost 

smo sodelovali samo v smeri 

zagotavljanja varnosti in zmanj-

šanja hrupa za naše občane, ki 

živijo v bližini. Občina Hajdina 

vidi v novem kartodromu mo-

žnost promocije, aktivno pa bo 

sodelovala pri urniku treningov 

in tekmovanj z željo zagotoviti 

normalno življenje občanov v 

neposredni bližini,“ je pojasnil 

župan občine Hajdina Stanko 

Foto: ČG

Novi kartodrom še vedno išče lastnika.

Hajdoše � Bo novozgrajeni kartodrom propadal ali dobil upravljavca?

„Stanje je sramota za slovensko politiko!“
Gradnja novega kartodroma v Sloveniji vasi se je začela leta 2010 in končala leta 2013. Dravske elektarne Maribor (DEM) so lastnik zemljišča in 
investitor izgradnje, ocenjene na kar 755.000 evrov. Konec lanskega leta so dokončno porušili stari kartodrom v Hajdošah, a ker novi še ni v uporabi 
in se ne ve, kdo bo prevzel lastništvo oziroma upravljanje, so se ponovno odprla številna vprašanja.

Slovenska Bistrica � Pomagali bodo ptujski in celjski ginekologi

6.200 pacientk brez ginekologinje

DARS SVETUJE: 
V ZIMSKIH RAZMERAH RAČUNAJMO Z DALJŠIM 

ČASOM POTOVANJA, ZATO SE NA POT ODPRAVIMO

VSAJ 10 MINUT PREJ
KOT OBIČAJNO.

Preden se v zimskih razmerah odpravite na pot, očistite stekla in v celoti 
odstranite sneg z vozila ter se pozanimajte o razmerah na cestah.

promet.si1970

Zakaj se račun ni izšel?
Po končani izgradnji novega kartodroma v Sloveniji vasi naj bi (po prvotnem dogovoru DEM 

in hajdinske občine – s takratnim županom Radoslavom Simoničem na čelu) tega predali v last 
občini Hajdina. DEM tako ne bi imel več nobenih obveznosti, občina pa kartodroma ne bi smela 
prodati ali prenesti na tretjo osebo. Po tem dogovoru bi AMD Ptuj prevzel upravljanje. Načrtov je 
bilo veliko, a so se stvari zapletle ...

Foto: ČG



Izračunali so, da bi za vzdrže-

vanje državnih cest potrebovali 

200 milijonov evrov. Vendar 

če bi bil ves denar, zbran od 

voznikov, porabljen za cestno 

omrežje, potemtakem ne bi bila 

v ustreznem stanju zgolj tretjina 

državnega omrežja, kot je pred 

dvema letoma ocenila direkci-

ja za infrastrukturo. Namreč v 

preteklih dveh letih je ministr-

stvo od približno 150 milijo-

nov zbranih dajatev za cestno 

omrežje namenilo zgolj okoli 

85 milijonov evrov. To razdeli-

tev so na ministrstvu upravičili: 

»Dobro delujoč prometni sistem 

je ključnega pomena za gospo-

darski razvoj celotne regije. Iz 

navedenih razlogov sta cestni in 

železniški prometni sistem med-

sebojno tesno povezana, zato ju 

je nujno razvijati vzporedno, če 

želimo dosegati cilje t. i. zelene 

prometne politike. Slednje pa je 

mogoče dosegati le z vlaganji v 

oba prometna sistema.«

Lani za ceste le 45 
milijonov evrov

Sicer pa je bilo v rebalansu 

proračuna za leto 2015 za in-

vesticije in investicijsko vzdr-

ževanje cestnega omrežja na-

menjenih 46,5 milijona evrov. 

»V proračunu za leto 2016 je za 

investicije na področju cestne 

infrastrukture namenjenih sicer 

nekoliko več sredstev, vendar še 

vedno občutno premalo za iz-

boljšanje stanja omrežja glavnih 

in regionalnih cest,« so priznali 

na ministrstvu za infrastrukturo. 

Ocenjujejo, da bi za investicijsko 

vzdrževanje za področje držav-

nih cest na letni ravni potrebo-

vali 200 milijonov evrov in 150 

milijonov evrov za področje že-

lezniške infrastrukture, in sicer 

do zaključene obnove te infra-

strukture.

Zato so se na ministrstvu od-

ločili, da za vzpostavitev učin-

kovitega sistema investicijskega 

vzdrževanja omrežja glavnih in 

regionalnih cest ter obnavljanja 

in nadgradnje javne železniške 

infrastrukture poiščejo stalen 

in stabilen namenski vir finan-

ciranja, ki bo omogočil večletno 

načrtovanje investicijskih pro-

jektov. Gre za t. i. bencinski cent, 

ki pa ne pomeni le enega centa, 

temveč od najmanj tri do devet 

centov v prihodnjih letih.

Leta 2014 bi z 
bencinskim centom 
nabrali 60 milijonov 
evrov

Ob tem pa denar, zbran z le-

tno dajatvijo za uporabo vozil v 

cestnem prometu, še zdaleč ni 

edini, ki ga lastniki avtomobilov 

in drugih motornih vozil plaču-

jemo državi. Državni proračun 

se namreč polni tudi z dajatva-

mi, ki jih plačujemo ob nakupu 

goriva, saj je znano, da je cena 

goriva obremenjena z več kot 

100-odstotnimi pribitki na ra-

čun trošarin, davkov in dajatev. 

Sedaj naj bi se voznike dodatno 

obremenilo. Izračunali smo, ko-

liko denarja naj bi se z dodatni-

mi centi zbralo v proračunu. V 

letu 2014 naj bi poraba tekočih 

goriv znašala 2.147.000 ton, od 

tega na področju prometa sku-

paj 1.764.900 ton, to pomeni, da 

sta bili v letu 2014 v prometu po-

rabljeni približno dve milijardi 

litrov tekočih goriv. In če bi leta 

2014 vozniki plačevali bencinski 

cent, kot naj bi ga letos, torej tri 

cente po litru, bi to pomenilo, 

da bi bil proračun bogatejši za 

60 milijonov evrov.

Mojca Vtič
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Trenutno je zaprtih sedem 

krajevnih uradov v UE Ptuj, v 

ostalih osmih uradih Cirkulane, 

Gorišnica, Juršinci, Kidričevo, 

Majšperk, Podlehnik, Trnovska 

vas in Videm pri Ptuju pa je 

zmanjšano število uradnih ur. 

Razlogov za zaprtje omenjenih 

krajevnih uradov je več, sku-

pen imenovalec pa je kadrovska 

podhranjenost, pojasnjuje Mi-

očinović: »Zaradi varčevanja je 

načelno prepovedano vsako za-

poslovanje na upravnih enotah. 

Tudi zaradi upokojevanja ni bilo 

dovoljeno zaposliti nadome-

stnih uradnikov. Ob formiranju 

Upravne enote Ptuj je bilo na 

Upravni enoti zaposlenih 105 

uslužbencev. Trenutno nas je 

zaposlenih za nedoločen čas le 

še 69.«

Število zaposlenih se zmanj-

šuje, na drugi strani pa se po 

besedah Miočinoviča vseskozi 

povečuje obseg nalog v pristoj-

nosti UE – tako po številu kot 

po zahtevnosti. »V naši UE so 

bile do avgusta lani na področju 

tujcev zaposlene tri svetovalke, 

ki so zaradi velikega števila vlog 

(približno 2000 vlog za dovolje-

nje za prebivanje letno) daleč 

najbolj obremenjene v Sloveniji. 

Takšno število vlog je posledica 

Podravje � Pristojnosti upravnih enot v roke občin

Kakšna usoda čaka krajevne urade
Krajevni uradi v občinah Destrnik, Dornava, Hajdina, Markovci, Vitomarci, Zavrč in Žetale vse od decembra še vedno ostajajo zaprti zaradi kadro-
vskih težav. Tudi usoda sedaj še delujočih krajevnih uradov je ob nespremenjeni politiki zaposlovanja v javni upravi zapečatena, opozarja vodja 
oddelka za upravne notranje zadeve Upravne enote (UE) Ptuj Boris Miočinović.

Slovenija, Podravje � Bencinski cent ni samo en cent

Letos predvidoma tri cente, leta 2018 že devet
V državni proračun so vozniki lani zgolj s plačilom dajatev za letno uporabo vozil v cestnem prometu primaknili nekaj manj kot 155,5 milijona evrov. Ob tem ne gre 
spregledati še milijonov, pridobljenih od trošarin za pogonska goriva. Kot kažejo klavrna podoba slovenskega cestnega omrežja in izračuni ministrstva, pa ti viri 
ne zadostujejo potrebam. Tako na ministrstvu razmišljajo o bencinskem centu oziroma centih.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

Boris Miočinović z UE Ptuju kot edino možno rešitev krajevnih ura-
dov vidi prenos pristojnosti v roke občinskih uslužbencev.

Foto: Črtomir Goznik

S peticijo 
proti ukinitvi 
krajevnih uradov

Precej nezadovoljni pa so pre-
bivalci občine Sveti Andraž, kjer so 
se minuli teden odločili za peticijo pro-
ti ukinitvi krajevnih uradov. V samo nekaj dneh jim je 
uspelo zbrati več kot 100 podpisov . Pobudnik peticije je 
Edi Kupčič, predsednik Društva upokojencev, ki je pre-
pričan, da bo ukinjanje omenjenih uradov še posebej 
prizadelo starejše: »Ukinjanje teh uradov je velik hendi-
kep za starejše ljudi, ker ne bodo mogli v bližini domov 
urejati mnogo stvari. Namesto pet minut časa bodo se-
daj potrebovali skoraj cel dan, da bodo prišli na Ptuj in 
tam uredili potrebno. Med njimi je veliko tudi takih, ki 
živijo sami in nimajo nikogar. Sprašujejo se, kako naj z 
berglami ali dvema palicama pridejo do avtobusne po-
staje in na avtobus … Člani našega društva so ogorčeni. 
V pisarno društva prihajajo objokani, razočarani … A od-
govor z urada je tak, da si naj te zadeve uredijo preko 
elektronskih pošt. Ampak ti ljudje so nevešči pri delu 
z računalnikom in sodobno mobilno telefonijo. Od 230 
članov društva nas zna na računalniku delati pet ali 
šest. Z elektronsko pošto pa samo dva. Že tako so jim 
doslej pri urejanju zadev pomagali uradniki …«

S peticijo želijo doseči, da bi bil krajevni urad pri Sv. 
Andražu odprt vsaj en dan v tednu.

Miočinović še opozarja, da je 
tudi usoda še delujočih krajev-
nih uradov ob nespremenjeni 
politiki zaposlovanja v javni 
upravi zapečatena, saj se bodo 
v roku dveh, treh let upokojile 
še preostale tri matičarke na 

še delujočih krajevnih uradih. 
To bi bil lahko konec zgodbe o 
krajevnih uradih, če se politika 

zaposlovanja ne bo spremenila.

Rešitev: prenos 
upravnih storitev 
na občine

Kakovostna rešitev je možna 

le ob prenosu pristojnosti uprav-

nih in drugih storitev, ki jih se-

daj opravljajo krajevni uradi, na 

lokalno samoupravo, pravi Mio-

činović. Za to je potrebna spre-

memba zakona o državni upravi. 

Župani so na sosvetu načelnice 

ptujske upravne enote izrazili 

podporo takemu predlogu.

Ob tem je Boris Miočinović 

povedal: »Enako smo v Sloveniji 

storili pri registraciji motornih 

vozil, kjer so bile prenesene dr-

žavne pristojnosti na podjetja za 

tehnične preglede vozil in trgov-

ce z avtomobili. To se je izkazalo 

za zelo koristno.«
Monika Levanič

delovanja številnih podjetij, ki 

posredujejo delavce po gradbi-

ščih po svetu, imajo pa sedež na 

območju naše UE.« Zato so jim v 

pomoč dodelili tri matičarke s 

krajevnih uradov.

Kmalu brez vseh 
krajevnih uradov

Preostale štiri oz. tri matičar-

ke pa niso mogle več pokrivati 

vseh 15 krajevnih uradov, zato 

so jih bili prisiljeni zapreti se-

dem, število uradnih ur na preo-

stalih uradih pa ustrezno zmanj-

šati. »Trenutna zaprtost sedmih 

krajevnih uradov je v pravno-

formalnem smislu samo začasno 

stanje, vendar pa brez novih 

zaposlitev ni upanja na njihovo 

ponovno aktiviranje. Začasnost 

naj bi v prvi polovici tega leta 

postala dokončna.«

Foto: Črtomir Goznik

Za ceste od tri 
do devet centov

»Kot novi vir financiranja se 
predvideva infrastrukturni pri-
spevek od porabe pogonskih go-
riv v cestnem prometu, pri čemer se 
s predlogom zakona določajo najvišje zgornje 
meje tega prispevka, in sicer največ 0,03 EUR/liter pro-
danega energenta v letu 2016, največ 0,06 EUR/liter 
prodanega energenta v letu 2017, največ 0,09 EUR/liter 
prodanega energenta od leta 2018. Dejanska višina pri-
spevka v posameznih letih je predmet odločitve vlade. 
Predlog zakona je trenutno v fazi medresorskega uskla-
jevanja,« pojasnjujejo na Ministrstvu za infrastrukturo.
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Med gradbeno stroko je 

osnutek zakonodaje naletel 

na precejšnje neodobravanje. 

Zaradi vrste pripomb je MOP 

javno obravnavo za mesec dni 

podaljšalo. Za podaljšanje so 

se odločili na podlagi pobud 

reprezentativnih združenj 

lokalnih skupnosti, zbornice 

za arhitekturo in prostor, mi-

nistrstva za infrastrukturo ter 

nekaterih drugih sodelujočih 

v dosedanjem poteku javne 

razprave. Na MO so prepričani, 

da lahko podaljšana razprava 

prispeva h kakovosti zakonskih 

predlogov, ne da bi se pri tem 

moral spremeniti terminski na-

črt njihove priprave.

Kaj predvideva 
predlog nove 
zakonodaje

Prenovljeni zakon o ureja-

nju prostora naj bi predstavljal 

nadgradnjo obstoječega sis-

tema, omogočal bi večjo pro-

žnost prostorskega načrtova-

nja. Med rešitvami pri urejanju 

prostora so ponovna vključitev 

državnega prostorskega načr-

ta v isti zakon kot prostorsko 

načrtovanje na lokalni ravni, 

večja vloga ministrstva za oko-

lje in prostor kot glavnega so-

govornika države z občinami 

ter vzpostavitev prostorskega 

sveta vlade, ki bo usklajeval pri-

pravo občinskih in državnih 

prostorskih načrtov. Na pre-

dlog tega zakona ima stroka še 

najmanj pripomb. 

Bolj kritični so do gradbene-

ga zakona ter zakona o poobla-

ščenih arhitektih in inženirjih, 

ki bosta nadomestila sedanji 

zakon o graditvi objektov. 

Kot pojasnjujejo na MOP, je 

glavni cilj gradbenega zakona 

zmanjšanje tveganja za investi-

torje. Zakon bo med drugim 

omogočil fazno zavarovanje 

investicijskega procesa. Za 

pridobitev gradbenega dovo-

ljenja zakon predvideva manjši 

obseg potrebne dokumentaci-

je. Nekatere dokumente bodo 

investitorji dolžni predložiti 

šele ob prijavi začetka gradnje 

(namesto v fazi pridobivanja 

gradbenega dovoljenja, kot 

je to v veljavi sedaj). Gradbe-

ni zakon bo postopke izdaje 

Slovenija � V javni obravnavi trije zakoni s področja gradbene stroke in urejanja prostora

Zakon, ki bi gradbenikom »rezal 
Ministrstvo za okolje in prostor (MOP) je konec novembra 2015 v javno razpravo posredovalo osnutke treh novih zakonov s področja 
ditve objektov: zakona o urejanju prostora, gradbenega zakona ter zakona o pooblaščenih arhitektih in inženirjih.

Foto: Črtomir Goznik

Gradbena stroka s predlaganimi zakoni ni zadovoljna. Ker je bilo na osnutek nove zakonodaje podanih veliko pripomb, je ministrstvo 
postopek javne obravnave podaljšalo.
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Promocijsko sporočilo

Za prijetno bivanje na prostem bo temu pri-
merno urejeno okolje oz. zunanja ureditev. 
Investitor bo za potrebe novega naselja ustre-
zno uredil vso komunalno infrastrukturo. 

Izgradnja naselja Vita Hoče bo za kraj in ob-
čino Hoče velika pridobitev, saj bo skupnost 
bogatejša za novo sodobno naselje in nove 
prebivalce.
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glave«
urejanja prostora in gra-

»Akcija še nikoli ni bila tako 

razvejana in raznolika, uspelo 

nam je pridobiti doslej rekor-

dno število prijav. Ideje je oce-

njevala strokovna komisija, ki je 

v kategoriji podjetij upoštevala 

izvirnost in potencial ideje, pri-

čakovane poslovne učinke ter 

odnos ideje do ljudi in okolja. 

Pri dijakih in študentih smo oce-

njevali izvirnost ideje in izdelan 

poslovni načrt. Cilj izbora sta 

spodbujanje in promocija pod-

jetništva,« so o tokratnem izboru 

povedali v Manager klubu Ptuj. 

Vodja ocenjevalne skupine je 

bila Vlasta Stojak.

Zmagovalec najbolj drzne in 

perspektivne poslovne ideje v 

letu 2015 v kategoriji srednjih 

in velikih podjetij je družba LP 

Mycron, ki je specializirana za 

razvoj tehnoloških procesov. 

Komisijo so uspeli prepričati 

s projektom Niagara. Rezultat 

tega projekta je digitalni tiskar-

ski stroj. Na drugo mesto so se 

v kategoriji srednjih in velikih 

podjetij uvrstile Javne službe 

Ptuj s spletno aplikacijo Izbolj-

šajmo Ptuj in na tretje družba 

TPV prikolice, ki sodi med najve-

čje evropske proizvajalce lahkih 

tovornih prikolic.

V kategoriji malih in mikro 

podjetij je prvo mesto zasedlo 

podjetje MZK elektro. Skupaj s 

partnerji so razvili in patentirali 

inovativno tehnologijo Bacom. 

Ta prinaša prihranek pri investi-

cijskih stroških in zmanjševanju 

toplogrednih plinov. Drugo me-

sto je pripadlo podjetju Canper 

za posebni plastični nastavek, 

ki ga namestimo na pločevinko 

in preprečimo neposreden stik 

ustnic s pločevinko. Na tretje 

mesto je komisija uvrstila podje-

tje Inovales, ki je razvilo presta-

vljivi bivalni leseni objekt. 

V kategoriji študenti je bila 

kot najboljša ocenjena ideja o 

predelavi mleka – Mlečko avto-

ric Veronike Pernat in Natalije 

Zupanič pod mentorstvom Ve-

sne Trančar. Med dijaki sta naj-

boljšo poslovno idejo – Glas de-

žele – predstavili Sabina Štuhec 

in Adrijana Petek (mentorica 

Sonja Šaše).

Nagrajencem in vsem prijavi-

teljem je ob razglasitv i čestital 

predsednik Manager kluba Ptuj 

Marko Drobnič. Med drugim je 

poudaril, da je uspeh rezultat 

vztrajnosti, drugačnosti, trdega 

in prizadevnega dela. »Predvsem 

pa lahko uspemo s tem, da smo, 

kar smo: z načinom razmišljanja, 

z lastnimi glavami in prevzema-

njem odgovornosti za svoja deja-

nja. Velikokrat pa tudi s tem, da 

drznost, nenavadnost in nerazu-

mnost potisnemo v ospredje.«

Mojca Zemljarič

Foto: Matija Brodnjak

Spodnje Podravje � Izbrali najboljše podjetniške ideje

Zmaga LP Mycronu in MZK elektru
Manager klub Ptuj že nekaj let izbira najboljše podjetniške ideje. Letos se je na raz-
pis prijavilo 22 prijaviteljev v štirih različnih kategorijah. Tri prijave so bile v katego-
riji velika in srednja podjetja, pet prijav je bilo v kategoriji mala in mikro podjetja, tri 
poslovne ideje so predlagali dijaki in 11 študentje.

Kolektiv, ki skupaj z lastnikom 

in direktorjem šteje pet članov, se 

trudi, da dobijo gostje tisto, kar 

iščejo: kakovostno sladico in do-

bro postrežbo. Delo v slaščičar-

stvu je danes vse prej kot lahko, 

še posebej pa na Ptuju, ugotavlja 

Branko Štumberger, kjer skorajda 

ni več lokala, ki ne bi ponujal sla-

ščic oz. drugega peciva. Če mesta 

ne bodo napolnile nove trgovine, 

mu ni rešitve, poudarja. Če ljudje 

mesto napolnijo le ob sejmih, to 

še ni rešitev. Tudi mladih, ki bi 

podnevi polnili mestne lokale, 

je v samem mestu premalo. Na 

splošno se ljudje danes premalo 

družijo.

V Sladkem butiku ne glede na 

vse nove trende v sami panogi in 

tudi v mestnem življenju vztrajajo 

na klasiki slaščičarske dejavno-

sti, takšni, kot je bila že nekoč: 

še vedno vsak dan sproti kuhajo 

kremo za kremne rezine, ne upo-

rabljajo instant krem, v njihovem 

pecivu je prava smetana, veliko 

svežega sadja, za vsako torto še 

vedno pečejo biskvit. Uporabljajo 

v glavnem domače surovine, že 

25 let imajo iste dobavitelje iz do-

mačega okolja. Trendovske pa so 

oblike samih tort. Doslej največjo 

torto so spekli za 500 ljudi. Pre-

den je prišla do njih, so imeli pre-

cej logističnih težav, kako jo spra-

viti skozi vrata in v avtomobil.

Ptujski Sladki butik pa je ne-

kaj posebnega tudi zato, ker se v 

vseh 25 letih niso odločili, da bi 

v njem prodajali alkohol. Takšnih 

klasičnih slaščičarn brez alkoho-

la naj bi bilo v Sloveniji manj kot 

pet. V slaščičarni so te dni začeli 

peči tudi pustne krofe. Tudi pri 

tem najslajšem pustnem pecivu 

se držijo klasike, vse delajo roč-

no. Letos bodo pustne krofe na 

pustno soboto, nedeljo in pone-

deljek pekli od jutra do večera. 

Kdor bo kupil pet krofov, bo do-

bil enega brezplačno, pri desetih 

pa dva. Vsak dan pa bodo deset 

krofov podarili tudi poslušalcem 

Radia Ptuj. Ob 25-letnici Sladkega 

butika pa bodo s 25 % popustom 

nagradili vse tiste, ki si bodo po-

ročne torte naročili v pustnem 

času, ne glede na to, kdaj se bodo 

poročili.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Branko Štumberger: „Kremna rezina je še vedno moja najljubša 
sladica, klasika v slaščičarski proizvodnji pa kakovost, od katere 
ne odstopamo.“

Ptuj � 25 let Sladkega butika Branka Štumbergerja

Slaščičarna, ki gradi na tradiciji
Sladki butik, slaščičarna ptujskega podjetnika Branka Štumbergerja na Vinarskem trgu 
2 na Ptuju, je oktobra lani praznovala 25-letnico obratovanja. Ptujčane in druge obisko-
valce mesta razvaja s kakovostnimi slaščicami in drugo sladko ponudbo. 

Ocena Inženirske zbornice 
Slovenije

Osnutka gradbenega zakona ter zakona o poobla-
ščenih arhitektih in inženirjih sta po oceni Inženirske 
zbornice Slovenije konceptualno in vsebinsko ne-
sprejemljiva. »Sta škodljiva za gospodarstvo, grajeno 
okolje in za pooblaščene inženirje.« Korak naprej je 
po oceni zbornice sicer predviden na področju siste-
matičnega evidentiranja objektov. Predlog gradbene-
ga zakona po mnenju zbornice ne bo prinesel želenih 
rezultatov v smeri racionalizacije pridobivanja gradbe-
nih dovoljenj, varnosti objektov in večje transparen-
tnosti gradnje.gradbenega dovoljenja in oko-

ljevarstvenega soglasja združil 

v en postopek.

Ko zakone pišejo 
pravniki, ki stroko 
zaobidejo

Zbor za oživitev in razvoj 

slovenskega gradbeništva 

(ZORG), ki med drugim zdru-

žuje inženirsko zbornico, 

društva inženirjev, gradbene 

zbornice ter fakultete za grad-

beništvo, ocenjuje, da gradbe-

ni zakon ni dodelan in da neja-

sno opredeljuje odgovornosti 

in vloge ključnih udeležencev 

v fazi izvedbe gradnje. »Med-

tem ko nam je zdajšnje stanje 

v gradbeništvu odrezalo roke, 

nam bo ta zakon odrezal gla-

vo,« je oster predsednik zbor-

nice za gradbeništvo Mirko 

Požar. Po njegovih besedah so 

gradbeni zakon pisali pravniki, 

ki mnenja stroke, združene v 

ZORG, vanj niso vključili. »Res 

je, da smo v posameznih se-

gmentih pri nastajanju zakona 

sodelovali. Vendar nismo obli-

kovali celovite rešitve.«

Generalna sekretarka Inže-

nirske zbornice Slovenije Bar-

bara Škraba Flis in predsednik 

uprave največjega slovenskega 

gradbinca, prekmurske družbe 

Pomgrad, Igor Banič poudarja-

ta, da sveženj nove zakonodaje 

ni zrel niti za fazo javne obrav-

nave. Škraba Flisova meni, da 

so predlagane rešitve ustrezne 

za eno- in večstanovanjske hiše 

ter poslovne stavbe s pisar-

nami, ki že danes niso pro-

blematične, medtem ko so za 

infrastrukturne in industrijske 

objekte z vplivi na okolje nepri-

merne, saj postopke umešča-

nja in pridobivanja dovoljenj 

podaljšujejo.

Nova funkcija – 
vodja gradnje

V ZORG so kritični tudi do 

krepitve funkcije nadzora med 

gradnjo. Predlagana rešitev 

predvideva novo funkcijo vod-

je gradnje. »Zakon mu nalaga 

številne med seboj nezdružlji-

ve naloge, ki bi zlahka prive-

dle do konflikta interesov in 

korupcijskih tveganj. Odgo-

vornost te osebe je definirana 

nejasno. Po našem mnenju bi 

moral biti vodja gradnje neod-

visni udeleženec.«

V ZORG so kritični tudi do 

rešitve, ki pooblaščenim inže-

nirjem onemogoča nastopati 

v vlogi projektantov, vodij gra-

denj in vodij del. Nova zakono-

daja bi omenjene naloge pode-

lila pooblaščenim arhitektom. 

V združenju zato zahtevajo, 

da se naloge pooblaščenih in-

ženirjev v zakonu prilagodijo 

njihovim kompetencam, ki iz-

hajajo iz študijskih programov. 

Pooblaščeni inženirji namreč 

po predlogu več ne bi mogli 

nastopati kot projektanti, nad-

zorniki (vodje gradnje) in vod-

je del za vse vrste stavb, ampak 

bi imeli to pravico izključno 

pooblaščeni arhitekti.
Mojca Zemljarič

Dogodka so se udeležili števil-

ni gostje. Med njimi sta bila tudi 

direktor Geodetske uprave RS 

Anton Kupic in predsednik Zveze 

geodetov Slovenije Blaž Mozetič. 

Društvo geodetov SV Slovenije 

vodi predsednik Jože Dajnko, ki 

je bil na prireditvi slavnostni go-

vornik. Ob jubileju so za dolgole-

tno uspešno in požrtvovalno delo 

v društvu na področju strokovne 

in društvene dejavnosti podelili 

priznanja.

Zametek današnjega društva 

predstavlja mariborska podru-

žnica, ki je bila ustanovljena v 

začetku leta 1955. Današnjo or-

ganizacijsko obliko je dobilo leta 

1977. Društvo združuje geodet-

ske strokovnjake in druge stro-

kovne delavce v geodetski službi 

na območju koroške, podravske 

in pomurske regije. Po osamosvo-

jitvi Slovenije leta 1991 se obseg 

in organizacijska struktura dru-

štva nista spremenila, spremi-

njati se je začela vsebina dela in 

vloga društva. Kot prvo dodatno 

prizadevanje se je začela po letu 

1992 v okviru društev pobuda za 

ustanavljanje zasebnih podjetij in 
kasneje za ustanovitev gospodar-
ske zbornice, ki je povezala pod-
jetja. To pobudo je prevzela tudi 
Geodetska uprava Slovenije, ki je 
pomagala s pripravo sprememb 
v predpisih, kar je omogočilo 
normalno delovanje zasebnega 
sektorja. Društvo je na začetku 
sodelovalo tudi pri organizaciji 
strokovnega izobraževanja na 
področju geodetske stroke ter pri 
urejanju reorganizacije državne 

uprave na geodetskem področju.

MZ

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s prazničnega dogodka na ptujskem gradu

Podravje � Društvo geodetov SV Slovenije

Proslavili 60 let delovanja
Člani Društva geodetov SV Slovenije so nedavno obeležili 60 let društvenega delova-
nja. Ob jubileju so na ptujskem gradu priredili slavnostno akademijo.
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Slovenski vojak na romanju
»Vsak človek ima 

svoje fi lozofsko in re-
ligiozno prepričanje. 
Duh pa je nekaj dru-
gega. Sama si ta pojem 
razlagam tako, da je vse 
tisto, kar poznamo in 
dojemamo kot telesno 
otipljivo in navzoče v 
petih razsežnostih, prav-
zaprav udejanjenje bolj 
prefi njene, nevidne ener-
gije, ki obstaja sočasno. 
Frekvenca duha je višja 
od frekvence telesne raz-
sežnosti in predstavlja 
višjo resničnost. Duh se 
prek oblike udejanja kot 
življenje  …« je zapisala 
slavna igralka Shirley 
MacLaine v svoji knjigi Camino s podnaslovom Po stezi 
zvezd, ki je v prevodu Miriam Drev izšla pri založbi Ob-
zorja leta 2001.

Od tedaj se je nabralo domala 30 knjižnih naslovov v 
slovenskem jeziku, ki so jih avtorji napisali iz lastnih ro-
marskih izkušenj na znameniti Jakobovi poti. Nekaj teh je 
prevedenih del tujih avtorjev, večina pa je izpod slovenskih 
peres. Nekatere knjige so izšle v založniških hišah, kot so 
Mladinska knjiga, Celjska Mohorjeva družba, mnoge pa v 
samozaložbi ali posebnih založniških oblikah. Na primer: 
Moj Camino (Ivan Gričnik. Maribor: Ognjišče, Slom-
škova založba, 2014), Buen camino, peregrino (Mirjana 
Steblovnik. Ljubljana: KATR, 2010), Moja pot: Camino 
de Santiago (Nataša Jernejčič. Kranj: samozaložba, 2014), 
Vse samo zaradi neke cerkvice na koncu sveta: Camino 
Portugal (Mirjana Steblovnik. Celje: samozaložba, 2012), 
Camino de Santiago: Pot svetega Jakoba: romanje v Kom-
postelo nekoč in danes (Milan Vinčec. Koper: Arsvideo, 
2013), V 14. dneh do konca sveta: popotovanje v notra-
nji mir: Camino (Uroš Močnik. Borovnica: samozaložba, 
2009) … Med njimi so še kolesarski romarski priročnik, če 
se lahko tako izrazim, romarski vodniki in tudi leposlovna 
dela, kot na primer Magov dnevnik (Paulo Coelho. Pre-
vod Katja Rozman. Tržič: Učila, 2012), Antonija, ostani 
v Komposteli ! (Jože Urbanija. Celje: Društvo Mohorjeva 
družba, 2014. Slovenske večernice; 124) … Vsem knjigam 
je skupna osebna, čustvena zavzetost, fotografska slikovna 
opremljenost poti in razkrivanje osebnih čustvenih poti. 
In vse so opremljene s citati in posvetili. Avtorjih teh skoraj 
dnevniških potopisov prihajajo iz različnih poklicev in so 
različnih starosti.

Največ romarjev se odpravi po tako imenovani francoski 
poti, ki je dolga več kot 800 kilometrov, nekateri se poda-
jo in pot prehodijo sami, spet drugi v družbi. Vsi romarji 
poudarjajo pomen notranjega doživetja, ki prinaša osebno 
rast in preobrazbo.

Ivan Gričnik je tako v svoji drobni knjigi o romanju (77 
strani) zapisal v predgovoru, da je v vsaki knjigarni najti 
knjigo o Caminu, o etapah poti, o tamkajšnjih razmerah 
in o ovirah na poti, o pripravah in poteku poti, o mestih, 
vaseh in krajih na tej poti, o njihovi zgodovini …, sam pa 
je želel napisati o ljudeh, s katerimi je hodil in se pogovar-
jal v vseh mogočih jezikih.

Poudarja: "… Vsi smo se razumeli, vsi smo si pomagali 
in eden za drugega bi naredili vse. Videli smo se prvič in 
verjetno tudi zadnjič, na poti pa smo bili eno.«

Po številu knjig in popularnosti romanja po Jakobovi 
poti ni odveč misel, da je ta zapletena, z materializmom, 
individualnostjo in vsakršnim pohlepom onesnažena seda-
njost kot naročena za samotne pohode k virom človeškega 
bistva, da bi lažje razumeli sebe in s tem tudi druge.

In k ako se na tako romarsko pot odpravi vojak? Je vojak 
romar kot vsak?

Cenjeni bralci, vabimo vas na potopisno predavanje 
Slovenski vojak na romarski poti v četrtek, 28. januar-
ja, ob 19. uri v razstavišče Knjižnice Ivana Potrča Ptuj. 
S štabnim vodnikom Brankom Roškarjem se bo pogo-
varjal vodja Knjižnično-informacijskega založniškega 
centra v Slovenski vojski prof. Miroslav Nidorfer, bibli-
otekarski specialist.

Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnica

Podatkov o posvojitvah za leto 

2015 na Ministrstvu za delo, dru-

žino, socialne zadeve in enake 

možnosti (MDDSZ) še nimajo. 

Po podatkih iz informacijskega 

sistema pa je bilo na centrih za 

socialno delo januarja 2016 sku-

pno 532 vlog za posvojitev. 

Večina teh prosilcev je tudi 

ocenjena kot primernih oz. mo-

žnih posvojiteljev (391 prosilcev 

izpolnjuje pogoje, za preostalih 

141 končno mnenje CSD še ni 

bilo podano). V lanskem letu je 

bilo na centrih za socialno delo 

podanih le 29 novih vlog za po-

svojitev.

Kakšni so pogoji
Postopek za posvojitev se 

začne bodisi po uradni dolžno-

sti bodisi na predlog bodočega 

posvojitelja. Kriteriji, ki jih je tre-

ba izpolnjevati za posvojitev, pa 

so vse prej kot enostavni. CSD 

najprej ugotovi izpolnjenost 

zakonskih pogojev, nato oceni 

objektivne možnosti in primer-

nost za posvojitev, motive, pri-

čakovanja, pa tudi osebnostne 

lastnosti prosilcev ... In tudi če 

prosilec izpolnjuje vse pogoje, 

lahko center odloči, da se otroka 

v družino posvojitelja namesti 

le za določen čas in ugotovi, ali 

se bosta posvojenec in posvoji-

telj lahko vživela v nov položaj. 

Seveda pa se upošteva tudi naj-

pomembnejši vidik: ali bo po-

svojitev za posvojenca koristna. 

„CSD na podlagi vseh ugotovitev 

v postopku lahko ugotovi, da 

niso izpolnjeni predpisani pogo-

ji za posvojitev ali da posvojitev 

ne bi bila v otrokovo korist in z 

odločbo zavrne predlog ali usta-

vi postopek za posvojitev,“ so v 

zvezi s postopkom povedali na 

pristojnem ministrstvu in doda-

li, da so vsi postopki v Sloveniji 

brezplačni.

Možna je le 
popolna posvojitev

Posvojitev ureja Zakon o za-

konski zvezi in družinskih raz-

merjih (ZZZDR-UPB1). V tem je 

opredeljena le popolna posvo-

jitev, s katero se posvojenec v 

celoti oz. popolno izloči iz dru-

žine naravnih staršev ter preide 

v družino posvojitelja. Posvoji 

se lahko le mladoletna oseba, 

pri čemer velja, da mora oseba, 

starejša od 10 let, dati soglasje za 

svojo posvojitev. 

Posvojitelj je lahko le ena 

oseba, razen če sta posvojitelja 

zakonca. Zakonca lahko samo 

skupaj posvojita otroka, razen 

v primeru, če eden od njiju po-

svoji otroka svojega zakonca. 

„V posvojitev se sme dati samo 

otrok, čigar starši so neznani ali 

že leto dni neznanega bivališča 

ali če so privolili pred pristoj-

nim organom, da dajo otroka v 

posvojitev. Ni potrebna privoli-

tev starša, ki mu je bila odvzeta 

roditeljska pravica, ali ki trajno 

ni sposoben izraziti svoje volje. 

V posvojitev se sme dati tudi 

otrok, ki nima živih staršev. Po-

svojitev je mogoča po poteku 

enega leta od izpolnitve kate-

rega od teh pogojev. Navedeni 

rok ščiti predvsem roditeljsko 

pravico naravnih staršev,“ tako 

določa zakon.

Vsako leto se v 
Sloveniji posvojijo 
otroci iz Rusije

Zaradi težkih in dolgotrajnih 

postopkov pri posvojitvah se 

veliko ljudi odloča za posvojitve 

otrok iz tujine. Na vprašanje, ka-

kšen je postopek v tem primeru 

in ali je lažje posvojiti otroka iz 

Slovenije ali tujine, so na MDDSZ 

odgovorili, da ne glede na to, ali 

želijo pari posvojiti otroka iz Slo-

venije ali iz tujine, je postopek 

posvojitve pri slovenskih orga-

nih isti. „Če je posvojitev otroka 

v tuji državi legitimna, v Sloveni-

ji ni pričakovati posebnih težav 

in zapletov,“ so še dodali.

Republika Slovenija je med 

80 državami podpisnicami 

Konvencije o varstvu otrok in 

sodelovanju pri meddržavnih 

posvojitvah. To pomeni, da lah-

ko slovenski državljani vložijo 

vlogo za posvojitev iz tujine na 

podlagi konvencije v katerokoli 

državo podpisnico. Možno je 

posvojiti otroka tudi iz držav, ki 

niso podpisnice omenjene kon-

vencije, a v postopkih mednaro-

dnih posvojitev velja, da vedno 

država otroka določa pogoje in 

postopek posvojitve.

V zadnjih letih pri posvoji-

tvah otrok iz tujine prevladujejo 

otroci, ki prihajajo iz Ruske fe-

deracije, Gvineje Bissau, Gane, 

Ukrajine ...

Zanimiv je tudi podatek, da v 

letu 2014 posvojitev iz držav, ki 

so blizu nam (Bosna in Hrecego-

vina, Srbija, Črna gora ...) za raz-

liko od prejšnjih let ni bilo, med-

tem ko narašča število posvoji-

tev iz Afrike in drugih bistveno 

bolj oddaljenih držav sveta.

Dženana Kmetec

Slovenija, Podravje � Kako posvojiti otroka

Pari na posvojitev čakajo  od enega do pet let
V Sloveniji je zelo veliko ljudi, ki si želijo posvojiti otroka, in zelo malo otrok za posvojitev. Trenutno je na centrih za socialno 
delo (CSD) 532 vlog za posvojitev. V letu 2014 je bilo posvojenih 45 otrok, od tega kar 14 iz tujine. Največ otrok iz tujine pa je 
bilo posvojenih leta 2012, in sicer kar 35, kar je natančno toliko, kot je bilo v tem letu posvojitev slovenskih otrok. 

Foto: ČG

Bistveno več je ljudi, ki si želijo otroka posvojiti, kot otrok za posvojitev. 

Število posvojitev v Sloveniji
Leto Število vseh posvojitev  

(RS in tujina)
Št. posvojitev 
v RS 

Št. posvojitev 
iz tujine 

Država, v kateri je bila 
posvojitev izvedena** 

2005 32 29 3 Ruska federacija, Romunija 

2006 39 24 15 
Makedonija, Ruska federacija, 
Ukrajina, Črna gora, Srbija in 
Črna gora, ZDA 

2007 24 21 3 Romunija, Ukrajina 

2008 27 22 5 Ruska federacija, Makedonija, 
Hrvaška 

2009 48 34 14 Ruska federacija, BiH, Črna gora, 
Ukrajina, Kitajska, Madagaskar 

2010 47 26 21 
Ruska federacija, Ukrajina, BiH, 
Makedonija, Srbija, Moldavija, 
Gvineja Bissau 

2011 54 36 18 
Ruska federacija, Ukrajina, 
Gana, Turčija, Gvineja Bissau, 
Madagaskar, Makedonija, Španija 

2012 70 35 35 

Ruska federacija, Gana, 
Ukrajina, Madagaskar, Bosna in 
Hercegovina, Etiopija, Gvineja 
Bissau, Kongo, Poljska, Srbija 

2013 43 28 15 

Ruska federacija, Bosna in 
Hercegovina, Gvineja Bissau, 
Avstrija, Gana, Kazahstan, 
Makedonija 

2014 45 31 14 
Ruska federacija, Gvineja Bissau, 
Gana, Brazilija, Dominikanska 
republika, Liberija, Nepal, Ukrajina 

Vir: Matični register MNZ

Kakšno je stanje na ptujskem CSD?
Po podatkih, ki nam jih je posredoval direktor CSD Ptuj Miran 

Kerin, je bila v letu 2015 na njihovem centru vložena le ena vlo-
ga za posvojitev, v zadnjih petih letih pa sedem vlog. V zadnjih 
petih letih sta bili izvedeni dve posvojitvi.

Zanimivo je tudi, da se je trem parom, ki so na seznamu za 
posvojitve, v času od oddaje vloge rodil otrok. En par, ki čaka na 
posvojitev in ima dovoljenje za izvajanje rejniške dejavnosti, ima 
otroka v rejništvu. Dva para – eden je dal vlogo leta 2012, drugi 
pa leta 2015 – sta še brez otrok. 

„Čas čakanja na otroka pa je odvisen od več dejavnikov. Naše 
izkušnje so, da pari čakajo od enega do pet let, lahko tudi več, 
nekateri pa ne posvojijo nikoli,“ pojasnjujeta socialni delavki 
CSD Ptuj Zinka Kokol in Nataša Ličina.
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Kot smo pisali že v prejšnji 
številki, so nogometaši Zavrča 
poleteli v Sredozemlje, kjer 
bodo na Malti opravili krajše 
priprave na nadaljevanje se-
zone. Beli se bodo v Slovenijo 
vrnili predvidoma v nedeljo 
pozno zvečer, v tem času pa 
bodo poleg treningov na tem 
sredozemskem biseru odi-
grali tudi dve izredno močni 
prijateljski tekmi. Tekmeca 
bosta varšavska Legija in ruski 
Terek iz Groznega.

Sicer pa je sam let z drago-
cenim tovorom minil brez 
težav, po opravljenih formal-
nostih pa so fantje v sredo 
proti večeru že opravili prvi 
trening. Poleg številnih no-
vincev je z Zavrčem na Malto 
odpotoval tudi nekdanji vra-
tar Zavrča Marko Ranilović. V 
vsakem primeru bosta močni 
mednarodni preizkušnji od-
igrani v idealnih pogojih, saj 
je na Malti trenutno okrog 15 
stopinj nad ničlo, lep preiz-

kus za igralce na preizkušnji 
kot tudi za moštvo, da se še 
bolje uigra.

Matjašič bo še 
nekaj časa okreval

V teh dneh se nogometaši 
Zavrča grejejo na toplem mal-
teškem soncu, kamor so v sre-
do na mini priprave odpotova-
li z Dunaja. Med potniki pa ni 
bilo Jureta Matjašiča, odlične-
ga ofenzivnega krilnega igral-
ca, ki je poškodovan. 23-letnik 
je seveda vidno razočaran, saj 
letos sploh še ni resneje tre-
niral, čeprav je poskusil, kot 
vse kaže, pa ga bo strateg Ivi-
ca Solomun še kar nekaj časa 
pogrešal. »Težave z levim sto-
palom so se začele decembra, 
in to postopoma. Temu nisem 
posvečal pretirane pozornosti 
in fantom sem pomagal na za-

dnjih preizkušnjah v lanskem 
letu. Sledil je zimski počitek 
in mislil sem, da bo nato vse 
v najlepšem redu, toda uštel 
sem se, saj sem že na prvem 
treningu ponovno začutil bo-
lečine,« je o neprijetni zadevi 
spregovoril ljubljenec završke-
ga občinstva.

Seveda se Matjašič ni prepu-
stil melanholiji in je želel teža-
vo čimprej spraviti v stanje, ki 
bi mu dovoljevalo treninge: 
»Poskusil sem s terapijami, 
praktično vse, da bi se stanje 
izboljšalo, toda sploh nisem 
vedel, kaj je moja težava. Spet 
sem poskušal z lažjim trenin-
gom, toda enostavno ni šlo. 
Tako sem se po posvetu s klub-
sko zdravniško službo odločil 
za obisk priznanega hrvaške-
ga fizioterapevta Tomislava 
Vrbnjaka v Varaždinu, ki mi 
je po temeljitem pregledu po-

Trener članske ekipe Drava 
Damjan Vogrinec je v pone-
deljek na uvodnem treningu 
pozdravil dvajset igralcev. Ti 
so imeli po dvotedenskih in-
dividualnih pripravah nasle-
dnji dan krajše testiranje. Te 

so pokazale, da imajo nogo-
metaši določeno bazo, na ka-
teri se bodo v naslednjih dveh 
mesecih nadgrajevali do nada-
ljevanja prvenstva v 2. ligi.

Pred igralci je naporen del 
fizičnih priprav, ki bodo v 
sklopu treningov nadgraje-
ne z vajami z žogo in do za-
četka prvenstva z devetimi 
prijateljskimi tekmami. Med 
bolj znanimi tekmeci ptujske 
ekipe bodo prvoligaši Celje, 
Rudar in Zavrč, medtem ko 
bodo generalko pred prven-
stvom opravili 5. marca, ko 
bodo igrali z Mariborom B. 
To bo zadnji test pred napor-
nim startom, saj jih v uvodu 
čakata zelo težki tekmi s Kal-
cerjem iz Radomelj in Alumi-
nijem. A do takrat bo še veli-
ko časa za uigravanje ekipe, v 

kateri se je že znanim štirim 
novincem Roku Zorku, Alenu 
Krajncu, Luki Vindišu in Mihi 
Bračku pridružil še obrambi 
igralec Žan Zdovc, ki je bil 
nazadnje član Mons Claudi-
usa. Ob omenjeni peterici je 
trener Vogrinec k pripravam 
prvega moštva priključil tudi 
nekaj mladincev, to so Luka 
Petek, Klemen Zlatnik, Nejc 
Belšak, Blaž Lovenjak in Ma-
tevž Kukovec.

Še pred začetkom priprav 
so ptujski klub zapustili 
Aleš Ajlec, Aljaž Horvat, Dan 
Krajnc, Yasuhiro Kato, Kle-
men Lah, Luka Šalamun, Ma-
teo Monjac in Blaž Zbičajnik. 
Izmed omenjenih bodo pri 
Dravi verjetno najbolj pogre-
šali vratarja Ajleca, ki je bil v 
zadnjih sezonah eden ključ-

nih mož ekipe. Zanj so že 
poiskali zamenjavo, saj je na 
Ptuj prišel Martin Jarc. Gre za 
19-letnega vratarja, ki je bil v 
mlajših selekcijah član Mari-
bora in je bil tudi v različnih 
mlajših selekcijah reprezen-
tant Slovenije, medtem ko je 
nazadnje branil za Šampion 
iz Celja. Ob prvem vratarju 
Ajlecu so s svojimi igrami v 
zadnjih sezonah dober pečat 
v ptujskem kolektivu pusti-
li tudi občasni kapetan Dan 
Krajnc, Aljaž Horvat (op. p., 
slednja bosta karieri nadalje-
vala podobno kot Ajlec v Av-
striji) in Luka Šalamun, ki je 
prestopil v vrste Zavrča. Tudi 
brez omenjenih igralcev in z 
novimi okrepitvami bo Drava 
imela v spomladanskem delu 
prvenstva dobro ekipo, ki se 
bo prvič po slabem tednu pri-
prav predstavila že ta vikend 
na prijateljski tekmi s Šampio-
nom iz Celja.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Dravaši bodo zagotovo najbolj pogrešali enega ključnih mož njiho-
ve ekipe vratarja Aleša Ajleca.

Foto: Črtomir Goznik

Jure Matjašič: »Zdaj ni čas za objokovanje, želim se le čimprej 
pozdraviti in se vrniti na zelenice še močnejši.«

Nogomet � NK Zavrč

Malta trenutno domovanje Zavrča

Nogomet � NK Drava

Na prvem treningu dvajseterica

Spisek prijateljskih 
tekem NK Drava:

23. 1.: Drava Ptuj – Šampion 
Celje

29. 1.: Drava Ptuj – Celje
  6. 2.: Drava Ptuj – Zavrč
10. 2.: Drava Ptuj – Rudar
17. 2.: Drava Ptuj – Gerečja 

vas
20. 2.: Krško – Drava Ptuj
24. 2.: Drava Ptuj – Mura
27. 2.: Drava Ptuj – Beltinci
5. 3.: Maribor B – Drava Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Na pripravah se jim je pridružil Marko Ranilovič, ki bo morda zno-
va oblekel završki dres.

Nogomet � Prijateljska tekma
Rudar Velenje – Aluminij 4:0 (1:0)

STRELCI: 1:0 Črnčič (30.), 2:0 Babič (55.), 3:0 Eterovič (80.), 
4:0 Prašnikar (84.)

ALUMINIJ: Janžekovič, Čeh, Vezjak, Topolovec, Turkalj, Krljano-
vič, Petrovič, Vrbanec, Bizjak, Kurež, Križan. Igrali so še: Kajtna, 
Škoflek, Ahec, Ploj, Fratea, Pintarič, Damiš. Trener: Simon Sešlar.

Nogometaši Aluminija so v sredo gostovali v Velenju, kjer so 
proti domačemu prvoligašu odigrali prijateljsko tekmo. V nizu na-
pornih treningov je vsaka tekma za igralce določena popestritev.

V domači ekipi so nastopili kar štirje igralci, ki so nekoč igrali 
za Aluminij: Leon Črnčič, Jaka Ihbeisheh, Luka Prašnikar in David 
Kašnik. »Zakon bivšega« se je potrdil tudi v tem srečanju, saj sta 
izmed omenjene četverice dosegla zadetka. Omembe vreden je 
predvsem pravi evrogol Luke Prašnikarja, ki je z močnim strelom 
v 84. minuti postavil končni izid srečanja.

»Tekma je postregla z veliko teka, zato je upravičila moja pri-
čakovanja. Na igrišču je bilo vidnih že precej dobrih stvari, je pa 
v naši igri še precej stvari, ki jih bo treba popraviti,« je povedal 
trener Aluminija Simon Sešlar.

V soboto bodo Kidričani v domačem športnem parku gostili 
ekipo Šmartnega. Tekma se bo začela ob 14. uri.

JM

stavil diagnozo: počena kost v 
stopalu leve noge. Seveda me 
je vse skupaj malo šokiralo, 
saj sledi vsaj teden dni stro-
gega počitka, nato pa terapije 
pri njem in pa fitnes ter kolo. 
Kako dolgo bom odsoten, še 
ne vem, gospod Vrbnjak je de-
jal, da vsaj mesec dni. Seveda 
sem razočaran, ker bom izpu-
stil praktično celotne pripra-
ve, toda časa za objokovanje 
ni, sedaj se želim čimprej poz-
draviti ter se nato na zelenice 
vrniti še močnejši,« je zaključil 
Matjašič. Ob tem dodajmo, da 

bo strelec dveh zadetkov in 
dvakratni asistent za Zavrč 
jeseni prav gotovo v dobrih 
rokah, saj Tomislav Vrbnjak 
velja za enega najboljši fizio-
terapevtov na svetu. Deloval 
je namreč v hrvaški nogome-
tni reprezentanci, pomagal je 
Ukrajincem, Italijanom in no-
gometni reprezentanci sveta. 
Kar deset let je deloval tudi v 
italijanskem gigantu AC Mila-
nu, pomagal pa je tudi teniški-
ma igralcema Ivanu Ljubičiću 
ter Dinari Safini.

tp
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Sloveniji se na EP na Polj-
skem 2016 ni uspelo uvrstiti 
iz skupine smrti v glavni del 
tekmovanja. Usodne so bile 
tekme proti Švedski (21:23), 
Španiji (24:24) in Nemčiji 
(21:25). V prvi tekmi je za nas 
bil usoden 1. polčas (9:16). 
V drugi neumnost in kršenje 
dogovora ekipe med minuto 
odmora. Avtor hudega spo-
drsljaja je bil Dean Bombač, 
ki je napad zaključil po le 14 
sekundah in omogočil Špan-
cem, da izenačijo in iztržijo 
točko. Igralec, ki je minulo 
leto blestel v Ligi prvakov, 
si tega nikakor ne bi smel 
privoščiti. Proti Nemcem je 
bilo breme nuje po zmagi 
preveliko. Temu v korist go-
vori kar 13 tehničnih napak. 
Da pa pred kvalifikacijami za 
OI v Rio de Janeiru le ni vse 
tako črno, se je videl bistveni 
premik igre v obrambi. Le 72 
prejetih zadetkov. In na tem 
je treba graditi našo igro v 
prihodnosti. Seveda je rezul-
tat naše reprezentance odvi-
sen od lahkih doseženih za-
detkov. Proti Švedski in Nem-
čiji smo izpeljali le štiri hitre 
protinapade, izkupiček je bil 
polovičen (2/4). Proti Špa-
niji smo bili iz protinapadov 
stoodstotni (6/6), kar je takoj 
obrodilo sadove. Po ogledu 
tekem in statistik tekem pri-
demo do zanimive ugotovi-
tve, da se vse reprezentance 
odlično vračajo v obrambo in 
da je vse težje priti do lahkih 
golov iz (pol)protinapadov. 
V tem segmentu igre so vse 
reprezentance naredile velik 
napredek. Še eno veliko teža-
vo ima naša reprezentanca, 
in to je met iz razdalje. Z zu-
nanjih položajev smo dosegli 
premalo zadetkov, in če do 
kvalifikacij uspemo popravi-
ti še ta segment igre, bo naša 
reprezentanca imela lepe mo-
žnosti v olimpijskih kvalifika-
cijah. Pogrešali smo več golov 
Boruta Mačkovška, Klemen 
Cehte je bil poškodovan. Naj-
bolj nam je manjkal Jure Do-
lenec, čeprav igro Vida Kav-

tičnika na desnem zunanjem 
ocenjujem kot zelo solidno. 
Pred prvenstvom sem verjel, 
da Slovenija lahko poseže po 
uvrstitvi od 5. do 8. mesta. 
Zdaj pa po videnem menim, 
da je izpad po predtekmo-
vanju naša realnost, saj se v 
konkurenci takšnih reprezen-
tanc ni lahko prebiti v drugi 
del tekmovanja. Ne smemo 
pozabiti, da so naši fantje v 
primerjavi z drugimi ekipami 
fizično slabši in za uspešno 
obrambo ali napad pokuri-
jo precej več energije kot na 
primer Nemci ali Francozi, ki 
pokajo od fizične moči. Zdaj 
bo treba vložiti v reprezen-
tanco vso pozitivno energijo, 
saj so olimpijske igre 2016 v 
Riu dosegljive. Te pa so sanje 
vsakega športnika.

Največje preseneče-
nje Norveška, razo-
čaranje Islandija

Po prvem delu tekmovanja 
je za presenečenje poskrbe-
la Norveška, za razočaranje 
Islandija. Slabe predstave Aro-
na Palmarssona in nekaj po-
škodb so drago stale Islandce. 
Od tekmovanja so se poslovili 
tudi Srbi, ki me osebno niso 
razočarali z igro. Tudi sreča 
jim je tokrat obrnila hrbet v 
ključni tekmi proti Makedo-
niji. Tudi Črnogorci so na tem 
EP dokazali, da znajo igrati. A 
so podobno kot naši popol-
noma pogoreli na odločilni 
tekmi za napredovanje, kjer 
so jih Rusi gladko odpravili 
(28:21). V nadaljevanju lahko 
v skupini 1 v Krakovu priča-
kujemo dvig forme Francije. 
Poljaki so z zmago nad Fran-
cozi že z eno nogo v polfi-
nalu. Zanimivo bo videti, kaj 
lahko stori Hrvaška, katere 
uvrstitev v polfinale pa bi bila 
veliko presenečenje. V skupi-
ni 2 v Vroclavu so trije kan-
didati za polfinale: Danska, 
Španija, Nemčija. Naša aduta 
sta Danska in Španija.

Uroš Krstič

ŽOK Ljutomer – ŽOK 
GM mobil Ptuj 0:3 
(22:25, 21:25,16:25)

ŽOK GM mobil Ptuj: Rei-

benschuh, Cvirn, Drevenšek, 

Topolovec, Radivoj, Ivanjšič, 

Gričnik, Horvat, Merc A., 

Čabrijan, Grubišič Čabo; Tre-

ner: Darko Zimič

Na prošnjo odbojkaric Lju-

tomera se je v sredo zvečer 

vnaprej odigrala tekma 11. 

kroga proti Ptujčankam, ka-

tere so z 0:3 premagale glede 

na razvrstitev neposredne so-

sede na prvenstveni lestvici. 

Domačinke so zaradi presta-

vitve lahko zaigrale v polni 

postavi in glede na nekatere 

njihove zadnje rezultate je 

bilo za pričakovati izenačen 

obračun. A tekme je bila ves 

čas usmerjena v prid gostjah, 

saj so tokrat prav vse igralke 

ženskega Odbojkarskega klu-

ba GM mobil, ki so stopile na 

parket odigrale na visokem 

nivoju. Skozi vse tri nize se 

jim je prikradla le kakšna 

manjša tehnična napaka ali 

zapravljen oziroma zgrešen 

servis, ki pa je bil v večini 

tekme na zelo visokem nivo-

ju. To velja tudi za vse ostale 

Ptujčanke so odigrale tekmo na visokem nivoju in se veselile zmage.

Odbojka � 2. DOL v 11. krog

Ptujčanke skorajda brez napake do zmage
Rokomet � EP 2016

To ni razočaranje, 
to je naša realnost

Rokometaši Jeruzalema 
so odigrali dve pripravljalni 
tekmi in zabeležili dve zmagi: 
proti Mariboru (22:21, 9:6) in 

Gorišnici (34:25, 20:13). 
Proti Mariboru je vratar Ba-

lent zbral 15 obramb (3 x 7 
m). Strelci: Kavčič 2, Horvat, 

Rokomet 

Ormožani ugnali 
Maribor in Gorišnico

Grabovac, Radujković, Žuran 
6 (1), Veselko 1, Grizolt, Kosi 
4, Ozmec 1, Mesarič 3, Koc-
bek 3 (1), Rajšp, Cirar 2. 

Proti Gorišnici je Šutalo 
zbral 11 obramb (2 x 7 m), 
Caf 4 obrambe, Balent 3 
obrambe. Strelci: Petrovič 
1, Rajšp 2, Žuran 3, Cirar 8, 
Čudič 8 (3), Kocbek 2 (1), 
Ozmec 3, Horvat 3, Mesarić 
3, Bogadi 1.

»Zadovoljni smo s predsta-
vama proti Mariboru in Go-
rišnici. Zdaj pa nas čakajo tri-
dnevne priprave v BiH v Ma-
glaju, kjer bomo v petek, 22. 
1., ob 19.00 in v soboto, 23. 
1., ob 18.00 odigrali dve pri-
pravljalni tekmi in v soboto 
dopoldan, 23. 1., opravili tre-
ning. Maglaj je četrtouvršče-
na ekipa BiH Premier lige,« je 
pred odhodom v Maglaj po-
vedal trener Saša Prapotnik. 
Na pot v BiH se bodo podali 
vsi igralci, zaradi poškodbe 
v Maglaju ne bo zaigral Tilen 
Kosi.

Uroš Krstič

Žuran je tudi tokrat prikazal dobro igro in prispeval večje število 
točk.

Nogomet � 2. SNL Farmtech Veržej

M. Vinkovič v Zreče, Petek v 
Nemčijo, Kek k očetu?

Želja trenerja nogometašev Farmtecha Veržeja Zlatka Gaborja, da bi obdržal srž ekipe 
iz jesenskega dela prvenstva, se mu, kot vse kaže, ne bo uresničila. Po odhodu Blaža 
Dobaja sta klub zapustila še Jure Srnec in Matej Vinkovič. Srnec bo odslej igral za češki 
Sigma Olomouc v prvi ligi, Vinkovič pa odhaja v Zreče. Na treningu manjkata tudi prvi 
strelec druge lige Sebastjan Petek, ki se je pridružil pripravam nemškega regionalnega 
ligaša SV Wacker Burgauser in Matjaž Kek. Odličen branilec je skupaj z igralci hrvaške-
ga prvoligaša Reke, ki ga trenira njegov oče, na pripravah v Dubaju. Usoda obeh pa bo 
znana v n aslednjih dneh.

NŠ

elemente odbojkarske igre, 

saj je v igri Ptujčank proti do-

bri ekipi Ljutomera delovalo 

vse na vrhunskem nivoju. Ob 

učinkovitem napadu, dobri 

igri v polju, raznovrstnih ser-

visih je v drugem in tretjem 

nizu odlično deloval tudi 

blok, kar je imelo za posle-

dico zasluženo zmago. Prvi 

niz je bil rezultatsko še naj-

bolj izenačen, saj se je kon-

čal z 22:25, naslednja dva pa 

z 21:25 in 16:25. V končnici 

drugega in tretjega niza sta 

vstopili v igro ponovno dve 

mlajši igralki Emeršičeva in 

Merčeva, ki sta dokazali, da 

jima trener Darko Zimič lah-

ko zaupa. V to so ga s svojim 

odnosom na treningih in 

napredkom v tej sezoni pre-

pričale še nekatere mlade do-

mače igralke, izmed katerih 

bi lahko bila s trdim delom 

v prihodnosti kakšna igralka 

tudi nosilka ptujske članske 

ekipe. Ta se je tokrat s svojo 

predstavo proti Ljutomeru 

zares izkazala in je prikazala 

eno najboljših iger v letošnji 

tekmovalni sezoni.
David Breznik
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SAR prvak, za njima 
dva gostinca – Dokl 
in Iršič

Končana je še ena sezo-
na ptujske podjetniške lige v 
bovlingu, že 18. po vrsti. Na-
slov prvakov je ubranila eki-
pa SAR Avtomatizacija. Ta je 
imela pred zadnjim krogom 
neulovljivo prednost, zato je 
bil v ospredju boj za preostali 
stopnički. Ta je bil še posebej 
zanimiv, ker so se najboljše šti-
ri ekipe pomerile med sabo v 
neposrednih dvobojih.

Največ zbranosti in mirnosti 
je pri tem pokazala ekipa Dokl 
gostinstvo, ki je kljub manjše-
mu številu skupno podrtih ke-
gljev ugnala prvake. Z visoko 
zmago proti Gostišču Iršič bi 
se lahko na tretje mesto za-
vihtela ekipa Tamesa, a se to 
ni zgodilo in Iršiči so na koncu 
tretji. V zgornji polovici lestvice 
so še SKEI, BC Ptuj, Klasmetal 
in Radio-Tednik, blizu je še Ta-
lum. Spodnji del lestvice prese-
netljivo začenjata VGP Drava in 
Elektro Maribor, nato pa sledi 
skupina štirih zelo izenačenih 
ekip, ki jih loči le nekaj točk. 
To so Restavracija Pan, Casi-
no Poetovio, Saubermacher in 
Boxmark. Zadnji so novinci v 
ligi – Perutnina Ptuj, ki pa so 
od začetka do konca lige poka-
zali precejšen napredek.

V zadnjem krogu je najboljši 
ekipni rezultat dosegla ekipa 
Radia-Tednika (2737), ki je 
imela dva posameznika med 
najboljšo trojico zadnjega kro-
ga. Prvi je bil Črtomir Goznik, ki 
je tudi letos zasluženo najboljši 
med posamezniki v skupnem 
seštevku – povprečje na igro je 
imel preko 192 podrtih kegljev. 
Blizu mu je le še Bojan Klarič 
(191). Oba sta na pri vrhu tudi 
med tistimi, ki so procentual-
no osvojili največ točk (MVP), 
a ne povsem na vrhu. Tam je 
z več kot 78 % osvojenih točk 
Jani Kramar (SAR): 2. Goznik 
(76,67 %), 3. Klarič (76,32 %).

REZULTATAI 15. KROGA: 
Radio-Tednik Ptuj – Boxmark 
Team 7:1, Dokl gostinstvo – 

SAR Avtomatizacija 5:3, Resta-
vracija PAN – Talum 3:5, Tames 
– Gostišče Iršič 4:4, VGP Drava 
– Casino Poetovio 7:1, Perutni-
na Ptuj – Bowling center Ptuj 
2:6, SKEI Ptuj – Saubermacher 
Slovenija 8:0, Klasmetal Sl. Go-
rice – Elektro Maribor 6:2.
1. SAR AVTOMATIZACIJA 15 2647 93
2. DOKL GOSTINSTVO 15 2605 85
3. GOSTIŠČE IRŠIČ 15 2644 83
4. TAMES 15 2622 79
5. SKEI PTUJ 15 2718 70
6. BOWLING CENTER PTUJ 15 2289 69
7. KLASMETAL SL. GORICE 15 2517 67
8. RADIO-TEDNIK PTUJ 15 2737 64
9. TALUM 15 2488 63
10. VGP DRAVA 15 2678 55
11. ELEKTRO MARIBOR 15 2494 53
12. RESTAVRACIJA PAN 15 2227 43
13. CASINO POETOVIO  15 2257 42
14. SAUBERMACHER SLO. 15 2086 41
15. BOXMARK TEAM 15 2209 39
16. PERUTNINA PTUJ 15 2101 14

Najboljši posamezniki v 
skupni razvrstitvi: 1. Črtomir 
Goznik (Radio-Tednik Ptuj) pov-
prečje 192,5, 2. Bojan Klarič 
(SAR Avtomatizacija) 190,9, 
3. Branko Kelenc (VGP Drava) 
183,9, 4. Gregor Miložič (Dokl 
gostinstvo) 183,8, 5. Robert 
Šegula (Tames) 181,4, 6. Dar-
ko Bezenšek (SAR Avtomati-
zacija) 180,4, 7. Boris Kurbus 
(Gostišče Iršič) 176, 8. Sašo Vi-
dovič (Casino Poetovio) 175,8, 
9. Miran Haladeja (SKEI Ptuj) 
174,9, 10. Marko Šamperl 
(Dokl gostinstvo) 174,1.

JM

Najboljši posamezniki 
zadnjega kroga: 1. Črto-
mir Goznik (Radio-Tednik 
Ptuj) 808, 2. Miran Hala-
deja (SKEI Ptuj) 791, 3. 
Joži Mohorič (Radio-Te-
dnik Ptuj) 789, 4. Branko 
Kelenc (VGP Drava) 776, 
5. Aleksander Vidovič 
(Elektro Maribor) 747, 6. 
Robert Šegula (Tames) 
729, 7 Robert Kurež (Dokl 
gostinstvo) 725, 8. Boris 
Kurbus (Gostišče Iršič) 
719, 9. Milan Berghaus 
(SAR Avtomatizacija) 707, 
10. Igor Vidovič (Tames) 
705.

Bovling � Podjetniška liga

Z zadnjima tekmama v se-
zoni se je v 1. nemški bunde-
sligi s pištolo jug končal prvi 
del sezone za naslov ekipnih 
prvakov Nemčije. Prav v za-
ključku sezone, na 10. in 11. 
tekmi, pa je ormoški strelec 
Kovinarja Kevin Venta po-
kazal najboljše, kar premore 
in se z dvema rekordnima do-
sežkoma s 387 krogi proslavil 
kot najboljši član svoje ekipe 
Schützenverein Willmandin-
gen. Ta je osvojila 9. mesto v 

12-članski ligi in se obdržala 
med prvoligaši.

V zelo pomembnem pred-
zadnjem srečanju sezone se 
je Kevinova ekipa pomerila 
s SV Altheim Waldhausen, 
neposrednimi konkurenti v 
boju za obstanek v ligi. Venta 
je kot prvopostavljeni strelec 
z osebnim rekordom v sezoni 
s 387 krogi suvereno prema-
gal svojega hrvaškega kolega 
Darka Sunka, ki s 375 krogi 
ni imel možnosti za uspeh. 

Foto: Vanja Erhatič 

Ormožan Kevin Venta si je v zaključku svoje tretje sezone bun-
deslige, v ekipi SV Willmandingen, priboril osebni rekord in ize-
načenje osebnega rekorda s 387 krogi ter prispeval levji delež k 
obstanku svoje ekipe v družbi najboljših tudi za naslednjo sezono.

Strelstvo � Bundesliga pištola jug

Venta v Nemčiji z dvojnim rekordom s 387 krogi

Plavanje � 6. Pokal Zdravilišča Radenci

Nastopili mladi ptujčani
Plavalni klub Terme Ptuj 

je s številčno ekipo v ne-
deljo nastopil na 6. Pokalu 
Zdravilišča Radenci. Skupno 
je tekmovalo kar štirinajst 
ptujskih plavalcev in plavalk, 
med katerimi je bila sedme-
rica iz mlajša skupine, ki jih 
vodi Bernard Veršič in so jo 

sestavljali Staš Horvat, Da-
niel Greif, Vita Koren, Neja 
Šturm, Julija Frangež, Pavel 
Čič in Maša Jeza. Med ome-
njenimi plavalci je bilo tudi 
nekaj takšnih, za katere je 
bil nastop v Radencih prvo 
uradno tekmovanje. Večina 
jih je nastopila na 50 metrov 

prosto in prsno in nekateri 
so popravili svoje osebne 
rekorde, kar je bil tudi nji-
hov osnovni cilj. Zanimivo 
je bilo v bazenu videti tudi 
njihovega trenerja Bernarda 
Veršiča, ki je v kategoriji re-
kreativcev prvi skočil v vodo 
in je v disciplini 100 metrov 

V nedeljo, 10. januarja, sta 
bila na dveh prizoriščih v 
Ljubljani, v organizaciji NTK 
Vesna in NTK Kajuh Slovan, 
organizirana kvalifikacijska 
turnirja za državno prven-
stvo kadetinj. Nastopile so 
tudi mlade Cirkovčanke. 

Te so bile zelo uspešne in 
so med šestimi ekipami osvo-
jile odlično 3. mesto. V petih 
dvobojih so trikrat zmagale 
in dvakrat izgubile.

Rezultati:
Cirkovce – Letrika 5:3
Cirkovce – Kajuh Slovan 2:5
Cirkovce – Arrigoni 0:5
Cirkovce – Fužinar Inter Dis-
kont 5:2
Cirkovce – Preserje 5:1

Za ekipo iz Cirkovc so pod 
vodstvom trenerja Toma 
Džankiča nastopile Ina Un-

ger, Nika Belaj in Lara Belaj. 
Najboljše razmerje zmag in 
porazov je imela Ina (9:4), 

Nika 7:4 in najmlajša Lara 
1:8. Vse skupaj je bilo dovolj 
za uvrstitev na finalni turnir 
ekipnega državnega prven-
stva, ki bo 27. in 28. januar-
ja na Ravnah na Koroškem. 
»V zgodovini NTK Cirkovce 
takšnega uspeha še ni bilo, 
zato smo na naše punce še 
posebej ponosni,« je povedal 
Metod Skamlič, predsednik 
NTK Cirkovce.

V Mariboru so na enem od 
štirih turnirjev v kategoriji 
kadetov nastopili tudi igralci 
NTK Ptuj. Igrali so Marsel Še-
gula, Gašper Cvetič in Nino 
Šegula. Tudi Ptujčani so bili 
uspešni in so si z osvojitvijo 
2. mesta zagotovili nastop na 
finalnem turnirju najboljše 
osmerice v državi.

JM
Cirkovška ekipa se je uvrstila na finalni turnir državnega prven-
stva kadetinj.

Namizni tenis � Ekipno kadetsko DP

Cirkovčanke prvič na finalni turnir

Venta pa je obenem s tem 
dosežkom postavil najboljši 
rezultat dneva izmed vseh 60 
strelcev v 12 ekipah in pre-
magal tudi najbolj eminen-
tne strelce v ligi, kot so: Por-
tugalec Costa, Srba Mikec 
in Grgić, Bolgarka Boneva, 
Nemci Karsch, Heise in 
Dorjsuren ter ostali. Uspe-
hu Vente pa so sledili tudi 
ostali sotekmovalci in slavili 
skupno zmago s 4:1 oz. z re-
zultatom 1851:1826 krogov.

Dvakrat najboljši 
strelec

V zadnji tekmi skupinskega 
dela se je ekipa SV Willman-
dingen pomerila v derbiju iz 
svojega okrožja z ekipo TSV 
Ötlingen-SpSchAbteilung. 
Venta je kot prvopostavljeni 
strelec v ekipi z izenačenjem 
osebnega rekorda s 387 kro-
gi znova premagal svojega 
tekmeca Achima Riegerja, 
ki s 374 krogi za najboljšega 
slovenskega strelca ni pred-
stavljal bistvene ovire. V pre-
ostalih štirih dvobojih pa je le 

Thomas Bertsch s 367 krogi 
uspel ekipi Willmandingena 
priboriti točko, kar je bilo 
na koncu premalo za skupni 
uspeh po točkah, čeprav so 
po krogih s 1862:1860 slavili 
strelci Willmandingena, ven-
dar klonili s tesnim rezulta-
tom 3:2.

»Vesel sem, da sem oba 
dneva svoji ekipi priboril 
točko, in kar je seveda naj-
pomembneje, uspel nam 
je zadan cilj, obstanek v 1. 
nemški bundesligi. Z oseb-
nim rekordom s 387 krogi 
pa si skoraj ne bi mogel želeti 
lepšega začetka novega leta 
2016. Zahvaljujem se vsem, 
ki so mi pomagali na tekmo-
vanjih v Nemčiji, posebno 
zahvalo pa namenjam spon-
zorju Kaas-Avto Ptuj,« nam je 
po uspelem zaključku svoje 
tretje sezone v bundesligi za-
upal dvojni slovenski državni 
rekorder z zračno in maloka-
librsko pištolo.

Izjemna januarska forma, 
ki jo je kronal minuli konec 
tedna v Rušah z osebnim in 

prosto osvojil prvo mesto. 
Prvega mesta se je prav tako 
razveselila Lora Grobelšek, 
pod vodstvom Igorja Sterna-
da. S časom 32.11 sekunde 
je zmagala na 50 metrov hrb-
tno. Na stopničkah je bila za 
tretje mesto na 100 metrov 
prsno Klara Benko. Rezultat-
sko se je najbolj izkazal Leon 
Ljubec Zajko, saj je v vseh od-
plavanih disciplinah popravil 
osebne rekorde. Ptujsko pla-
valno šesterko so tvorile še 
Viktorija Rihtarič, Sara Lam-
pret in Tina Aubelj (op.p. sle-
dnji dve sta v petek nastopili 
na 8. Pokalu Ruš na tekmova-
nju v mlajših kategoriji). Ob 
posameznih nastopih so v 
Plavalnem klubu Terme Ptuj 
sestavili še tri štafete v disci-
plini 4 krat 50 metrov prosto 
in so tako uspešno nastopili 
tudi v ekipnem tekmovanju. 
Najboljša štafeta je bila žen-
ska v postavi Grobelšek, Lam-
pret, Rihtarič in Benko, ki je 
zasedla 5. mesto.

David Breznik

državnim rekordom s 585 
krogi, pa bo mlademu Ormo-
žanu prišla zelo prav konec 
meseca, ko se bo v državni 
reprezentanci predstavil še 
na najmočnejšem mednaro-
dnem tekmovanju z zračnim 

orožjem na svetu – tradicio-
nalnem IWK München 2016 
–, ko bo generalka pred zim-
skim vrhuncem sezone – EP z 
zračnim orožjem v Györu na 
Madžarskem med 22. in 28. 2.

Simeon Gönc



ŽRK Ptuj : ŽRK 
DP-Logik Branik 
32:31 (16:13)

ŽRK Ptuj: Pušnik, Ivančič 
8, Majcen 1, B. Selinšek 12, 
Kolednik 5, Rozman, Zorec 
1, Hergula 2, Rodi, Otič 3, 
Ogrizek, Kopold-Metličar. 
Trener: Sašo Petek.

Na tekmi 12. kroga mladin-
ske lige – vzhod so močno 
oslabljene Ptujčanke upri-
zorile zelo dobro predstavo 
in premagale favorizirano 
ekipo Branika, s katero so v 
3. krogu izgubile s 35:27, ob 
tem pa velja dodati, da so Ma-
riborčanke lanske državne 
mladinske prvakinje. Tokrat 
je odločilo srce, saj so se va-
rovanke Saša Petka resnično 
borile za vsak milimeter par-
keta in na koncu izid seveda 
ni izostal, in to kljub dejstvu, 
da so nastopile brez šesteri-
ce igralk. Zaradi poškodb so 
manjkale M. Selinšek, Ambro-
ževa, Lahova, Grabrovčeva, 
Požganova in Kaceva.

Domačinke sicer niso pri-
čele dobro, saj so gostje v 
4. minuti povedle z 0:4 in 
v uvodu držale vse niti igre 
v svojih rokah. Toda mlada 
ptujska četa se ni dala, zai-
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Smučišče na Arehu je bilo 
tretje leto zapored prizorišče 
šole smučanja za učence 4. 
razredov OŠ Hajdina. Tokrat 
je od minulega petka do ne-
delje svoje smučarsko znanje 
nadgrajevalo 37 otrok, ki so 
se udeležili 18-urnega tečaja. 
Izvedel ga je Smučarski klub 
Ptuj, ki je imel na smučišču 
osem licenciranih in strokov-
no usposobljenih učiteljev 
smučanja. 

Pred začetkom tečaja so 
jim predstavili pravila obna-
šanja na smučiščih, izvedli so 
testiranje in jih razdelili v dve 
večji vadbeni skupini. Otroci 
so bili v osnovi razdeljeni v 
začetni in nadaljevalni tečaj 
šole smučanja. Po treh dneh 
je bil pri vseh viden napre-
dek in začetniki so prešli v 
nadaljevalni tečaj, medtem 
ko so udeleženci nadaljeval-
nega tečaja nadgradili svoje 
smučarsko znanje. Pri izved-

bi projekta sta sodelovala Da-
mijan Cebek, član UO Špor-
tne zveze občine Hajdina, in 
Bojan Kocjan, predsednik 
SK Ptuj, podprla sta ga tudi 
župan občine Hajdina Stani-

slav Glažar in predsednik 
ŠZ občine Hajdina Sandi 
Mertelj. Občina Hajdina je 
namreč kar 27 udeležencem 
sofinancirala šolo smučanja. 
Pod celotno organizacijo in 

odlično izvedbo projekta se 
je podpisal SK Ptuj, ki poskr-
bel tudi za prevoz, izposojo 
smučarske opreme, malico 
in topel čaj.

David Breznik

V torek, 19. 1., je v telova-
dnici OŠ Ljudski vrt poteka-
lo območno tekmovanje v 
nogometu za učence letnika 
2001 in mlajše. Šest ekip z ob-
močja Ptuja, Slovenske Bistri-
ce in Ormoža je bilo razdelje-
nih v dve skupini; drugouvr-
ščeni iz vsake sta se pomerili 
za 3. mesto, prvouvrščeni pa 
za 1. mesto. Izjemno izenače-
no je bilo že v skupinah, saj 
je 1. mesto že prinašalo uvr-
stitev v četrtfinale državnega 
tekmovanja. To je na koncu 

uspelo ekipama OŠ Ljudski 
vrt in 2. OŠ Slovenska Bistri-
ca. V prestižnem finalu so bili 
prepričljivo boljši Bistričani.

Rezultati:
skupina A: 2. OŠ Sloven-

ska Bistrica – OŠ Kidričevo 
1:0, OŠ Miklavž pri Ormožu – 
2. OŠ Slovenska Bistrica 2:3, 
OŠ Kidričevo – OŠ Miklavž 
pri Ormožu 2:2;

skupina B: OŠ Ljudski vrt 
– OŠ Antona Ingoliča Sp. Pol-

skava 3:1, OŠ Breg – OŠ Ljud-

ski vrt 1:3, OŠ Antona Ingoli-

ča Sp. Polskava – OŠ Breg 1:3;

tekma za 3. mestu: OŠ 

Breg – OŠ Miklavž pri Ormo-

žu 4:0;

tekma za 1. mesto: OŠ 

Ljudski vrt – 2. OŠ Slovenska 

Bistrica 0:4.

Vrstni red:
1. 2. OŠ Slovenska Bistrica
2. OŠ Ljudski vrt
3. OŠ Breg

4. OŠ Miklavž pri Ormožu

5. OŠ Kidričevo

6. OŠ Antona Ingoliča Sp. 
Polskava

UR

Učenci iz OŠ Hajdina na Arehu

Ekipa 2. OŠ Slovenska Bistrica je postala zmagovalka območne-
ga tekmovanja.

Smučanje � Smučarski tečaj

Hajdinski otroci tretje leto v šoli smučanja

Šolski šport � Nogomet

Bistričani pred OŠ Ljudski vrt

Rokomet � Mladinska liga

Ptujčanke šokirale 
Mariborčanke

grala je malo odločneje in 
sredi prvega dela igre se je 
prednost »branikovk« začela 
topiti in prav na sredini pol-
časa je bilo prvič na tekmi 
poravnano na 7. Sledilo je še 
boljše nadaljevanje Ptujčank, 
ki so nato z odlično igro v 
obrambi povsem zagospoda-
rile na parketu, v napadu pa 
sta svoje dodali predvsem B. 
Selinšek (skupaj 12 golov) 
in Ivančičeva (skupaj 8 za-
detkov). Nekaj minut pred 
koncem polčasa je bilo 15:11, 
ob odmoru pa +3 (16:13). Va-
rovanke Saša Petka so sijajno 
tudi nadaljevale, prednost je 
le še naraščala, tako je bilo v 
42. minuti +7 (25:18) in zde-
lo se je, da bo domača četa 
tokrat zlahka prišla do no-
vih točk. Na žalost so sledile 
črne minute, kar so gostje 
izkoristile za serijo 8:2 in štiri 
minute pred koncem je bilo 
spet vse na začetku, saj je bil 
izid poravnan na 28. V sami 
končnici tekme se je nato 
igralo za gol, na koncu pa so 
več sreče in znanja vendarle 
imela domačinke in vknjiži-
le lepo zmago za nov zagon. 
Svojo priložnost na tekmi sta 
lepo izkoristili tudi kadetinji 
Hergulova in Rodijeva.

tp

Namizni tenis � 1. SNTL (ž)
8. KROG: NTK Ptuj – NTD Kajuh Slovan (SOBOTA ob 17.00)

2. SNTL (ž)
5. KROG: NTK Cirkovce Šternmatik – NTK Križe (SOBOTA ob 

10.00); NTK Cirkovce Šternmatik – NTK Jesenice (SOBOTA ob 
12.00)

2. SNTL (m)
7. KROG: NTD Kajuh Slovan II – NTK Ptuj (SOBOTA ob 10.00); 

NTK Vesna – NTK Ptuj (SOBOTA ob 16.00)

3. SNTL (m)
7. KROG: NTK Cirkovce – NTK Gorica (SOBOTA ob 16.00); 

NTK Cirkovce – NTK Preserje (SOBOTA ob 16.00)

Rokomet � Mladinsko – članska liga 
vzhod (ž)

13. KROG: Litija – ŽRK Ptuj (NEDELJA ob 18.00)

Mali nogomet � Zimska liga MNZ Ptuj
PARI 10. KROGA – SOBOTA ob 12.30: ŠD Draženci – ŠD Rim 

Picerija Špajza; ob 13.10: ŠD Rim Picerija Špajza – F.C. Trcko; 
ob 13.50: EHM Team – KMN Poetovio Plindom 0807300; ob 
14.30: Klub Ptujskih študentov – KMN Draženci; ob 15.10: ŠD 
Ptujska Gora – FC Hiša daril Ptuj

PARI 11. KROGA – NEDELJA ob 12.00: KMN Poetovio Plin-
dom 0807300 – KMN Majolka; ob 12.40: ŠD Rim Picerija Špaj-
za – EHM Team; ob 13.20: FC Hiša daril Ptuj – ŠD Draženci; 
ob 14.00: KMN Draženci – ŠD Ptujska Gora; ob 14.40: Dabbs 
– SL Tim – Klub Ptujskih študentov

Futsal � 2. SFL
11. KROG: KMN Velike Lašče – FC Hiša daril Ptuj (PETEK ob 

20.30), Futsal klub Zavas – Tomaž Trcko (SOBOTA ob 21.00)

Streljanje
Strelsko društvo Slovenske Konjice v soboto od devete ure 

naprej v telovadnici OŠ Zreče organizira tretji krog 1. A in 1. B 
državne lige v streljanju z zračno pištolo in zračno puško.

David Breznik

Športni napovednik

V četrtfinale državnega tekmovanja se je uvrstila tudi drugouvr-
ščena ekipa OŠ Ljudski vrt. 

V Kickboxing centru na Ptuju je v soboto, 
16. januarja, potekal seminar-trening za ptujske 
trenerje, ki ga je vodil mojster borilnih veščin 
in ustanovitelj veščine KAIDO Alen Duka iz 
Zagreba. Seminar je potekal zelo intenzivno in 

je bil namenjen predvsem praktičnemu delu 
samoobrambe v vsakdanjem življenju. Udele-
žili so se ga Vladimir Sitar, Edvard Štegar, 
Aleš Skledar, Timi Sitar in Gašper Mlakar 
Valentin.

Trenerji so bili zelo zadovoljni s kakovostjo 

ter izvedbo seminarja. Že v naslednjih dneh 
bodo v klubu tudi drugim članom predstavili 
vsebino seminarja na Ptuju. V Klubu borilnih 
veščin na Ptuju razen tekmovalnega programa 

za kikboks intenzivno vadijo tudi samoobram-
bo, ki je zelo koristna za vsakdanje življenje.

Franc Slodnjak

Klub borilnih veščin Ptuj � Trening samoobrambe za trenerje

Mojster KAIDA Alen Duka iz Zagreba na Ptuju

Foto: Franc Slodnjak

Ptujčani z mojstrom iz Zagreba



Deluje povsem anonimno, 
a je pomemben člen sloven-
skega smučanja. Prlek Jan 
Filipič je namreč kondicijski 
trener moške smučarske re-
prezentance, v svoj tabor pa 
ga je izbral nihče drug kot 
strokovni sodelavec Smučar-
ske zveze Slovenije in dolgo-
letni trener najuspešnejše 
slovenske smučarke Tine 
Maze Andrea Massi. 26-letni 
Ljutomerčan, profesor špor-
tne vzgoje, skrbi za fizično 
pripravljenost Boštjana Kli-
neta, Klemna Kosija in dru-
gih fantov iz naše smučarske 
izbrane vrste …

O tem, kako je prišlo do so-
delovanja z italijanskim stro-
kovnjakom, je Filipič povedal: 
»Moj mentor pri diplomi prof. 
dr. Milan Čoh me je poklical, 
potem ko se je nanj obrnil 
Massi v želji, da najde kondi-
cijskega trenerja z diplomo 
Fakultete za šport, ob tem 
pa je usmerjal še kondicijsko 
treniranje. Čoh je mesto po-
nudil meni, kar sem seveda z 
veseljem sprejel. Massiju sem 
se priključil lani na poletnih 
kondicijskih pripravah slo-
venske moške reprezentan-
ce v Novi Gorici, kjer sva cel 

mesec junij skrbela za fizično 
pripravo smučarjev. Najprej 
sem spremljal delo Massija, 
nato pa mi je z dneva v dan 
dajal vedno več možnosti sa-
mostojnega dela. Kot kaže, 
je bil z menoj zadovoljen, saj 
sem kaj kmalu postal strokov-
ni sodelavec Smučarske zveze 
Slovenije z nalogo, da skrbim 
za čim boljšo telesno pripra-
vljenost naših smučarjev.«

Kakšen je vajin odnos 
in kako je delovati skupaj 
z njim?

J. Filipič: »Do najinega 
prvega srečanja sem o njem 
vedel le to, kar sem izvedel 
iz medijev. Potem ko sem ga 
imel priložnost spoznati in 
se seznaniti z njegovim na-
činom dela, lahko govorim 
o Massiju le v superlativih. 
Pri svojem delu je načelen in 

strokoven, brez odstopanja 
od začrtane poti. Svoje zna-
nje je pripravljen prenašati 
na druge. Je perfekcionist, 
treningi pod njegovo taktir-
ko so naštudirani do potan-
kosti in trajajo tudi več ur na 
dan. Dosežki Tine Maze so 
zagotovo zasluga Massijevega 
trdega dela.«

Gre nekoliko boljše rezul-
tate slovenskih smučarjev v 
prvem delu sezone pripisati 
tudi njihovi boljši fizični pri-
pravljenosti?

J. Filipič: »Prav gotovo 
dobra telesna priprava daje 
ustrezne rezultate, a zaradi 
kompleksnosti smučarskega 
športa na končne dosežke 
vplivajo številni dejavniki. 
Žal, zaradi pomanjkanja de-
narja, nimam možnosti delo-
vati neposredno s smučarji, 
pač pa tekmovalci prejmejo 
moja navodila in naloge, ki 
jih morajo izvajati, kar pa ni 
adekvatno delu na terenu … 
Zato si tudi Andrea Massi, ki 
je zadovoljen z mojimi meto-
dami vadbe, močno želi, da 
bi se kmalu slovenskemu mo-
škemu smučarskemu taboru 
tudi priključil.«

NŠ

Ptujske nogometašice so se 
po kategoriji U-17 (1. mesto) 
v nedeljo v Zagrebu udeležile 
še močnega turnirja v kate-
goriji U15. 

Ptujska ekipa je bila uvršče-
na v zelo močno skupino C, 
skupaj s Crveno Zvezdo iz Sr-
bije in ekipo Ferencvaroša iz 
Madžarske. Varovanke Uroša 
Šmigoca so se najprej pome-
rile z ekipo Crvene Zvezde 
in po prvotnem zaostanku 
0:1 in 1:2 le zaigrale tako, kot 
znajo in na koncu zasluženo 
slavile z rezultatom 5:2 (3 za-
detke je dosegla Nika Fijan in 
2 Vita Žolek). Nato je bila na 
sporedu tekma z zelo močni-
mi Madžarkam, proti katerim 
so Ptujčanke na koncu slavile 
minimalno zmago 1:0 (zade-
tek je dosegla Vita Žolek). V 
četrtfinalu so se Ptujčanke 
pomerili z ekipo Vojvodine. 
Rezultat po koncu izenačene 
tekme je bil 1:1 (gol je dose-
gla Vita Žolek). Po izvajanju 
kazenskih strelov so bile bolj 
zbrane igralke Ptuja, zadeli sta 
Nika Fijan in Erzana Kraniqi. 
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Smučanje � Prlek Jan Filipič v taboru Andree Massija

Ljutomerčan skrbi za fizično pripravo 
moške reprezentance

Nogomet � ŽNK MSM Ptuj

V Zagrebu se je predstavila še ekipa U-15

Ekipa ŽNK MSM Ptuj je nastopila na močnem mednarodnem turnirju v Zagrebu.

Mariborčan Jan Muršak je drugi slovenski hokejist po 
Anžetu Kopitarju, ki mu je uspelo, da je zaigral v ligi NHL. 
Sodeloval je pri prvem nastopu slovenske reprezentance na 
olimpijskem hokejskem turnirju 2014 v Sočiju. Odigral vseh 
pet tekem ter dosegel en gol in dve podaji. Istega leta je 
nastopil na svojem drugem svetovnem prvenstvu, kjer je do-
segel en gol in dve podaji na petih tekmah ter bil izbran za 
najboljšega napadalca prvenstva. Jan trenutno brani barve 
moskovskega kluba CSKA, ki nastopa v drugi najmočnejši 
ligi na svetu KHL.
1. PRVE TRI ASOCIACIJE OB OMEMBI PTUJA?
Ptujski grad, terme in kurenti.
2. KAJ VAS PRI LJUDEH NAJBOLJ PRIVLAČI OZ. PRITE-
GNE?
Pozitiven karakter.
3. KATERE OSEBNOSTNE LASTNOSTI PRI SEBI NAJBOLJ 
CENITE?
Delavnost, urejenost in spoštljivost.
4. KAJ NAJRAJE POČNETE V PROSTEM ČASU?
Druženje z družino in prijatelji.
5. KAJ JE NAJPOGOSTEJE NA VAŠEM JEDILNIKU?
Testenine s piščancem.
6. KAM NAJRAJE HODITE NA DOPUST?
Na Karibe.
7. VAŠ NAJMANJ IN NAJBOLJ PRILJUBLJEN PREDMET V 
ŠOLI? 
Najmanj kemija in najbolj zgodovina.
8. KDO SO ZA VAS NAJVEČJI ŠPORTNIKI/ŠPORTNICE 
DANAŠNJEGA ČASA? 
Ne morem se odločiti, ker je veliko dobrih športnikov v 
vseh različnih športih.
9. KAKŠNO GLASBO NAJRAJE POSLUŠATE IN KDO SO 
VAŠI PRILJUBLJENI GLASBENI IZVAJALCI? 
Poslušam res vsako zvrst glasbe in veliko različnih izvajal-
cev. Nekaj let nazaj sem najraje poslušal Linkin park.
10. KATERI FILM STE SI NAZADNJE OGLEDALI IN KDO SO 
VAŠI PRILJUBLJENI FILMSKI IGRALCI/IGRALKE? 
Blended, Adam Sandler, Will Ferrel, Denzel Washington in 
Liam Neeson.
11. KATERO KNJIGO STE NAZADNJE PREBRALI IN KATE-
RA JE VAŠA NAJLJUBŠA KNJIGA? 
Prehrana za športnike, ne berem knjig, sem bolj za filme in 
televizijske serije.
12. KDO JE VAŠ NAJBOLJŠI PRIJATELJ/PRIJATELJICA? 
Mitja Robar.
13. KAKŠNE SO VAŠE SANJE? 
Včasih dobre, včasih slabe, večinoma se jih pa ne spo-
mnim.
14. KAJ BI SPREMENILI V SVETU, ČE BI IMELI ČAROBNO 
PALICO? 
Mir brez vojn.
15. KAJ BOSTE POČELI PO ZAKLJUČKU KARIERE? 
Tega pa še sam ne vem.

Janko Bezjak

NEZNANO O ZNANIH

Jan Muršak: 
»Najraje na Karibe«

Jan Muršak

Foto: osebni arhiv): 

Andrea Massi z Janom Filipičem iz Ljutomera

V polfinalu so bile njihove 
tekmice igralke Sturma iz Av-
strije. Ptujčanke so si priigrale 
veliko lepih priložnosti, ven-
dar pa so bile pri zaključkih 
premalo zbrane – končni re-
zultat je bil 2:0 za ekipo Stur-
ma. Tekma za 3. mesto z do-

mačo ekipo Agrama iz Zagre-
ba se je končala z rezultatom 
1:1 (Nika Fijan), po izvajanju 
kazenskih strelov pa so se 
zmage veselile Zagrebčanke.

Za najboljšo vratarko tur-
nirja je bila izbrana Maša Šibi-
la (ŽNK MSM Ptuj). 

Trener Uroš Šmigoc: »S pri-
stopom in borbenostjo igralk 
sem bil zadovoljen, nekoli-
ko manj pa z zbranostjo in 
natančnostjo pri zaključnih 
strelih na gol. Kljub vsemu 
je četrto mesto na tako moč-
nem turnirju uspeh, saj se s 
tako znanimi ekipami v pre-
teklosti nismo mogli kosati. 
Turnir mi je dal jasen pogled, 
da s puncami dobro delamo, 
vendar pa moramo na trenin-
gih  še ogromno postoriti in 
se dobro pripravit  za spomla-
danski del lige deklet U15.«

ŽNK MSM Ptuj: Maša Šibila, 
Nika Fijan, Neli Hofman, Ines 
Sok, Nuša Forštnarič, Erzana 
Krasniqi, Vita Žolek, Hana 
Resman, Urška Švarc, Eva Vi-
dovič, Špela Pernej in Aneja 
Lorbek. Trener: Uroš Šmigoc.

UR
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V želji, da se običaji ob godu 

sv. Antona Puščavnika, zavetnika 

prašičev in prašičerejcev, ohra-

nijo tudi prihodnjim rodovom, 

Društvo Antonovanje na Kogu 

že tradicionalno organizira An-

tonovanje. Tudi letos so v okvi-

ru praznovanja pripravili vrsto 

vidnejših verskih, kulinaričnih, 

kulturnih in družabnih priredi-

tev. Vrhunec praznovanja pa je 

potekal minuli konec tedna z že 

sedmo Čurkarijado, ki na Kog 

vsako leto znova privabi ljudi od 

blizu in daleč. Za uvod v prire-

ditev z bogatim kulturnim pro-

gramom je zaigrala Godba na pi-

hala iz Križevcev pri Ljutomeru. 

V nadaljevanju so se predstavili 

Vokalna skupina s Koga, Kogo-

vski dečki, harmonikarja David 

Lukman in Luka Perc ter ansam-

bel Ritem. Za navdušenje pa so 

poskrbeli tudi člani Folklorne 

skupine Kog, ki so se po zamisli 

vodje skupine Anice Pevec pred-

stavili s priložnostno odrsko po-

stavitvijo Micika čaka Janeza. 

Vrhunec prireditve je bila 

razglasitev rezultatov s senzo-

ričnega ocenjevanja kašnatih 

klobas, ki je potekalo minuli če-

trtek. Vzorce kašnatih klobas sta 

ocenjevali strokovna komisija in 

komisija potrošnikov. Strokovno 

komisijo je sestavljala specialist-

ka za predelavo mesa s Kmetij-

ske in gospodarske zbornice 

(KGZ) Celje Irena Kos, specialist 

za prašičerejo iz KGZ Ptuj Peter 

Pribožič in Frančka Lebarič s 

KGZ Murska Sobota. Komisijo 

potrošnikov pa so sestavljali blo-

gerka Vanja Mramor, Karolina 

Putarek iz KTV Ormož in pred-

stavnica družbe Radio-Tednik 

Ptuj Natalija Škrinjar.

Da se kakovost kašnatih klo-

bas iz leta v leto dviguje, je ob 

razglasitvi rezultatov izpostavil 

Pribožič. Od 24 vzorcev kašna-

tih klobas so namreč z zlatim 

priznanjem ocenili kar 12 čurk. 

Za naj čurkarja so razglasili 

Kmetijo Ivana Žinka, ki je pre-

jela zlato priznanje za belo, sivo 

in črno čurko. Zlato priznanje 

v kategoriji belih kašnatih klo-

bas je prejela še Kmetija Franca 

Bolcarja. Med sivimi čurkami 

je poleg Kmetije Žinko slavila 

Kmetija Čelofiga – klavnica in 

predelava mesa, Kmetija Fran-

ca Bolcarja ter Kmečka sirarna 

in predelava mesa Perc. Zlato 

priznanje za črne kašnate klo-

base pa so poleg Kmetije Žinko 

dodelili še: Kmetiji Franca Anu-

ška, Kmetiji Koroši – predelava 

mesa na kmetiji, Kmetiji Ozmec, 

Kmečki sirarni in predelavi 

mesa Perc ter Kmetiji Antona 

Kolariča.

Katera vina se najbolje ujema-

jo z belimi, sivimi in črnimi čur-

kami, pa je ocenjevala komisija v 

sestavi Vanja Mramor, Milan Hle-

bec, Borut Godec, Marjan Smr-

tnik in četrta kogovska vinska 

kraljica Polona Kolarič, ki so po-

izkusili skupaj 17 vinskih vzor-

cev. Ocenili so, da se je s črnimi 

čurkami najbolje ujemala Zvrst 

2015 vinogradništva Milana Luk-

mana, s sivimi modra frankinja 

vinogradništva Sinead Liam Ca-

bot ter z belimi vino Fuga Mundi 

vinogradništva Munda.

Prireditve, ki jo je moderiral 

Peter Kirič, so se poleg domači-

nov udeležili še ormoški župan 

Alojz Sok, podžupan občine Sre-

dišče ob Dravi Roman Medik, 

Peter Pribožič iz KGZ Ptuj ter 

sedem vinskih kraljic in kraljica 

jabolk iz Slovenije, ki jih je gosti-

la četrta kogovska vinska kraljica 

Polona Kolarič.

Po kulturnem programu so 

imeli obiskovalci priložnost 

pokušanja zmagovalnih kašna-

tih klobas in vin ter se sami 

prepričati o njihovi kakovosti. 

Prihodnjo soboto bo v okviru 

Antonovanja potekala še zadnja 

prireditev, in sicer Antonov tur-

nir v malem nogometu v telova-

dnici OŠ Kog.

Monika Levanič

Foto: ML

Na Čurkarijadi so se obiskovalci z veseljem lotili pokušanja kašnatih klobas.

Ormož � Antonovanje na Kogu

Zlate kombinacije čurk in vina
Minuli konec tedna je bilo na Kogu vse v znamenju druženja, čurk in vina. Potekala je namreč osrednja pri-
reditev Antonovanja, že sedma Čurkarijada, kjer so razglasili najboljše čurke oz. kašnate klobase in vina, 
ki se z okusi belih, sivih in črnih čurk najbolj ujemajo.

V soboto so se zavetni-

ku poklonili s plesom. 

Na 7. antonovi prireditvi 

so se izkušenejšim sto-

perškim folklornikom 

na odru doma kraja-

nov pridružili še mlajši 

folklorniki iz Stoperc, 

ki so ob koncu le našli 

klobaso za dražbo suho-

mesnih izdelkov, kot je 

tradicija ob antonovem 

v Stopercah. Sicer pa so 

stoperški folklorniki le-

tos v goste povabili fol-

klorni društvi Rogoznica 

in Minerali.

V nedeljo je potekalo 

še farno žegnanje, ki se 

ga je udeležil tudi ma-

riborski nadškof Alojzij 

Cvikl.

MV

Stoperce � Ob Antonovem dišalo je po klobasah

Folklorniki naredili in skuhali 140 klobas
V Stopercah je minuli konec tedna dišalo po klobasah, po antonovih klobasah. Namreč tamkajšnji folklorniki so letos 
že sedmo leto zapored obeležili god zavetnika stoperške župnije svetega Antona.

Foto: Mojca Vtič

Praznovanje bodo Stoperčani sklenili na god sv. Vincenca, ko bodo opravili prvo rez v župnijskem vinogradu.

Jubilant s spodkopano 
kredibilnostjo

Turistično društvo Ptuj bo jutri, 23. 
januarja, staro 130 let. Svojo pot je začelo 
23. januarja leta 1886 kot Olepševalno 
društvo Ptuj, da bi mesto imelo čim bolj 
urejeno podobo. Prvi predsednik je bil 
ugledni ptujski meščan, uveljavljen vinski 
trgovec Josef Fürst. Že ob ustanovitvi so 
si zadali nalogo, da bodo na novo zasadili 
park ob reki Dravi, s finančno pomočjo 
takratne občine, grofice Herberstein in 
premožnejših meščanov pa so tudi uredili 
Ljudski vrt, kjer so povezali naravni 
gozd z umetno zasaditvijo. Društvo je 
takrat kupilo parcelo in na tem območju 
začelo graditi leseno gostišče Švicarijo, 
ki je kmalu postalo izjemno priljubljeno 
shajališče Ptujčanov, kamor so hodili 
poleti in pozimi, kjer so se zabavali ob 
dobri hrani, kegljanju, drsanju. Projektov 
za urejeno okolje in izboljšanje kakovosti 
življenja ter turistične ponudbe je bilo v 
130 letih izjemno veliko.

Kot Olepševalno in tujsko prometno društvo, 

v svoji zgodovini se je večkrat preimenovalo, 

je TD Ptuj zaslužno tudi za izdajo prvega 

popotnega priročnika Ptuja in okolice, ki ga 

je napisal Josef Felsner. Vzpodbudilo pa je 

tudi ustanovitev Muzejskega društva Ptuj. 

Pod imenom Turistično društvo Ptuj nastopa 

od leta 1953. Pod vodstvom prof. Jožeta 

Maučeca je leta 1957 izdalo prvi povojni 

turistični vodnik – Vodnik po Ptuju. Ves čas 

od ustanovitve si društvo prizadeva za urejeno 

okolje, za izdajo turističnih edicij, spodbuja 

turistično propagando in skuša prispevati k 

večji prepoznavnosti mesta ter izboljšanju 

vedenja Ptujčanov o zgodovini svojega mesta. 

Ptujski turistični entuziasti so bili tisti, ki so 

na noge postavili največjo slovensko pustno 

prireditev, TD Ptuj je bilo začetnik razstave 

Dobrote slovenskih kmetij, mesto je popeljalo 

tudi na svetovna oz. mednarodna tekmovanja 

v upravljanju z okoljem in kulturno dediščino. 

Skupaj z mestom se je uspešno predstavilo 

na tekmovanjih Narodi v razcvetu (Nation in 

Bloom) in Ocvetličenih mest (Entente Florale). 

Tako je v Washingtonu leta 2000 dobilo najvišje 

priznanje na področju upravljanja z okoljem. 

Priznanj je bilo v 130 letih izjemno veliko, 

turistični entuziasti Ptuja so spodbudili številne 

aktivnosti, ki so prispevale k večji urejenosti 

in prepoznavnosti Ptuja. Leta 2004 je TD Ptuj 

uredilo Evropark ob ptujskem podhodu z več 

kot 7000 cvetlicami v obliki zastave Evropske 

unije, slovenskega in ptujskega grba. V parku 

so izobešene tudi zastave držav članic EU. 

Že desetletja tradicionalno skrbi tudi za 

ocvetličenje mesta, tudi po zaslugi TD Ptuj 

se je v teh letih Ptuj trinajstkrat vpisal med 

zmagovalce v urejenosti krajev v Sloveniji, 

leta 2014 tudi prvič kot srednje veliko mesto. 

Vmes pa je prejelo tudi posebno priznanje za 

trikrat zapored osvojeno prvo mesto v urejanju 

okolja. Žal pa ti dosežki, kot še nekateri drugi, 

niso našli prostora na turističnih tablah ob 

minoritskem samostanu, kot tudi ne napis, da je 

bil Ptuj leta 2012 partnersko mesto v projektu 

EPK 2012. Tradicionalno TD Ptuj pripravlja 

tudi prireditev blagoslova konjev, velikonočne 

in božične razstave ter prireditve ob vstopu 

Slovenije v EU in ob svetovnem dnevu turizma. 

Skorajda ni prireditve na Ptuju, pri kateri niso 

vključeni člani TD Ptuj. Kot uvod v 130-letnico 

v letu 2016 pa so pripravili osrednjo slovensko 

razstavo jaslic v sodelovanju z Društvom 

ljubiteljev jaslic Slovenije, ki je bila na ogled od 

4. decembra 2015 do 8. januarja 2016. Že bežen 

pogled v preteklo delovanje kaže, da je društvo 

s svojim delovanjem pomembno zaznamovalo 

mesto, na kar pa večina v tem mestu, žal, 

pogosto pozablja. Tudi s pičlo, nekaj sto evrov 

visoko proračunsko postavko se mu jemlje 

kredibilnost.
Majda GoznikK
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Študentom se je uspelo prebiti 

do zanimivih rezultatov za razvoj 

osrednjega mestnega jedra in 

območja ormoškega gradu, ki so 

jih predstavili minuli torek. Na 

Kerenčičevem trgu vidijo rešitev 

v oživitvi trga s prostim gibanjem 

ljudi po celotni površini trga. 

Zato predlagajo izravnavo ceste 

s trgom in tlakovanje cestišča z 

granitnimi kockami. Druga faza 

predvideva rušenje propadajoče 

zgradbe na Kerenčičevem trgu 

10. Na njenem mestu predlaga-

jo postavitev nadstrešnice, ki bi 

služila kot prireditveni prostor z 

odrom, pokrita tržnica itd. Tretja 

faza pa predvideva vrnitev ko-

mercialno-kulturnih programov 

v pritličja zgradb na trgu.

Najobsežnejši poseg preuredi-

tve študenti predvidevajo v ure-

ditvi parka za avtobusno postajo. 

Predlagali so odstranitev sedanje-

ga paviljona avtobusne postaje, ki 

je moteč, saj onemogoča pogled 

s parka na perone. Čakalnico in 

prodajo vozovnic avtobusne po-

staje bi preselili v pritličje bližnje 

stanovanjske stavbe. Predlagajo 

še nadstrešnico in ureditev parka.

Bodoči arhitekti pa so se do 

zanimivih rešitev dokopali tudi 

v primeru grajskega parka, kjer 

predlagajo ureditev glavnega 

vhoda v park, v parku pa različne 

prostore za zadrževanje in spro-

stitev obiskovalcev ter igro otrok 

(amfiteater in obvodni center).

Župan Sok, ki je bil z rezultati 

delavnice zadovoljen, se je sode-

lujočim zahvalil za sodelovanje. 

Pri tem je še dodal: »Upam, da 

bomo vsaj nekaj od tega uresniči-

li, vse pa je povezano s finančnimi 

sredstvi.« Zahvalo za gostoljubje 

in sodelovanje ter pomoč je obči-

ni ter Tanji Sok in Juretu Kolencu 

izrekel prof. Aleš Vodopivec, ki je 

sicer še delavnico označil kot dra-

goceno izkušnjo: »Takšno delo je 

za našo fakulteto in naše študente 

vedno zanimivo, ker se študentje 

srečajo s konkretnimi problemi, 

ljudmi, s konkretnimi pogoji in 

možnostmi. Upam, da bo to naše 

skupno delo pustilo sledi in bo 

koristno tudi za občino.«

Monika Levanič

Študenti ljubljanske Fakultete 

za arhitekturo so sodelovali v 

sestavi Anže Briški, Teja Gorjup, 

Petko Grabljić, Sabina Marov, 

Nace Šinkovec, Sebastijan Sunaj-

ko, Tadej Štojs, Janja Šušnjar, Ma-

tej Tili, Maja Tavčar, Tin Troha, 

Vida Vidovič in David Žalec.V de-

lavnici so se nadobudni študenti 

lotili iskanja inovativnih rešitev, 

kako obuditi centralni del mesta, 

ki se zaradi izgradnje trgovskih 

centrov na obrobju mesta pra-

zni. Kot izhodišče raziskovanja 

so bili podani Kerenčičev trg, 

park za avtobusno postajo in ja-

rek za grajsko pristavo. Izziv je 

bil predvsem, kako povezati trg 

in park z obstoječimi zgradbami 

ter ju oživiti, jarek za grajsko pri-

stavo pa nadgraditi z aktivnost-

mi v parku in ga povezati z reko 

Dravo.
Foto: ML

Zanimive r ešitve za atraktivnejši izgled Kerenčičevega trga, grajskega parka in parka za avtobusno postajo so na ogled v občinski avli.

Ormož � Arhitekturna delavnica

Inovativne rešitve za atraktivnejši videz mesta
Študenti ljubljanske Fakultete za arhitekturo pod vodstvom prof. Aleša Vodopivca so v sodelovanju z občino Ormož minuli torek na ogled postavili zanimive 
rezultate arhitekturne delavnice. Da bi pritegnili nov veter priložnosti razvoja mesta Ormož, je občina lansko leto s skupino študentov arhitekture izvedla ar-
hitekturno delavnico. 

Mlada umetnica Kaja Urh, ki 

je bila rojena leta 1988 v Kranju 

in je leta 2012 diplomirala na 

akademiji za likovno umetnost 

in oblikovanje v Ljubljani, sodi 

med tiste ustvarjalce, ki svojo 

linijo slikarstva črpa predvsem 

iz množičnih medijev. Kot je v 

razstavnem katalogu zapisala 

likovna kritičarka Marika Vicari, 

nam delo umetnice kaže, da se 

nove generacije več kot zavedajo 

potencialnega vizualnega jezika 

in spreminjajoče narave podob. 

Z "rekompozicijo" se spodobi 

igrati tudi takrat, ko je podana 

tudi v grafično-slikovnem vidiku 

časa, prostora, oblike in barve. 

Sama umetnica Kaja Urh pa je 

povedala, da podobe iz množič-

nih medijev konzumiramo, s tem 

pa je predeterminiran naš odziv, 

gledalec pa z umetniškimi deli 

sploh ne vzpostavlja več nujno 

kakršnega koli stika, tudi če je 

z njim v navideznem neposre-

dnem stiku. Razstava Kaje Urh 

– Digital, ki jo je odprl kustos ga-

lerije FO.VI Vladimir Forbici, bo 

na ogled do 23. februarja, ko se 

bo v njej predstavil  Plavec.

-OM

Kidričevo � Prva letošnja razstava v galeriji FO.VI

Mlada Kaja Urh s ciklom Digital
Prvo letošnjo razstavo so v galeriji FO.VI v Strnišču pri Kidričevem namenili mladi slovenski umetnici Kaji Urh iz 
Kranja; dobitnica nagrade te galeriji na Ex tempore Ptuj 2015 se predstavlja s ciklom Digital.

Foto: M. Ozmec

Mlado umetnico Kajo Urh in njen cikel Digital je predstavil kustos galerije FO.VI Vladimir Forbici.

Prejeli smo

»Ureditev pan oramskega 
griča v mestni park 
in arheološki muzej 
na prostem«  (2)

V članku, ki je bil objavljen v Štajerskem tedniku dne 12. 1. 2016, avto-
rica Nuša Voda, univ. dipl. inž. kr. arh.,  predlaga novo ureditev  Panorame 
na Ptuju.  Območje vidi kot mestni in arheološki park. Našteva razloge in 
prednosti zamisli ter podaja nekatere konkretne predloge izvedbe. Grič 
Panorama predstavlja enega najlepših prostorov Ptuja in hkrati prvovrstno 
kulturno zgodovinsko območje, zato so zanimanje in predlogi za ureditev 
zelo dobrodošli.  Ker pa gospa Voda v prispevku ni navedla vseh aktual-
nih dejstev v zvezi s panoramskim gričem, se nam zdi potrebno dodati še 
nekaj informacij. 

Ideja o arheološkem parku na Panorami ni nova, saj jo Mestna občina 
Ptuj že nekaj časa razvija. Med drugim je bila na začetku leta 2015 usta-
novljena Komisija za raziskave in ureditev Panorame, katere člani so poleg 
sodelavcev občine tudi strokovnjaki iz različnih področij in ustanov, kot so 
med drugim Oddelek za arheologijo Filozofske fakultete v Ljubljani, Zavod 
za varstvo kulturne dediščine Slovenije, Inštitut za arheologijo Znanstve-
noraziskovalnega centra Slovenske akademije znanosti in umetnosti ter 
Pokrajinski muzej Ptuj - Ormož. Eden od rezultat tega delovanja so tudi 
geofizikalne raziskave v drugi polovici leta 2015, ki so pod površjem Pano-
rame razkrile celotni raster antičnega mesta. Raziskave predstavljajo stro-
kovno podlago za bodočo celovito ureditev arheološkega parka. Javnost je 
bila s temi aktivnostmi seznanjena v novembrski številki glasila Ptujčan 
(št. 21/11, 27. november 2015) in na spletni strani Mestne občine Ptuj 
(http://www.ptuj.si/park_panorama).   

V članku je navedena tudi netočna trditev: "Arheologi sicer predvidevajo 
postavitev arheološkega muzeja na vrhu panoramskega griča ...". To ne bo 
držalo, saj je postavitev kakršnekoli stavbe, tudi muzejske, sredi prvovr-
stnega arheološkega spomenika v nasprotju z vsemi pravili in željami stro-
ke. Ne da bi se še dodatno poglabljali v slabo plat pozidave Panorame, se 
vsi zavedamo, da bi takšna gradnja uničila izjemno arheološko najdišče. 

izr. prof. dr. Jana Horvat 
Znanstvenoraziskovalni center  Slovenske akademije znanosti in umetnosti

Inštitut za arheologijo

Poleg zabave bo dan velik po-

udarek tudi vplivu priljubljenih 

legic na posameznikov razvoj – 

spodbudi ustvarjalne žilice, logi-

ke, praktičnosti, sistematičnega 

razmišljanja in koordinacije. Da 

bodo imeli obiskovalci kar največ 

od festivala, pa so v Europarku 

pripravili tudi pester program z 

lego igralnicami in nagradnimi 

igrami, ki bodo potekale od po-

nedeljka do sobote med 10.00 

in 12.00 ter med 16.00 in 19.00 

in v nedeljo med 10.00 in 12.00. 

Na ogled bodo številne zanimive 

skulpture, na voljo pa na stotisoče 

kock, s katerimi boste lahko ure-

sničili svoje zamisli.

Najbolj pestro bo ob koncu 

tedna, ko bodo izvedli nagradne 

igre, in sicer: iskanje zlate lego 

kocke, sestavljanje mini skulptur, 

najvišjega stolpa in najdaljšega 

mostu ter tekmovanje v »lego ri-

barjenju«.

Petra Črnivec

Maribor � Europark v znamenju Lega

Največji Lego festival v državi
V četrtek se je v mariborskem Europarku začel največji Lego festival pri nas, ki bo 
navdušil male in velike ljubitelje lego kock. Vse do 31. januarja bo tako v Europarku 
na ogled razstava lego skulptur, na voljo pa bo tudi na stotisoče kock za sestavljanje.

Foto: arhiv

Fotografija je simbolična.
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Psi imajo štiri prstke na tač-

kah, ki jih uporabljajo pri hoji, 

teku in gibanju. Omenjeni peti 

prst najdemo na prednjih in za-

dnjih tačkah, in sicer na zadnji 

strani šap. V bistvu gre za maj-

hen zakrnel prst, ki nima prav 

nobene funkcije pri hoji in gi-

banju živali. Na zadnjih tačkah 

ga pogosto niti ni, če le zraste, 

povzroča živali same težave. 

Tak zakrneli peti prst se ime-

nuje slednik in najpogosteje 

visi brez kontrole s tačk, pritr-

jen samo s kožo. Pri nekaterih 

živalih pa je peti prst pritrjen 

s sklepom na kost, sklep sicer 

ni aktiven, saj ga pes ne more 

premikati. Težave s sledniki se 

praviloma pojavijo samo na za-

dnjih tačkah, najpogosteje za-

radi tega, ker se s sledniki kuža 

zatakne za oviro, bodisi vejev-

je, kot v primeru gospoda Jože-

ta, lahko pa v ograjo, stopnico 

ali kar koli drugega. Gre za to, 

da se ovira zatakne ob zadnji 

strani tačke in povzroči, da se 

ta zakrneli peti prst odtrga ali 

samo zatrga in posledica je se-

veda bolečina in tudi krvavitev 

Tačke in repki

Sledniki pri psih
Kar nekaj lastnikov psov je postavilo vprašanje, ali naj svojim psom dajo operativno odstraniti slednike? Slednik je 
peti prst, ki v bistvu nima funkcije, kar bom pojasnil v nadaljevanju prispevka.

Foto: osebni arhiv

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Poleg že znane hipoterapije 

se pri nas v zadnjem času vedno 

bolj uveljavlja tudi specialno pe-

dagoško jahanje oz. aktivnosti s 

pomočjo konja (APK). Cilji APK 

zajemajo celosten pristop k 

otroku. Enakomerno posegajo 

na motorično, kognitivno, soci-

alno in čustveno področje.

Pri delu v hlevu, negi konja 

in jahanju se razvija v prvi vrsti 

motorično področje, ne smemo 

pa pozabiti tudi na odnose, ki se 

vzpostavijo med otrokom in ko-

njem. Otroci spoznajo, da ima 

vsak konj svoj značaj in karak-

ter, ki ga je treba upoštevati. Pri 

delu spoznajo pravila obnašanja 

ob konju in na konju. Spoznajo, 

da lahko pride ob neupošteva-

nju pravil do nesreče oz. do ne-

ljubih posledic tako kot v vsak-

danjem življenju.

Skrb za konja in delo z njim 

zbuja občutek pomembnosti, 

lastne vrednosti in odgovorno-

sti ter pospešuje razvoj samo-

stojnosti.

Vzdušje v hlevu ter delo s ko-

njem vpliva na otroke zelo spro-

ščujoče. Konji so nežne in plahe 

živali. S svojim počasnejšim di-

hanjem in bitjem srca vplivajo 

na otroka pomirjujoče. Po dru-

gi strani so konji za otroka veliki 

motivatorji za dosego različnih 

ciljev, ki smo si jih zastavili gle-

de na posameznikove sposob-

nosti. V samo aktivnost lahko 

vključimo učenje računanja, 

štetja, branja, spoznavanja barv, 

oblik, velikosti, spoznavanje 

različnih materialov, spoznava-

nje sestavnih delov telesa konja 

in sebe, učijo se vse o življenju 

konja in še in še, odvisno od vsa-

kega posameznika.

Ob sedlanju in uzdanju ter 

sami negi konja si urijo tudi 

finomotoriko (zavezovanje, od-

vezovanje, zapenjanje …). Ob 

vsem tem otrok osvaja znanja 

skozi igro in obenem razvija 

sposobnost pozornosti in kon-

centracije.

Za dobro počutje otroka je 

najpomembneje, da ima konj 

sposobnost poslušanja brez 

kritiziranja. To je vrlina, ki je 

za otrokovo samopodobo zelo 

pomembna, a je pri ljudeh zelo 

redka. Ljudje sicer znamo po-

slušati in pohvaliti, vendar za 

pohvalo velikokrat sledijo bese-

de: »To si sedaj dobro naredila, 

ampak …« Konji pa za razliko od 

nas ne poznajo te »čarobne« ne-

gativne besede. 

Ne smemo pozabiti, da so pri 

samem jahanju zelo pomembni 

cilji tudi pravilna drža in izrav-

nava trupa, razvoj ravnotežja ter 

razvoj koordinacije.

Pri APK igra glavno vlogo 

konj, terapevt pa je tisti, ki 

usmerja jahača in vodnika ko-

nja, da skupaj opravijo zadano 

nalogo.

Jahanje poteka brez sedla, saj 

se tako na jahača prenese več 

dražljajev tako iz motoričnega 

vidika kot tudi iz vidika senzo-

rike.

Aktivnosti, vezane na konja, 

so priporočljive za vse otroke, 

še posebno pa za otroke s po-

sebnimi potrebami.
Tamara Tomašič, prof. def. 

in terapevtka s pomočjo konja

Pomagajmo si

Aktivnosti s pomočjo živali
Na šoli dr. Ljudevita Pivka težimo k temu, da popestrimo in izboljšamo kakovost vzgoje in izobraževanja na različne 
načine. Eden od načinov je izvajanje aktivnosti s pomočjo konja kot popoldanske aktivnosti. Zavedamo se namreč, da 
naši učenci dobijo in si zapomnijo veliko več učnih vsebin skozi vseživljenjsko učno okolje kot pa le učenje, kot smo 
ga bili navajeni do sedaj – razred, knjiga, zvezek, učiteljica. 

Zdravstveni nasveti

Prehranska dopolnila – sezonski 
trendi ali »čudežna zdravila« (2)

Prehranska 
dopolnila in 
sočasna uporaba 
zdravil

Na delovanje zdravil v telesu 
lahko vplivajo tudi druga zdra-
vila, ki jih jemljemo sočasno, 
in tudi prehranska dopolnila 
in hrana. Temu pravimo inte-
rakcije (medsebojno delovanje 
zdravil).

Nekaj primerov interakcij 
med hrano ali prehranskimi do-
polnili in zdravili:

• ljudje, ki uporabljajo zdravila proti strjevanju krvi (ne 
velja za vsa zdravila), morajo paziti, da nimajo nihanj 
vitamina K, zaužitega s hrano. Največ vitamina K je v 
brokoliju, brstičnem ohrovtu in govedini;

• ljudje, ki uživajo kalcij kot dopolnilo k prehrani, ga mo-
rajo jemati z minimalno dveurnim razmikom z drugimi 
zdravili zaradi številnih interakcij;

• zelo pogosto uporabljana zdravila za samozdravlje-
nje so tudi antacidi (zdravila, ki nevtralizirajo želodčno 
kislino) in imajo številne interakcije z drugimi zdravili. 
Njihova uporaba je varna, če jih pacient uporabi z dve-
urnim razmikom z drugimi zdravili.

V »Navodilu za bolnika«, ki je priloženo posameznemu zdra-
vilu, so vedno navedeni previdnostni ukrepi ob sočasnem je-
manju drugih zdravilnih učinkovin in uživanju določene hrane. 
Poleg tega je treba opozoriti na sočasno uživanje prehranskih 
dopolnil! Težava nastopi, ko ljudje kupujejo razna prehranska 
dopolnila po spletu, preko prodaje na domu ali v trgovinah. 
Taka prodaja je pogosto prodaja brez dodatnih opozoril in na-
svetov strokovnega delavca. Poleg varnosti je zelo vprašljiva 
tudi kakovost teh izdelkov, ki so lahko onesnaženi s pesticidi, 
težkimi kovinami, vsebnost je prenizka ipd.

Neželene učinke, ki jih lahko izzovejo prehranska dopolnila, 
so dolgo zanemarjali. Ta miselnost se je spremenila, ko so od-
krili, da lahko grenivkin sok v večjih količinah pomembno vpliva 
na presnavljanje sorazmerno velikega števila zdravil.

Bolniki pogosto uporabljajo naravne pripravke in zelišča, 
misleč, da je naravno tudi varno. Primer je zdravilna rastlina 
»šentjanževka«. Šentjanževka je naravni antidepresiv, ki je 
zelo učinkovit. Je pa tudi fototoksična (lahko povzroča pre-
občutljivost na sončno svetlobo) in ima številne interakcije pri 
sočasnem jemanju z drugimi zdravili!

Posebna skupina zelo dovzetnih ljudi so onkološki bolniki. V 
veri in upanju narediti čim več za svoje zdravje, posežejo po 
marsikaterem prehranskem dopolnilu, ki pa jim mogoče lah-
ko naredi več škode kot koristi. Onkologi pogosto poročajo o 
neučinkovitosti terapije ali o previsoki koncentraciji zdravila in 
toksičnih učinkih, oboje je pogosto posledica uporabe prehran-
skih dopolnil. Zato svetujemo onkološkim bolnikom, da se pred 
vsako uporabo prehranskih dopolnil ali zdravil brez recepta 
predhodno posvetujejo z zdravnikom ali farmacevtom.

V nadaljevanju sledijo kritični pogledi na prehranska do-
polnila in na različne postopke za izboljšanje zdravja, ki se v 
zadnjem času pojavljajo v medijih ter v socialnih omrežjih ozi-
roma na internetu.

Smiljana Markež, mag. farm., Lekarne Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Smiljana Markež, mag. farm.

iz poškodovanega mesta. Pri 

hujših poškodbah, pri težjih 

živalih lahko pride do velike 

krvaveče raztrganine na zadnji 

strani pasje tačke, ki je zaradi 

močne krvavitve hudo neprije-

tna in tudi nevarna za psa.

Zakrneli peti prsti, sledniki 

se pri marsikaterih pasemskih 

psih, tu gre predvsem za lovske 

pasme (terierji, goniči) pre-

ventivno operativno odstra-

njujejo z zadnjih tačk, saj so ti 

psi aktivni predvsem v gozdu 

in zaradi zgoraj omenjenih te-

žav lahko prihaja do poškodb, 

če jih imajo na nogah. Tudi pri 

drugih večjih pasemskih psih, 

kot npr. bernskih planšarjih, 

bernardincih, kraških ovčar-

jih, šarplanincih in drugih in 

pri najrazličnejših mešančkih 

slednike pogosto na željo la-

stnikov odstranimo, da ne pov-

zročajo več težav. Operativni 

poseg je enostaven in neobre-

menjujoč za žival, nekoliko 

bolj problematično je pri psih, 

ki imajo slednike pritrjene s 

sklepi na kost. Na žalost se še 

vedno najdejo rejci, ki mladič-

kom kar z navadnimi klešči 

na živo odstranjujejo slednike, 

tako da jih odščipnejo, odtrga-

jo. Posledice takega neodgo-

vornega ravnanja so krvavitve, 

infekcije rane in trpljenje živa-

li. Tu gre za izrazito mučenje 

živali, za kaznivo dejanje po Za-

konu o zaščiti živali in prav je, 

da se taki mučitelji kaznujejo.

Določene pasme, kot npr. 

bauceron, pa imajo slednike 

kot pasemsko posebnost in se 

ne odstranjujejo.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Foto: arhiv šole

Na terapiji
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visokih čevljev na vezanje, sem 
izbrala v trgovini Alpina. Izbrala 
sem sive hlače, srajčno bluzo in 
roza kratko jakno. Hlače ravnega 
kroja so v temnejšem odtenku 
sive, bluza v karo vzorcu, v sivi, 
roza in črni barvi. Jakna, roza 
barve, je kratka in ozkega kroja, 
narejena iz umetnega usnja. Se-
veda si bo v teh spet zelo hladnih 
jutrih in večerih nadela še kakšen 
topel plašč ali daljšo jakno in vze-
la s seboj še torbico primerne ve-
likosti. Gospe Ireni želim dobro 
počutje v novem stajlingu in da 

v prihodnje najde v trgovini tudi 
takšen model hlač, ki bo pristajal 
njeni postavi,“ je novo Irenino 
podobo predstavila stilistka Sa-
nja Veličković. 

V kozmetičnem studiu Olim-
pic si je gospa Irena izbrala vi-
taminsko nego telesa. Ta zajema 
piling telesa z mareličnimi pečka-
mi in aromatičnimi olji, ki se z 
masažo vtrejo v telo. Koži vrnejo 
prožnost in jo naredijo prijetno 
mehko. Vitaminska nega telesa je 
intenzivna nega telesa proti sta-
ranju kože. „Obloge blagodejno 
vplivajo na naše zdravje, saj telo 
prečiščujejo, odplavljajo iz telesa 
odpadne snovi, delujejo proti za-
drževanju vode v telesu, kožo na-
hranijo z minerali in vitamini ter 
izboljšajo tonus kože: da se boste 
dobro počutili v svoji koži,“ po-
udarja kozmetičarka Silva Čuš.

MG

V kozmetičnem salonu Neda 
so pri gospe Ireni ugotovili me-
šani tip kože. Po površinskem či-
ščenju, s pilingom so ji odstranili 
odmrle celice, so ji kožo še doda-
tno osvežili s kolagensko ampulo. 
Obrvi so ji oblikovali po metodi 
Anastasie Beverly Hills. Po nasve-
tih kozmetičarke bo skušala kožo 
negovati tudi doma (obvezna sta 
čistilno mleko, tonik in ustrezna 
krema), občasno pa so ji priporo-
čili tudi globinsko čiščenje kože.

V Frizerskem salonu Stanka 
Jožice Pepelnik, s.  p., so Ireni-
ne lase najprej oblikovali, ker je 
prišla že s kratkimi lasmi, nato 
pa pobarvali s hladno-toplo bar-
vo (pramene je imela že prej), da 
je prišlo do zanimivega barvnega 
prelivanja. Frizerka Jožica Pepel-
nik je pričesko oblikovala s fe-
nom in krtačo.

Ličenje je vizažistka Minka 
Feguš začela z nanosom pudra 
v kremi, ki ga je enakomerno 
porazdelila po celotnem obrazu. 
Veke je poudarila z zadimljenim 
sivim tonom in s črno obrobo, s 
črno maskaro pa tudi trepalnice. 
Na ličnice je nanesla rožnata sen-
čila. Ustnice je najprej obrobila s 

črtalom, nato pa jih zapolnila s 
svetlikajočim glosom.

„Gospo Ireno sem se odločila 
obleči športno-elegantno, v roza 
in sivih tonih. V ptujski Modia-
ni sem tako brskala med oblačili 
roza in sive barve. Glede na Ireni-
no specifi čno postavo sem seveda 
imela težave, predvsem pri izbiri 
hlač, zaradi velike razlike med 
obsegom pasu in bokov, kar pri 
izbiri konfekcijskih hlač predsta-
vlja velik problem, saj je večina 
hlač v pasu preširoka. Čevlje, 
odločila sem se za klasični model 

Foto: Črtomir Goznik

Irena v novi podobi

Iščete svoj stil

Športno-elegantno v roza-sivi kombinaciji
Irena Kace je doma v Strmcu (Velika Nedelja), kmalu bo praznovala 43. rojstni dan. Po poklicu je prodajalka, poročena, mama hčerke, stare 22 let, ki jo je tudi prijavila za sodelovanje v 
akciji Iščete svoj stil. Izziv je po velikem presenečenju, saj ni vedela za prijavo, sprejela. V prostem času rada vrtnari, vadi v fitnesu, kolesari, predvsem pa se posveča družini.

10 % popust v januarju

Foto: Črtomir Goznik

Irena prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje
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UGANKARSKI SLOVARČEK: GORTINA = naselje pri Muti, ISAAK = ameriški pevec (Chris), ISTEM = medmorje, OMRIKA = ljudsko naziv za rastlino dobrovito, OSTREL = obstrelitev, SKA = jamajski ples, ŠAPELJ = trak okoli glave, TAČ 
= igra tablič, TRILAR = slovenski biolog (Tomi).

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: KOPNO, ATLAS, TRAKT, ROTOR, KOCKOVEC, SERENADA, LIPTOVEC, PRILEPI, TRS, GORTINA, ROLA, USTONOŠA, IO, OG, ATE, OCEAN, DARILNICA, VIC, KIJČEK, PESA, SEV, IZ, ANNA, ROLETARSTVO, 
LETNIK, BUTALKA, KEKS, OMRIKA, OSINJAK, AMAT.



petek � 22. januarja 201620 Doma in po svetu

Na delovnem mestu 
vas bo spremljalo delo 

iz preteklosti. Odločali se boste zelo 
hitro in drzno, a popazite, da ne bo 
prehitro. Ljubezen bo nekaj prijetne-
ga in končno boste ugotovili, da znate 
ljubiti. V vaše življenje bo prišla neka 
oseba, ki bo kot sonce. Vzeli si boste 
tudi čas zase.

Izzivi se bodo stopnje-
vali v vseh študijskih 

dejavnostih in izpopolnjevanju zna-
nja. Odkrili boste, da je vaše življenje 
kot skrinja in da se vse svoje življenje 
lahko učite. Pravilno je, da si stvari 
zapisujete, kajti čez čas boste spozna-
li, da so to večne modrosti. Ljubezen: 
spremlja vas tišina.

Vzeli si boste čas za pri-
jatelje in uživali v oazi 

življenja. Pred vami je teden o sreči 
in imeli boste možnost, da se vam bo 
izpolnila kakšna srčna želja. Dogod-
kov ne boste smeli prehitevati. V lju-
bezni boste oddajali neko magnetično 
energijo. Dobro se z dobrim povrne. 

Imeli boste dve odločitvi 
in se odločili za pravo. 

Na delovnem mestu bo precej pestro 
in ambiciozno. Morali boste narediti 
načrt in selekcijo. Zapisujte si notra-
nje občutke in verjemite, da vam bo 
le tako lažje. Srčni izvoljenec vas bo 
povabil na večerjo in vam izpovedal 
ljubezen.

Razpeti boste med 
delovnimi obveznost-

mi doma in fi nančni pogledi na de-
lovnem mestu. Označevala vas bo 
močna vera in tako se zadeve začnejo 
odvijati s svetlobno hitrostjo. V pone-
deljek (26. januarja) se bo izpolnila 
neka zadeva, ki jo že dolgo pričaku-
jete.

Kljub navideznemu 
pomanjkanju časa si 

naredite življenje lepo in prijetno. 
Sprva boste imeli neke pomisleke, 
toda ljudje vam bodo povedali, da 
ste se v pozitivnem smislu spremeni-
li. Ob vas je nekdo, ki vam nudi ču-
stveno podporo. Navezovanje novih 
kontaktov vam bo šlo odlično od rok.

Finančno boste nekoliko 
bolj zanihali. Pomemb-

no je, da se naučite varčevati in da 
v tem tednu ne sklepate tveganih 
poslov. Pričakovati je čas, ko se bodo 
odvijale prijetnosti in ko boste imeli 
srečno roko pri nakupih. Če sodeluje-
te poslovno z osebo, ki je nasprotnega 
spola, se obetajo ugodnosti.

Raziskovalna žilica 
vam ne bo dala miru in 

vrtali boste toliko časa, dokler ne pri-
dobite nekaj informacij. Močan pečat 
vam dajejo komunikacija in intelek-
tualni izzivi. Počasi se daleč pride 
in tega se boste v tem času zavedali. 
Razreševati boste morali zadeve, ki so 
vezane na preteklost.

Svojo srečo boste iskali 
povsod in jo naposled 

našli v svojem srcu. Čarobne trenutke 
sreče lahko občutite v zakulisju svo-
jega doma. Pravzaprav bo za vas to 
ploden in ustvarjalen čas, primeren 
za kakšne novosti in spremembe. V 
ljubezni se bodo točke usode zasukale 
tako, da boste imeli koristi.

Odločili se boste in na 
poslovnem področju 

naredili spremembo. Morda bo to 
zgolj korak naprej, ampak istočasno 
je nakazano, da vas označuje jeklena 
volja. Vsekakor bo spodbudno, da si 
vzamete čas zase, da se odpravite v 
naravo in telovadite. Trenutki sreče 
pridejo tedaj, ko boste pripravljeni.

Občutila se bo potreba 
po varnosti in zaneslji-

vosti. Čeprav boste prepričani, da ste 
s svojo preteklostjo opravili, se vam 
bodo določeni vzorci vračali. Pra-
vilno je, da si svoje notranje občutke 
zapisujete in tako vam bo mnogo laž-
je. Finančno boste cveteli in odlične 
iztočnice vas čakajo v službi.

Postali boste zelo samo-
zavestni in plemenito se 

boste soočili z dobrodelnimi zadeva-
mi. Okrepil se bo duh prijateljstva in 
harmonija romantike se bo ojačala. 
Odločna energija vas zaznamuje v 
pogledu službe, dobro vam gredo od 
rok delo in delovne obveznosti. Počasi 
se vendarle daleč pride.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Foto: Mateja Toplak

Rikša naju odloži, a ne v vasici, kot sva predvidevala, temveč pred 
vrati letovišča Hiterland village.

Tokrat bo njun program sestavljen iz slovenske in hrva-
ške zabavne glasbe. Posegla sta po priljubljenih sloven-
skih melodijah, nekaj celo iz lani zelo popularnih muzika-
lov: Cvetje v jeseni in Mama Mia ter hrvaških melodijah 
70. in 80. letih 20. stoletja. Letos sta k soustvarjanju/
poustvarjanju povabila še prijatelje glasbenike: Darka 
Novaka, Boštjana Lašiča, Marka Slaviča in ansambel 
Upanje.

Udeleženci koncerta bodo lahko uživali v enajstih iz-
vedbah različnih skladb.

Alenka Čurin Janžekovič

Ormož � Koncert Jasmine Dovnik 
in Primoža Kiriča

Križajo se poti
Jasmina Dovnik in Primož Kirič bosta naslednji 
petek zvečer (22. januarja) že tretjič izvedla 
koncert v Beli dvorani ormoške Pristave. 

Foto: AČJ

Stopim iz avtobusa, po dva-
najstih urah skorajda ne čutim 
več nog, ki so bile stisnjene 
ob sosedov sedež, ter mrzlično 
iščem naslednjega, ki naj bi od-
peljal že čez nekaj minut. S pri-
jateljem se prerivava med mno-
žico, kitara in ukulele nama pri 
tem ne delata usluge, da bi našla 
želeni avtobus, a ker so napisi v 
malajalamščini, lokalnem jeziku 
indijske zvezne države Kerala, le 
zmedeno tavava sem ter tja. Po 
srečnem naključju se skobacava 
na avtobus, ki naj bi naju po-
peljal v pravo smer – do vasice 
Hiterland. »Prazna baterija,« za-
godrnjam, ko pogledam na tele-
fon. Ob močnem premetavanju 
na razklopotanem avtobusu, ki 
očitno prevozi prav vsako cestno 
razpoko in kjer okna ne premo-
rejo niti stekla, me prešine, da 
so prav vsi kontaktni podatki, 
vključno z naslovom, zabeleže-
ni le na mojem telefonu. »Kako 
bova pa sedaj našla kmetijo, pa-
metnjakovička?« me draži prija-
telj. »Saj sva želela dogodivščino, 
kajne?« se zarežim, ko skušam 
skriti, da me skrbi prav to.

Pred časom sem zasledila gi-
banje WWOOF-ing, svetovno 
mrežo izmenjave, ki prostovolj-

Piše: Mateja Toplak �  Indijsko srce (12.)

Pot v neznano
Seznamu krajev, ki jih nameravam obiskati, ni videti konca, zemljevidi so del vsakdana, v potnem listu zmanjkuje 
prostora, takoj po popotovanju, ali bolje rečeno že na poti domov, pa se delajo načrti za naslednjega. In kaj je 
najboljše pri vsem tem? Delčke srca puščam na vseh koncih in krajih, zato se povsod počutim kot doma ...

Foto: Mateja Toplak

Pot v neznano

v počitnikarskem kompleksu v 
neposredni bližini mesta Kochi. 
Začudena strmiva preko ograje, 
ko naju dobrodušen gospodar 
prijazno povabi naprej. Polna 
delovnega elana hitiva z vpra-
šanji o najinih zadolžitvah, ko 
nama preudarno pojasni: »Po-
trebujem nekaj dobrih fotografi j, 
rad imam glasbo, moja družina 
pa uživa ob spoznavanju ljudi 
iz daljnih krajev – tukaj bosta le 
nekaj dni, dovolita, da sem vajin 
gostitelj. Ob današnjem tempu 
vsi kdaj pa kdaj potrebujemo 
premor, kajne? Užijta mir – spo-
znajta pravo Indijo.« »Mhm,« je 
edino, kar uspem izdaviti.

Popelje naju do mize, kjer 
naju že čaka kosilo, ključi od 
hišice z bazenom, v kateri bova 
te dni bivala, so na mizi, osebje 
pa že pazljivo tovori najino pri-
tljago. Na posestvu, zraven baze-
na, kotička za masažo, odprtega 
prostora za meditacijo, sobe z 
namiznim tenisom, nogometom 
in bilijardom, številnih gugalnic, 
potočkov, mostičkov ter drago-
cenih, redkih vrst rastlin in živa-
li, stoji še zasebna knjižnica. "Raj 
na zemlji," pomislim. Ne da se 
razložiti najinega začudenja, celo 
razjedanja in občutka nevredno-

sti. "S čim sva si vse to prislužila?" 
se nama podi po glavi. Predlaga-
va pomoč pri kuhanju, da vsaj 
malo zadovoljiva potrebo po ob-
čutku koristnosti, a osebje nama 
dovoli bore malo. Komaj uspem 
prepičati glavnega kuharja, da mi 
pokaže, kako speči chapati (vrsta 
indijskega kruha), že mi njegov 
pomočnik pred nosom odnese 
testo, tako da ostanem praznih 
rok. "Sem prostovoljka ali sem 
prišla na plačane počitnice?" se 
sprašujem, ko nama predlagajo 
osvežitev v bazenu.

Ob večernem pogovoru in 
zvenu kitare skušam razumeti 
mogočno indijsko kulturo, pred-
vsem pa gostoljubnost. »Nikoli 
ne moreš prevideti, v kakšni 
obliki bo Bog potrkal na tvoja 
vrata, zato je za nas prav vsak 
gost ekvivalenten Bogu (Atithi 
Devo bhava, vzeto iz sanskrta, 
starodavnih hindujskih svetih spi-
sov).« Misel močno vpliva name, 
ko občutim hvaležnost, da sem 
pristala pri dobrih ljudeh, ki že-
lijo, da se v Indiji počutim kot 
doma. Zaspim z mislijo na do-
mačo deželico v upanju, da tudi 
tam nekje nekdo, ki ni slovenske 
krvi, čuti podobno.

cem, v zameno za pomoč ekolo-
škim pridelovalcem na kmetijah, 
daje brezplačno nastanitev in 
prehrano. Povedano preprosto 
– gre za nedenarno izmenjavo 
dela, hrane, bivanja in znanj. 
Najbolj intenzivno kulturno iz-
kušnjo lahko zmeraj prejmemo 
od domačinov, zato z možnostjo, 
da bi preživela nekaj dni na kme-
tiji, nisem predolgo odlašala. Z 
idejo sem okužila še prijatelja, s 
katerim sva nato nekaj večerov 
preživela ob pregledovanju ne-
skončnega seznama kmetij, a na 
koncu le naključno poslala nekaj 
prošenj ob upanju na pozitiven 
odgovor. 

Ko izstopiva na zadnji postaji, 
v vasici Mulanthuruthy, naju kot 
hijene obkrožijo vozniki rikš, ki 
ponujajo zasoljene cene prevoza 
do najine končne destinacije. Po-
gajanje za ceno odpade, saj so se 
prebrisanci za enotno tarifo ver-
jetno dogovorili takoj, ko so za-
gledali dva izgubljena popotnika. 
Rikša naju odloži, ne v vasici, kot 
sva predvidevala, temveč pred 
vrati letovišča Hiterland village. 
Pričakovala sva pravo kmečko 
življenje: zgodnje vstajenje, delo 
na polju, skrb za živali ter ležer-
ne večere ob glasbi, pristala pa 
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi 
čas, saj smo za vas pripravili privlačno nagrado. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili 
naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da 
boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE IZPLAČA – 
vsi, ki se boste na Štajerski tednik naročili v času trajanja akcije, boste prejeli 
toplo zimsko kapo in rokavice “touch screen” – za lažje brskanje po pametnem 
telefonu ali tablici.

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, dopustu, gospodarstvu, 
urejanju okolice, avtomobilizmu, fi nancah, zdravju, kulinariki …

• TV-priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV-sporeda in zanimivosti iz sveta 
glasbe in fi lma

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov

• ogled brezplačne gledališke predstave 
• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejši ceni)
• praktična darila za nove in obstoječe naročnike
• vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO IZPLAČA!

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN KLUBA 
PRIJATELJEV RADIA-TEDNIKA PTUJ IN PRIDOBITE UGODNOSTI:

Prebujamo pomlad
56. Mednarodni pustni festival  
Ptuj, Slovenija, 2.–9. februar 2016

www.kurentovanje.net

Častni pokrovitelj 56. Kurentovanja 
dr. Milan Brglez, predsednik Državnega zbora  

Republike Slovenije

Pestro dogajanje na mestnih ulicah in trgih

Tradicionalna mednarodna FECC EtnoFest in  
KarnevalFest povorka

8 norih noči v Karnevalski dvorani na Vičavi
Čuki, Gadi, Učiteljice, Petra Kovačevič,  
Kingston, Parni Valjak, Drugo dugme,  
Kurentanc (MI2, Happy Ol’Mcweasel, Cover lover) 
Veliki karnevalski bal (Tanja Žagar, Ansambel Pajdaši) 
Prljavo kazalište, Poskočni muzikantje, Magnifico,  
Mambo Kings, Modrijani, Nina Pušlar

Pustno vzdušje s kulturno, kulinarično in vinarsko ponudbo  
v ptujskih kulturnih ustanovah, hotelih in gostinskih lokalih.

j

MEDIJSKI PARTNER
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Mestni kino 
Ptuj

Petek, 22. januar: 17:00 Mun: 
Varuh lune; 19:00 dokumen-
tarni fi lm Čas za improvizacijo 
in pogovor s trobentačem in 

skladateljem Igorjem Matkovi-
čem; 21:00 Liffe po liffu; Čisto 

nova zaveza.

Sobota, 23. januar: 16:00 
Mum: Varuh lune; 18:00 Liffe 
po liffu: Čisto nova zaveza; 

20:00 Velika poteza.

Nedelja, 24. januar: 16:00 
Mum: Varuh lune; 18:00 

Velika poteza; 20:10 Biserni 
gumb.

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Obda-
ritev novorojencev v ptujski porodnišnici. Kam 
s komunalnimi odpadki s Ptujskega; Nagraje-
ne najboljše ptujske podjetniške ideje; Sejem 
korantove rabljene opreme v Kicarju; V Haloze z novim turističnim 
vodnikom; Pletarja Hilda in Anton Žumer iz Hajdoš; Šport invalidov 
prikazan v likovnih delih; Arheološka razstava – Pot v neznano; Četrta 
premiera Mestnega gledališča Ptuj; V svet elektronike z revijo Monitor; 
Modna revija Zemlja, radi te imamo; Z glasbo v sobotni večer, Pred 
male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

V NOVO LETO Z NOVO CENO PLINA

Novoletna akcijska ponudba zemeljskega plina

�������	�
�����	��	����	��navzgor omejeno  
�������	���
	�	���	�������� za obdobje 12 mesecev.

ZAGOTAVLJAMO!
Navzgor omejena 

�������	���

	�	���	���������

0,2840 €/Sm³
(cena brez dajatev) 

Pristopite k ponudbi najkasneje  
do 31. januarja 2016 in izkoristite  
dodatno ugodnost!

02 22 843 34
info@plinarna-maribor.si

www.plinarna-maribor.si

Ptuj / Viktorinov večer

V spomin p. Mirku Pihlerju
V petek, 22. januarja, ob 19. uri bo v refektoriju minoritskega samo-
stana Viktorinov večer v spomin na p. Mirka Pihlerja – duhovnika in 
kulturnega ustvarjalca.
Minilo je leto dni, odkar nas je zapustil pater Mirko, ki je bil v prvi vrsti 
duhovnik, nazadnje v župniji in samostanu sv. Petra in Pavla na Ptuju. »P. 
Mirko Pihler je svoj vesel značaj oblikoval po zgledu sv. Frančiška in pri 
tem sledil notranjim nagibom za dobro, lepo in plemenito. Že v otroških 
letih je spretno obračal čopič v rokah, ki ga je pozneje zaradi pomanjkanja 
časa odložil. Na jesen življenja je spet prijel zanj. Akvareli in druge risbe so 
se množili; sledile so razstave v samostanskih hišah, župnijskih dvoranah 
pa tudi v raznih kulturnih ustanovah. Vzporedno s slikarstvom je razvijal 
pesniški talent. Med drugim sta izšli njegovi zbirki Večerni spomini in Pra-
meni svetlobe. Na odprtjih svojih razstav je pripravil še večer poezije in ga 
marsikdaj dopolnil s predstavo rokohitrskih spretnosti, ki človeka sprostijo 
in nasmejijo. Tako kot je bil predan redovništvu in duhovništvu, se je zapisal 
tudi umetnosti. P. Mirko je imel tudi spoštljiv odnos do vinske trte, saj je bil 
član Evropskega reda vitezov vina,« je o patru zapisal Tone Gorjup.
Na Viktorinovem večeru bomo spoznali redovniško in duhovniško pot, del 
poezije in likovnih del p. Mirka. V glasbenem delu bomo prisluhnili meša-
nemu pevskemu zboru iz župnije sv. Petra in Pavla Ptuj pod vodstvom Uroša 
Sagadina. Vabljeni.

Peter Pribožič

Viktorinov večer

Podlehnik � Obisk Božička
V torek, 22. decembra, je bila dvorana novega kulturno-turistič-

nega centra polna otrok, ki so čakali na prihod Božička. Da jim 

med čakanjem na dobrega moža ne bi bilo dolgčas, je lutkovna 

skupina Lutka lutkica iz OŠ Podlehnik zaigrala lutkovno igrico Jaj-

ce. Lutkarji so doživeto prikazali, katere živali se izležejo iz jajca, 

tudi tiste najbolj grozne, ne samo piščančki. Nato sta v dvorano 

pritekla palčka in sporočila, da prihaja Božiček, zato so ga vsi sku-

paj poklicali. Otroci so se Božičku pridružili na odru, ta pa jim 

je segel v roko in vsem zaželel lepe, predvsem mirne praznike. 

Božiček jim je tudi povedal, da vsak ne bo dobil vsega, kar si želi, 

ker mora obdariti veliko otrok, denarja pa ima malo, saj je že star. 

Za praznike pa jim je zaželel obilo snega, da se bodo lahko sankali, 

smučali in delali snežaka.
Zdenka Golub
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Srce je omagalo,
tvoj dih prezgodaj je zastal,
a spomin nate bo
za vekomaj in večno ostal.

ZAHVALA

Ob izgubi dragega moža, očeta, dedija, tasta

Stanislava Zotlarja
IZ PTUJA

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so za našega dragega 
molili ter ga 6.  1.  2016 pospremili na zadnji poti. Hvala 
vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za darovane 
vence, cvetje, sveče, svete maše ter izraženo pisno in ustno 
sožalje.

Vsi njegovi, ki ga imamo neizmerno radi

Kje je tista pomlad?
Kje moje cvetje, pisano poletje?
Kje so moje jesenske gore?
A zdaj je zima, neusmiljena in tiha ...
Čas tako bo neusmiljeno bežal,
a nam spomin nate
za večno bo ostal.

ZAHVALA
Ob boleči in mnogo prerani izgubi našega ljubega partnerja, očeta, sina, brata in svaka

Marjana Hameršaka
IZ VELIKEGA VRHA 2
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste z nami 
delili bolečino, izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče, za sv. maše in ga pospremili na njegovi 
zadnji poti.
Hvala tudi g. Emilu Drevu za opravljen obred, pevcem za odpete žalostinke, govornici Hed-
viki, godbeniku za odigrano Tišino ter pogrebnemu podjetju Mir.
Prisrčna hvala tudi kolektivom Silkema, Mizarstva Zamuda, Planinskemu društvu Cirkulane 
in OŠ dr. Ljudevita Pivka Ptuj.
Posebna zahvala intenzivnemu oddelku Splošne bolnišnice dr. Franca Derganca Nova Gorica, 
ge. dr. Mili Saftič ter Dragici Ferčec in Ivanki Vidovič.

Vsi njegovi

Umremo šele takrat,
ko se nas nihče več
ne spominja.

ZAHVALA
V 93. letu je tiho odšla od nas naša 
draga mama, babica, prababica in tašča

Marija Šemnički
IZ SP. VELOVLEKA 29

Zahvaljujemo se vsakemu posamezniku za izrečena soža-
lja, darovano cvetje, sveče in za sv. maše.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.
Posebna zahvala osebju Centra starejših občanov Ormož.

Žalujoči: sinovi z družinami

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, tašče in 
babice

Jožefe Vidovič
IZ VIDMA PRI PTUJU 58

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za vso pomoč, izrečeno sožalje, daro-
vano cvetje in sveče.
Hvala duhovniku za opravljen obred, pevcem za odpete 
žalostinke. Hvala zastavonošem, govorniku in pogreb-
nemu podjetju Mir.

Žalujoči: sin Ivan in hčerka Marica z družinama 
ter Dragica z družino

Mali oglasi
STORITVE

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Horvat – drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 
667 170.

ODKUPUJEMO hlodovino jelše in hra-
sta. Možno na panju. Plačilo takoj. 
G.o.z.d-bio-les, Vlado Medved, s. p., 
041 610210 ali 02 769 1591.

Petek, 22. januar
17:00 Ptuj, Mestno gledališče: letni baletni nastop Divertissiment iz 

baleta Hrestač, GŠ Karola Pahorja

18:00 Žetale, Kulturna dvorana: Pozdrav sosedu, območno srečanje 
pevcev ljudskih pesmi in godcev ljudskih viž

19:00 Ormož, Bela dvorana grajske pristave: glasbeni večer slovenske 
in hrvaške zabavne glasbe, Križajo se poti, Jasmina Dovnik in 
Primož Kirič z gosti

19:00 Ptuj, Mestni kino: dokumentarni fi lm Čas za improvizacijo in 
pogovor s trobentačem in skladateljem Igorjem Matkovičem

19:00 Ptuj, minoritski samostan: Viktorinov večer, Spomin na p. Mirka 
Pihlerja

19:30 Lenart, Dom kulture: komedija, Zbogom muca, reporter Milan

21:00 Ptuj, CID: Jazz v CID-u z Igorjem Matkovičem

Sobota, 23. januar
9:00 Grajenščak, posestvo BKŠ Ptuj: pohod na vincekovo rez, ob 

12.00 prikaz rezi vinske trte in predstavitev novih ukrepov KO-
POP za vinogradnike, kulturni program, vinska kraljica

09:00 Pobrežje, Vaški dom: Sejem korantove opreme TD Koranti Po-
brežje, do 18:00

9:00 Skorba, Dom krajanov: 3. tradicionalni Vinkov pohod po občini 
Hajdina, PD Hajdina

9:30 Podgorci, dvorana: 13. Vincekovanje s pohodom, rez vinske trte, 
kulturni program, kviz

10:00 Ptuj, krščanska adventistična cerkev, Belšakova 71: Bodi razlika, 
predavanje mag. Zmaga Godine

10:00 Ptuj, Mestno gledališče: letni nastop baletnega oddelka GŠ Karo-
la Pahorja Ptuj, Divertissement iz baleta Hrestač

11:00 Ptuj, dvorana Cicero grand hotela Primus: proslava ob 20-letnici 
delovanja Društva vojnih invalidov

12:00 Ptuj, CID: Jazz v CID-u, delavnica z Igorjem Bezgetom

15:00 Kog: Antonovanje na Kogu, turnir v malem nogometu

18:00 Cirkulane, večnamenska dvorana: območno srečanje pevcev 
ljudskih pesmi in godcev ljudskih viž, Pozdrav sosedu, JSKD

18:00 Hajdoše, gasilski dom: 62. redni letni občni zbor PGD Hajdoše

18:00 Videm, občinska dvorana: komedija To imamo v družini, gledali-
ška skupina KD Franceta Prešerna Videm

19:00 Draženci, Dom vaščanov: občni zbor TeDe Korant klub

19:00 Majšperk, KPC: Magicshow, UD Ustvarjalec Majšperk

Nedelja, 24. januar
09:00 Pobrežje, Vaški dom: Sejem korantove opreme TD Koranti Po-

brežje, do 18:00

11:00 Veliki Vrh, cerkev sv. Ane: 9. rez potomke modre kavčine, vince-
kova rez v učnem vinogradu DVS Haloze

18:00 Videm, občinska dvorana: komedija To imamo v družini, gledali-
ška skupina KD Franceta Prešerna Videm

Ponedeljek, 25. januar
18:00 Ptuj, Stara steklarska delavnica: produkcija Gledališkega studia 

Ptuj, Ko noter padeš, po motivih Žarka Petana Pet Pepelk

19:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: Gala koncert učencev 
ZGŠ v samostanu sv. Petra in Pavla

19:30 Ptuj, CID: odprtje razstave izdelkov udeležencev kreativne delav-
nice risanja in slikanja

Prireditvenik 

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

IZDELAVA energetskih izkaznic 
za vse vrste objektov in stanova-
nja. Energetska izkaznica in teh-
nično svetovanje, Janko Bohak, 
Sovretova 41, Ptuj. Tel. 041 760 
884, www.enekas.si.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

KMETIJSTVO

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

KUPIM traktor, znamka in tip nista po-
membni. Je lahko Deutz, Ursus, IMT, 
Zetor, Štore, Univerzal ali Tomo Vinko-
vič. Ponudbe na 041 235 349.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, zlati delišes, idared, 
možna dostava. Sadjarstvo Ber, Kočice 
38, Žetale. 02 769 26 91.

PRODAM pašno telico, brejo 8 mese-
cev, težko približno 700 kg, pasme li-
sasta – limuzin. Cena 1350 EUR. 041 
897 584 ali 041 235 530.

PRODAM slamo v okroglih balah in 
železni kontejner za skladiščenje. 041 
521 863.

PRODAMO dva prašiča, 160 kg, in 
eno svinjo, 230 kg. 041 781 483.

PRODAM 200-kg prašiča domače reje, 
s kuhano hrano. Telefon 051 715 710.

PRODAM 150-kg svinjo ali menjam za 
drva. Tel. 041 490 468.

KORUZO, suho, luščeno, prodam. 
Možna dostava. Telefon 041 226 
204.

PRODAM teličko in kupim tri bikce. Te-
lefon 041 848 359.

PRODAM prašiča težkega okrog 200 
kg, domače reje. Cena po dogovoru. 
Tel. 041 462 171.

PRODAM oglate bale sena in velike si-
lažne bale. Telefon 781 01 71.

PRODAM 180-kg svinjo, domače reje. 
Telefon 051 245 811.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, lipo, jelšo, brezo, lahko na 
panju. Nudi žagan les, letve, 
morale, drva za kurjavo, izde-
lavo in prodajo peletov plus in 
sekancev. Tel. 041 403 713.

ODKUP pitanih krav in telic za 
zakol. Plačilo takoj + (davek). 
Tel. 040 647 223, Marjan Pola-
jžer, s. p.

NEPREMIČNINE

UGODNO prodamo starejšo hišo na 
Ptuju, delno obnovljeno, lepa lokacija. 
Telefon 070 270 130. Št. energetske 
izkaznice 2015-234-235-23829.

DOM IN STANOVANJE

UPOKOJENCU, moškemu, oddam 
manjšo garsonjero v Majšperku. Cena 
120 € + stroški, možna hrana. 041 
681 166.

NA Volkmerjevi cesti na Ptuju odda-
mo v najem delno opremljeno gar-
sonjero za dobo do enega leta. 031 
503 142.

V NAJEM oddam stanovanje, 60 m2, 
opremljeno, v okolici Ptuja. 031 623 
079. Št. energ. izkaznice: 2016-94-
22-34067.

DELO

IŠČEMO kozmetičarko z večletnimi iz-
kušnjami, prednost imajo kandidati 
z več izkušnjami iz pedikure. Prošnje 
pošljite na Bos, d. o. o., Majšperk 39, 
2322 Majšperk, ali pokličite 041 547 
116.

RAZNO

KUPIM bikca, starega od 10 do 30 
dni, in mlado plemensko kravo ali te-
lico. 051 336 879. Alojz Mom, Pokoše 
26, 2314 Zg. Polskava.



Pomgrad pa zdaj razkriva, kaj 

naj bi bilo pri izbranem izvajal-

cu narobe. Ponujena cena naj 

bi bila dumpinška, saj po Pom-

gradovem mnenju za ta denar 

tega odseka v dolžini 5,8 km ni 

mogoče zgraditi. Obstajala naj 

bi torej velika nevarnost, da bo 

k osnovni pogodbi treba pod-

pisovati še dodatke in gradnja 

ne bo več najcenejša. Pomgrad 

tudi opozarja, da izbrano podje-

tje še nikoli ni samo gradilo ar-

miranobetonskih prednapetih 

premostitev, kar je bilo v razpisu 

zahtevano. V ponudbeni doku-

mentaciji naj bi bilo več tako 

velikih pomanjkljivosti, da bi 

morali podjetje iz postopka od-

daje javnega naročila celo izklju-

čiti. V Pomgradu opozarjajo, da 

je predpise javnega naročanja in 

gradbeništva treba urediti učin-

koviteje. O tožbi kljub temu ne 

razmišljajo: "Tožbe v tem konkre-

tnem primeru v SGP Pomgrad 

ne bomo vložili. Ne glede na na-

vedeno želimo, da bi naročniku 

projekt uspelo po ponujeni ceni 

uspešno izvesti v javno in splo-

šno družbeno korist."

Graditelji drugega dela avto-

ceste so torej dokončno znani: 

Euro-Asfalt iz Sarajeva.

Dars trdi, da načrtov 
ne more spreminjati

Poročali smo že o težavah la-

stnikov sedmih hiš v Dežnem 

zaradi gradnje avtoceste. Kljub 

neposredni bližini nove trase jih 

namreč Dars ni želel odkupiti in 

porušiti (je pa doslej odkupil in 

porušil že 31 drugih objektov). 

Prejšnji teden je zato župan Pod-

lehnika Marko Maučič sklical 

posvetovalni sestanek, na kate-

rega so povabili domačine, Dars 

in predstavnike Ministrstva za 

okolje in prostor (MOP), ki pa 

jih ni bilo. Novinarji na sestanek 

nismo bili vabljeni, zato smo lah-

ko poročali le o tem, kar so nam 

povedali lastniki stavb.

Za pojasnila smo prosili še 

Dars. Pravijo, da je podražitev 

v višini dveh milijonov evrov le 

Danes bo pretežno jasno, zju-
traj bo v severni Sloveniji nekaj 
oblačnosti. Najnižje jutranje 
temperature bodo od -6 do -9, v 
alpskih dolinah do -12, ob morju 
okoli 0, najvišje dnevne od 0 do 4, 
na Primorskem okoli 9 stopinj C.

Obeti
V soboto bo sprva pretežno 

oblačno, na severovzhodu bo 
prehodno možno rahlo sneženje. 
Popoldne se bo zjasnilo.

V nedeljo bo precej jasno, po-
poldne pa bo več oblačnosti.

S severozahodnim vetrom do-
teka nad naše kraje v višinah hla-
den in suh zrak.

Sosednje pokrajine
Danes bo precej jasno, le zju-

traj bo v krajih severno od nas 
bolj oblačno.

Napoved vremena za SlovenijoVikend menu
vsako soboto in nedeljo

(od 12. do 17. ure)

Dobrodošli.

Krajani za zaprtje odlagališča
Spuhlja � Krajani Spuhlje so se v sredo zvečer sestali na vaškem sestanku, na katerem so 

se pogovarjali o prihodnosti centra za ravnanje z odpadki Cero Gajke, ki je v neposredni bližini 
njihove vasi. Odločitev navzočih na sestanku je bila, da mora mestna občina (MO) Ptuj slediti 
zavezam iz pogodbe, ki je bila sklenjena med takratno mestno četrtjo Jezero in MO Ptuj ob 
pričetku izgradnje Gajk leta 2002. Med zavezami, ki so v pogodbi, je izgradnja infrastrukture 
(kaj vse je treba zgraditi je opisano v kar 27 točkah), po obdobju 15 let pa je treba odlagališče 
zapreti. Ker nekateri infrastrukturni projekti iz pogodbe še niso izvedeni, bodo krajani Spuhlje 
vztrajali pri njihovi realizaciji, zahtevajo pa tudi, da se Gajke v skladu s pogodbo zaprejo, je po 
sestanku krajanov povedal predsednik ČS Spuhlja Jure Hanc. (MZ)

Podlehnik, Podravje � Hiše ob avtocestnem nasipu bodo ostale

Graditelji drugega odseka dokončno znani
Odločanje, kdo bo gradil drugi del avtoceste, je doživelo že nekaj zapletov. Zadnji med njimi je javno pritoževanje SGP Pomgrad iz Murske Sobote nad 
odločitvijo Državne revizijske komisije v prejšnjem tednu. Poročali smo že, da je Dars delo dodelil bosanskemu Euro-Asfaltu. Podjetji Krk in Pomgrad 
sta se pritožili in zahtevali revizijo, na njej pa so tudi v drugo izbrali Euro-Asfalt, saj je bil najcenejši. Na Darsu so komentirali le, da bodo odločitev 
revizije spoštovali.

Zaradi gradnje avtoceste Dra-

ženci–Gruškovje bodo zrušili 

stari most čez reko Polskavo v 

Tržcu in zgradili novega ter ure-

dili regionalno cesto na odseku 

Tržec–Jurovci. Investitor del je 

DARS, izvajalec Gorenjska grad-

bena družba, občina Videm pa so-

deluje le s projektom kanalizacije, 

ki jo gradijo vzporedno s cesto. 

Obvoz bo s prometno signaliza-

cijo urejen po glavni magistralni 

cesti, spremenjene pa bodo tudi 

avtobusne linije šolskih prevozov.

Začetek del je bil sicer predvi-

den že za 7. december lani, ven-

dar so zaradi postavitve pešmosta 

(da lahko Polskavo na tem mestu 

prečkajo vsaj pešci) dela nekoliko 

zakasnila. Projekt so že takrat na-

meravali končati do konca junija, 

zato se zastavlja vprašanje, ali je 

ta rok še vedno realen. Aleš Gre-

gorec z občinske uprave Videm 

pojasnjuje: "Izvajalec nam je zago-

tovil, da bodo kljub zamudi dela 

izpeljana v dogovorjenem roku." 

Tako naj bi se gradnja s turistič-

no sezono časovno prekrivala le 

deloma.
Eva Milošič

Tržec � Popolna zapora ceste

Dela so se zamaknila
Od 11. januarja do 30. junija letos bo za vse udeležence v 
prometu popolnoma zaprta regionalna cesta Tržec–Videm.
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ocena Podlehničanov. Koliko 

bi odkup in podiranje teh hiš 

stalo, namreč ne vedo, saj tega 

nikoli niso ocenili. Na sestanku 

so pojasnili, kdo je v celotnem 

postopku do gradnje avtoceste 

za kaj zadolžen in odgovoren. 

Strokovne podlage za državni 

prostorski načrt (DPN) so pri-

pravili na Darsu. Pobudnik za 

pripravo DPN je bilo takratno 

Ministrstvo za promet, koordina-

tor pa MOP. Uredbo o DPN za ta 

del avtoceste je septembra 2010 

sprejela vlada. "Po našem mne-

nju glede na veljavno sprejeto 

Uredbo o DPN za avtocesto Dra-

ženci–MMP Gruškovje zadeva ni 

sporna in je kot takšna končana," 

sklenejo na Darsu. Tam torej te 

uredbe ne morejo spreminjati. 

"Bremena dokazovanja o more-

bitni spornosti strokovnih pod-

lag so na strani tistih, ki določi-

lom uredbe o DPN oporekajo."
Eva Milošič

Graditelji drugega dela avtoceste 
Euro-Asfalt iz Sarajeva

Vrednost razpisanih del za ta drugi odsek je bila 74,84 
milijona evrov. Lani poleti se je na razpis za izgradnjo 
tega dela avtoceste prijavilo pet ponudnikov. Kostak Kr-
ško, Osjek Koteks in Geotehnika bi dela skupaj opravili 
za 57,3 milijona; SGP Pomgrad, GGD Kranj, CGP Novo 
mesto, Kolektor koling in CP Ptuj za 51,4 milijona; GP 
Krk in Viadukt Zagreb za 51,2 milijona; Serenissima con-
struzioni za 48,8 milijona ter Euro-Asfalt Sarajevo za 46 
milijonov evrov. Pomgrad v konzorciju z drugimi podjetji 
že gradi prvi odsek od Dražencev do Podlehnika.
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